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ΘΑΝΑΣΗΣ ΔΙΑΜΑΝΤΌΠΟΥΛΟΣ
Αλέξης Τσίπρας: 
Μια ιστορική αποτίμηση

ΖEΤΤΑ Μ. ΜΑΚΡΗ
Συνεχίζουμε δυναμικά, 
στοχευμένα, με πρόγραμμα 
και εντατική δουλειά

ΝOΤΗΣ ΜΑΡΙAΣ
Το τριπλό ΟΧΙ 
στο δημοψήφισμα του 2015

ΝΙΚΟΣ ΡΙΖΟΣ
Η εταιρεία ΔΕΥΑΚ 
έχει ουσιαστικά χρεοκοπήσει

ΑΝΤΙΠΟΙΝΑ
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για ταχύτερη 

μείωση χρεών!

Ο εφοπλιστής 
με το ισχυρό 

ναυτιλιακό DNA 

Η Ελληνικός
Χρυσός

επενδύει με...
φόρα $3,2 δισ.

ΚΩΣΤΗΣ 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

ΣΕΛ. 30-35
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ΘΟΔΩΡΟΣ 
ΔΡIΤΣΑΣ
Πρώην υπουργός 
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

«Ο ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΙ 
Η ΑΡΙΣΤΕΡA
ΔΕΝ ΤΕΛΕIΩΣΑΝ»!
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ΧΡΗΣΤΟΣ 
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ
Πρώην υπουργός 
ΠΑΣΟΚ

«ΔΕΝ ΠΕΡΙΜEΝΟΥΜΕ 
ΝΑ ΠEΣΟΥΝ ΟΙ AΛΛΟΙ 
ΓΙΑ ΝΑ ΑΝEΒΟΥΜΕ EMEIΣ»
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Υφυπουργός  παρά τω πρωθυπουργώ

«Έχουμε σαφή οδικό χάρτη
μεταρρυθμίσεων 

και παρακολούθησης 
της υλοποίησής τους» 

ΘΑΝAΣΗΣ ΚΟΝΤΟΓΕΩΡΓΗΣ ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ
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Το μεγάλο μυστικό του 
και η ρετσινιά 

του αμόρφωτου

AΛEΞΗΣ ΤΣIΠΡΑΣ
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ΝΕΑ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ

Κωδικός
«13 στις 13»

για τις
περιφέρειες
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ΣΥΡΙΖΑ: ΣΤΗΜΕΝΟ ΠΑΙΧΝΙΔΙ

ΚΕΝΤΡΙ

Πρώτο γύρο 
Ευκλείδη και 
μετά… Έφη
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Eίναι «πολιτικός 
καραγκιόζης» 
o Τζήμερος;

RED ALERT ΣΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
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για τη μάχη
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με τις φλόγες
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ΠΝΙΓΜΟΙ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ

Πώς μπορούμε 
να σώσουμε κάποιον 
που κινδυνεύει 

Τι αποκαλύπτουν 
ναυαγοσώστες

ΣΕΛ. 28-29

Πόσοι πυροσβέστες 
και εναέρια μέσα
ρίχνονται στα μέτωπα 
των πυρκαγιών

Πόσοι πυροσβέστες 
και εναέρια μέσα
ρίχνονται στα μέτωπα 
των πυρκαγιών

Πόσοι πυροσβέστες 
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ρίχνονται στα μέτωπα 
των πυρκαγιών
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Ε
κτός από τα ζητήματα της οικονομίας και των ενι-
σχύσεων στις ασθενέστερες ομάδες του πληθυ-
σμού, ο Κυριάκος Μητσοτάκης ξεδίπλωσε από το

βήμα της Βουλής και το όραμά του για την Ελλάδα του
2040. Ταυτόχρονα απέφυγε την πλειοδοσία υποσχέσεων,
θέλοντας να δείξει ότι στόχος του είναι να αλλάξει την Ελ-
λάδα και όχι να υιοθετήσει πρακτικές τύπου «Τσοβόλα,
δώσ’ τα όλα».

Σε άλλο σημείο της ομιλίας του τόνισε ότι είμαστε στο
σύνορο ενός νέου ιστορικού τόξου: «Για να μιλήσουμε
για το μέλλον πρέπει να μιλήσουμε, και να διδαχτούμε,
με το παρελθόν. Τρεις σταθμοί που σφράγισαν την πρό-
οδο της χώρας μας τα τελευταία 100 χρόνια. Ο αστικός
εκσυγχρονισμός του Ελευθέριου Βενιζέλου, ο ανορθω-
τικός εκσυγχρονισμός των δεκαετιών του ’50 και του ’60
που οδήγησε σε ραγδαία μεταπολεμική ανάπτυξη και με
το ρίζωμα της δημόσιας δωρεάν εκπαίδευσης και ο πο-
λιτικός εκσυγχρονισμός της μεταπολίτευσης, εξέλιξη
που χάρη στον ιδρυτή μας Κωνσταντίνο Καραμανλή στέ-
ριωσε τη δημοκρατία». Όπως χαρακτηριστικά είπε, «η
γενιά μας καλείται να δώσει περιεχόμενο στον δικό της

εθνικό στόχο, έναν πολυδιάστατο εκσυγχρονισμό. Εν-
νοώ τη μεγάλη προσπάθεια η χώρα να αντιμετωπίσει
πολλές παθογένειες και να κινούμαστε με μεγάλη ταχύ-
τητα για να αντιμετωπίσουμε τις μεγάλες προκλήσεις
που έρχονται από το μέλλον».

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης υπερτόνισε την ανάγκη να
προστατευτούν πρώτα και πάνω από όλα οι πιο αδύναμοι
λέγοντας ότι στον εθνικό πλούτο πρέπει να έχουν όλοι
μερίδιο, ενώ δεν παρέλειψε να αναφερθεί στον ευρω-
παϊκό εκσυγχρονισμό της πατρίδας μας: «Πρέπει να
οδηγεί την κοινωνία ενωμένη προς τα μπρος. Θα μας
οδηγήσει στον κοινό βηματισμό στο μέλλον. Βιώσαμε
τους παλιούς ιδεολογικούς διαχωρισμούς και τις απατη-
λές υποσχέσεις που πήγαν τη χώρα πίσω». «Μόνο ενω-
μένοι μπορούμε να ξεπεράσουμε τις δυσκολίες και να
πετύχουμε θριάμβους», είπε εν κατακλείδι ο κ. Μητσο-
τάκης, δίνοντας έμφαση σε ένα νεοφιλελεύθερο κράτος
δικαίου και λέγοντας ότι δεν θα υποσχεθεί θαύματα αλ-
λά υπομονή και σκληρή δουλειά.

Το μήνυμα των πολιτών για ενότητα και αλήθεια πρέπει
να φτάσει και εδώ, στη Βουλή, υπογράμμισε, τονίζοντας

ότι η ρητορική της ακρότητας και της χυδαιότητας ανήκει
στο χθες. Η δημοκρατική πολυφωνία σε αυτή τη Βουλή
δεν θα επιτρέψει την κακοφωνία, είπε με νόημα. Κάλεσε
ακόμη όλους να σεβαστούν τον κοινοβουλευτικό διάλογο
και ζήτησε την υπερψήφιση των προγραμματικών δηλώ-
σεων της κυβέρνησης.

«Αν κάποιοι σε αυτή την αίθουσα δεν είναι διατεθειμέ-
νοι να βοηθήσουν την εθνική προσπάθεια, ας μην την εμ-
ποδίσουν. Οφείλουμε να υπηρετούμε τους δημοκρατι-
κούς και κοινοβουλευτικούς κανόνες», σημείωσε και κα-
τέληξε: «Να γίνουμε οι αρχιτέκτονες του πεπρωμένου
μας και μαζί με τους πολίτες να ξεκινήσουμε το συναρπα-
στικό ταξίδι προς την Ελλάδα του 2040».

Ο πρωθυπουργός προτίμησε να προβάλει αυτήν τη
«νέα Νέα Δημοκρατία», την οποία εμπιστεύτηκαν υπό την
ηγεσία του στις πρόσφατες εκλογές οι πολίτες, πέραν της
παραδοσιακής δεξαμενής της ΝΔ, ώστε να εκπέμψει ένα
μήνυμα ότι δεν θα διαψεύδει κανέναν από τους ψηφοφό-
ρους που επέλεξαν να συστρατευτούν σε αυτό το πλατύ
ποτάμι του υπεύθυνου πατριωτισμού και δημιουργικού
εκσυγχρονισμού.

Το αποτύπωμα του Κυριάκου

Ο πρωθυπουργός
προτίμησε να προβάλει

τη «νέα Νέα Δημοκρατία»
και να αποφύγει 
τις βαρύγδουπες

υποσχέσεις
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Τ
ο ιδεολογικό, οικονομικό, κοινωνικό και
πολιτικό πλαίσιο της επόμενης τετραετίας
όρισε ο πρωθυπουργός με την ομιλία του

στην Ολομέλεια της Βουλής. Μιλώντας για το τέ-
λος της περιόδου της τοξικότητας, των ψεμάτων
και της λάσπης, ο Κυριάκος Μητσοτάκης έδωσε το

στίγμα μιας κυβέρνησης που θα
παράγει δουλειά και αποτέλεσμα,
φιλοδοξώντας να είναι χρήσιμη
και να αντιμετωπίζει τις μεγάλες
εσωτερικές και διεθνείς προκλή-
σεις. 

Σε χρόνο παράλληλο, ο «πολυ-
διάστατος εκσυγχρονισμός» και
η «κυβέρνηση όλων των Ελλή-

νων» ήταν δύο από τα σημεία-κλειδιά της πρωθυ-
πουργικής παρέμβασης, η οποία ήρθε για να ορί-
σει και πάλι τα μέτωπα επάνω στα οποία θα είναι
εστιασμένη, κατά κύριο λόγο, η «γαλάζια» στρατη-
γική. Και τα μέτωπα αυτά είναι:
� Η αναβάθμιση της δημόσιας Υγείας και της δη-
μόσιας Παιδείας.
� Το σύγχρονο και πλήρως ψηφιοποιημένο Κρά-
τος.
� Η επιτάχυνση των ρυθμών της Δικαιοσύνης και
� Η περαιτέρω αναβάθμιση του γεωστρατηγικού
ρόλου της χώρας στην ευρύτερη περιοχή.

Παρουσιάζοντας το όραμά του για την Ελλάδα
του 2027, πατώντας επάνω στην οδό των μεταρ-
ρυθμίσεων, ταυτίζοντας τη Νέα Δημοκρατία με τις
αλλαγές και την πρόοδο, ο Κυριάκος Μητσοτάκης
πραγματοποίησε μια ομιλία η οποία πέρασε πέρα
και πάνω από την παροχολογία και την πλειοδοσία
υποσχέσεων. Η αξιοπιστία που συμβαδίζει με την
παραγωγή έργου αποτελεί δομικό κομμάτι και αυ-
τής της νέας τετραετίας για τη Νέα Δημοκρατία, κά-
τι που έγινε απόλυτα διαυγές και σε μία από τις χα-
ρακτηριστικότερες πρωθυπουργικές αποστροφές. 

«Δεν είμαστε πια στους καιρούς των απατηλών
φωνών, των υποσχέσεων δίχως αντίκρισμα. Προ-
τεραιότητα σήμερα έχει η συνέπεια μεταξύ λόγων
και πράξεων και η παραγωγή χειροπιαστού απο-
τελέσματος… Η νέα πραγματικότητα δηλώνει ότι
σε έναν βαθμό παλιές διαχωριστικές γραμμές
έχουν ξεθωριάσει, στη θέση τους αναδύονται νέα
δίπολα, πολύ πιο σύνθετα διλήμματα, με πρώτο το
“πρόοδος-οπισθοδρόμηση”. Το έθεσε η ίδια η
ζωή, το προσδιόρισε ηχηρά η ίδια η κοινωνία: οι
πολιτικές απόψεις δοκιμάζονται πια στις πολιτι-
κές συμπεριφορές, όχι στις εξαγγελίες. Και δι-
καιώνονται μόνο στην πράξη, που ένα δηλώνει
πλέον: η προοδευτική δύναμη είναι αυτή η οποία
τελικά είναι χρήσιμη για τον τόπο και τους πολί-
τες», ήταν το μήνυμα που εξέπεμψε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης. 

«Το βασικό στοιχείο είναι η αξιοπιστία, δηλαδή
αυτά που οι πολίτες -είτε μας ψήφισαν είτε όχι-
άκουγαν από τον πρωθυπουργό και τη Νέα Δημο-
κρατία προεκλογικά, τώρα τα ακούνε από το βήμα
της Βουλής και αρχίζουν να νομοθετούνται εβδο-
μάδα εβδομάδα, αρχής γενομένης από τα οικονο-
μικά μέτρα, κάτι που ξεκίνησε από την προηγού-

μενη τετραετία. Αυτό είναι μια πολύ σημαντική κατά-
κτηση», σχολίασε, στον απόηχο της ομιλίας του πρω-
θυπουργού, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, Παύλος
Μαρινάκης, μιλώντας στο ραδιόφωνο του ΣΚΑΪ.

Ο οδικός χάρτης
Κομβικό κομμάτι της πρωθυπουργικής ομιλίας

ήταν εστιασμένο στις μεγάλες προκλήσεις της νέας
εποχής. Προκλήσεις σε γεωπολιτικό και οικονομικό
επίπεδο, που πρέπει να αντιμετωπίσει η κυβέρνηση,
σε ένα διεθνές περιβάλλον που μεταβάλλεται διαρ-
κώς. Παράλληλα, η ανάπτυξη, η κοινωνική συνοχή,
οι ίσες ευκαιρίες βρέθηκαν σε θέση πρωταγωνιστι-
κή, όπως και το μεγάλο στοίχημα για την ελληνική οι-
κονομία. Την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, η
οποία θα ανοίξει τον δρόμο για φθηνότερο κόστος
δανεισμού για Δημόσιο, επιχειρήσεις και νοικοκυ-
ριά, αλλά και για διπλασιασμό κεφαλαίων από νέους
επενδυτές.

«Πιστεύουμε σε μια φιλελεύθερη δημοκρατία και
στην ανοιχτή οικονομία, σε ένα δίκαιο κράτος, σε μια
κοινωνία αξιοπρέπειας και υπερηφάνειας για την
οποία πρέπει να συστρατεύονται τόσο οι δημόσιες
όσο και οι ιδιωτικές δυνάμεις. Πιστεύουμε ότι η συλ-
λογική προκοπή μπορεί να μετατρέπεται σε ατομική,
με την ανάπτυξη στην οικονομία να τροφοδοτεί τελι-
κά την εθνική ευημερία και την εθνική άμυνα να προ-
σφέρει την αναγκαία ασφάλεια για την καθημερινή
πρόοδο όλων. 

Στην αρχή, λοιπόν, αυτής της νέας θητείας δεν θα
υποσχεθώ θαύματα. Μόνο επιμονή, σκληρή δουλειά,
διάθεση πάντα να μαθαίνουμε από τα λάθη μας και να
τα διορθώνουμε. “Γίνεται;”, είχαν αναρωτηθεί ορι-
σμένοι και το 2019. Κι όμως γίνεται. Τους απάντησε η
πρώτη μας τετραετία και οι Έλληνες πολίτες οι οποίοι
μας επιβράβευσαν και πάλι», σημείωσε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης.

Θετικό λόγο
Η ομιλία του πρωθυπουργού ήταν χωρισμένη σε

δύο βασικά επίπεδα. Το πρώτο είχε ισχυρό ιδεολογι-
κό αποτύπωμα, ενώ το δεύτερο ήρθε για να αναλύσει
στόχους και προτεραιότητες που ανοίγονται στον
ορίζοντα της περιόδου 2023-2027. Εκπέμποντας,
μάλιστα, το σήμα για ευρύτερες συναινέσεις σε μέ-
τωπα-αιχμή, όπως αυτό της συνταγματικής αναθεώ-
ρησης, ο κ. Μητσοτάκης δεν παρέλειψε να αναφερ-
θεί και στην οκτακομματική σύνθεση του Κοινοβου-
λίου, δείχνοντας την οδό του θετικού λόγου, προκει-
μένου ο στείρος κομματισμός και ο στενός δογματι-
σμός να πάψουν να υψώνουν εμπόδια στον διάλογο
και στον ορθολογισμό.

«Το μήνυμα των πολιτών για ενότητα και αλήθεια
πρέπει να φτάσει και εδώ, στη Βουλή. Είναι, ναι, μια
Βουλή πολυκομματική, δεν πρέπει να αναδειχθεί και
σε πολυτάραχη, ούτε σε παραλυτική. Η εποχή της
ακρότητας και της χυδαιότητας ανήκει στο χθες. Εάν,
λοιπόν, κάποιοι σε αυτή την αίθουσα δεν είναι διατε-
θειμένοι να συντελέσουν σε αυτήν την εθνική προ-
σπάθεια, το λιγότερο που τους ζητώ είναι να μην την
εμποδίσουν. Η δημοκρατική πολυφωνία, η οποία εκ-
φράζεται σε αυτή τη Βουλή, δεν θα επιτρέψει καμία
κακοφωνία», διεμήνυσε.

του Δημήτρη

Γκάτσιου

dgatsios0@gmail.com

Το «αποτύπωμα»
Μητσοτάκη 

για την Ελλάδα
του αύριο

Τα μέτωπα 
στα οποία θα είναι
εστιασμένη 
η «γαλάζια» 
στρατηγική 
την επόμενη 
τετραετία
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Μ
ία εβδομάδα έμεινε μέχρι τη συνε-
δρίαση της Κεντρικής Επιτροπής του
ΣΥΡΙΖΑ, στην οποία η Πολιτική Γραμ-

ματεία έχει ορίσει ότι θα πρέπει να κατατεθούν
οι υποψηφιότητες των επίδοξων διαδόχων του
Αλέξη Τσίπρα.  Έχουν περάσει σχεδόν δύο
εβδομάδες από την παραίτηση του προέδρου
του ΣΥΡΙΖΑ από την ηγεσία του κόμματος και
ακόμα κανένας από τους «δελφίνους» δεν έχει
βγει μπροστά να δηλώσει καθαρά και ξάστερα
την υποψηφιότητά του. Δεν το λες και φυσιο-
λογικό… 

Φαίνεται πως κανείς από τους υποψηφίους
δεν θέλει να κάνει την αρχή, ώστε να μην «καεί».
Το αποκαλούμενο και «σύνδρομο Βενιζέλου»,
άλλωστε, δεν είναι μύθος. Υπάρχει και συνεχί-
ζει να επιδρά. Πρόκειται για τον φόβο που έχουν
οι υποψήφιοι να μη δείξουν ότι… βιάζονται να
διαδεχθούν τον απερχόμενο ηγέτη. 

Πολλοί, άλλωστε, αποδίδουν μέχρι και σή-
μερα την ήττα του Ευάγγελου Βενιζέλου από
τον Γιώργο Παπανδρέου στις εσωκομματικές
εκλογές του ΠΑΣΟΚ το 2007 στο ότι ο πρώτος
έσπευσε το βράδυ της ήττας του ΠΑΣΟΚ στο
Ζάππειο, ώστε να δηλώσει «παρών» για τη δια-
δοχή του τότε προέδρου. Επιστρέφοντας πάν-
τως στα του ΣΥΡΙΖΑ, στην Κεντρική Επιτροπή
το ερχόμενο Σαββατοκύριακο, Χρήστος Σπίρ-
τζης, Διονύσης Τεμπονέρας και ίσως ο Γιώρ-
γος Τσίπρας θα δώσουν μια τελευταία μάχη για
ανατροπή του χρονοδιαγράμματος του Συνε-
δρίου και της εκλογής προέδρου. Μάχη, όμως,
που δεν αναμένεται να κερδίσουν.

Ακόμα, ανοιχτό παραμένει το ενδεχόμενο να
δοθεί παράταση για την κατάθεση υποψηφιο-
τήτων, αν κάποιος πιθανός υποψήφιος το σκέ-
φτεται ακόμα. Σε κάθε περίπτωση, τα στελέχη
της «Ομπρέλας», ακόμα και με δημόσιες δη-
λώσεις τους, έχουν αρχίσει να «σκιαγραφούν»
την τακτική που πρόκειται να ακολουθήσουν.

Πρώτα Ευκλείδης και μετά Έφη 
Ευκλείδης Τσακαλώτος και στο βάθος…

Έφη Αχτσιόγλου. Τι σημαίνει αυτό; Ότι η «Ομ-
πρέλα» θα στηρίξει αρχικά την αμιγώς «τασι-
κή» υποψηφιότητα του πρώην υπουργού Οικο-
νομικών, Ευκλείδη Τσακαλώτου, ο οποίος δεν
αναμένεται να περάσει στον δεύτερο γύρο, αλ-
λά πιθανώς ακόμα και αν περνούσε να παραι-
τούνταν υπέρ της Έφης Αχτσιόγλου. Με αυτόν
τον τρόπο η «Ομπρέλα» θα υποστηρίξει ότι δεν
πήγε σε μια «πούρα» τασική επιλογή, αλλά ότι
συμβιβάστηκε με τη «μέση λύση» της Έφης
Αχτσιόγλου. 

Το έκανε σαφές με τη δήλωσή του ο Δημή-
τρης Βίτσας, μέλος της φράξιας Τσακαλώτου.

«Θα στηρίξω τον Ευκλείδη. Νομίζω πως είναι
έμπειρος και ικανότατος και έχει και μια εμβέ-
λεια έξω από τα στενά κομματικά πλαίσια. Την
πρώτη φορά, ναι, θα τον ψηφίσω, αν υπάρξει
δεύτερη φορά, και η Έφη Αχτσιόγλου είναι πο-
λύ αξιόλογη, σοβαρή, τίμια και με αποδοχή». Η
«Ομπρέλα» λοιπόν σε συντριπτικά ποσοστά
αναμένεται να ψηφίσει στον πρώτο γύρο τον
Ευκλείδη Τσακαλώτο και σε δεύτερη φάση την
Έφη Αχτσιόγλου. Από την άλλη πλευρά, ούτε η
Κίνηση Μελών έχει «ανοίξει τα χαρτιά της». Τα
ονόματα που έχουν ακουστεί πως ενδιαφέρον-
ται να διεκδικήσουν την ηγεσία του κόμματος
είναι ο άτυπος επικεφαλής των «προεδρικών»,
Νίκος Παππάς και η Ρένα Δούρου, αμφότεροι
με γνωστά τα… θέματά τους με τη Δικαιοσύνη.
Τις τελευταίες εβδομάδες, ο πρώην υπουργός
Νίκος Παππάς έχει κερδίσει «πόντους», ώστε
να είναι το αντίπαλον δέος της Έφης Αχτσιό-

γλου στη μάχη της διαδοχής, ενώ η πρώην πε-
ριφερειάρχης Αττικής φαίνεται -εκτός απρο-
όπτου- να υποχωρεί.

Ο άλλοτε στενότατος συνεργάτης του Αλέξη
Τσίπρα… προωθήθηκε μάλιστα στην πρώτη
σειρά των καθισμάτων της Βουλής, ως α’ κοι-
νοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, και
παρεμβαίνει συχνά πυκνά στη συζήτηση επί
των προγραμματικών δηλώσεων της κυβέρνη-
σης «ανεβάζοντας τις μετοχές του».

Τον ρόλο «Τσακαλώτου» του Παππά πιθανό-
τατα θα παίξει ο Παύλος Πολάκης, η υποψη-
φιότητα του οποίου κερδίζει πόντους όχι επει-
δή κάποιος τον εμπιστεύεται για πρόεδρο του
κόμματος, αλλά επειδή θεωρούν ότι θα κάνει
πιο «πικάντικη» τη διαδικασία της εκλογής
προέδρου. Ο «αψύς» είναι βέβαιο ότι θα απο-
τελέσει κίνητρο για περισσότερους οπαδούς
του κόμματος να φτάσουν μέχρι τις εσωκομ-

ματικές κάλπες είτε για να ψηφίσουν υπέρ του
(γιατί αν είσαι με τον Πολάκη, δεν μπορείς να
είσαι με κανέναν άλλον) είτε για να γλιτώσουν
από τον κίνδυνο να βρεθεί από «σπόντα» στον
δεύτερο γύρο. Σε κάθε περίπτωση, καθοριστι-
κής σημασίας θα είναι ο αριθμός των συμμετε-
χόντων στη διαδικασία. Οι αριθμοί της εκλογής
του Αλέξη Τσίπρα, εκείνοι οι 170.000 που είχαν
πάρει μέρος στην εκλογή του, μοιάζουν πλέον
μακρινή ανάμνηση. Κανείς στον ΣΥΡΙΖΑ δεν
εκτιμά ότι θα καταφέρουν να προσελκύσουν
τόσους στη διαδικασία της εκλογής νέου προ-
έδρου, κάποιοι μάλιστα υποστήριζαν πως θα
ήταν ευχαριστημένοι και με το ένα τρίτο. Ο μο-
ναδικός τρόπος να πετύχουν αντίστοιχους
αριθμούς θα ήταν η επιλογή νέου προέδρου με
ανάρτηση στο… Facebook. «Ουάου» για Έφη,
«Χαχα» για Πολάκη, «Νοιάζομαι» για Νίκο
Παππά, «Τέλειο» για Τσακαλώτο.

Το μειονέκτημα της Αχτσιόγλου
Ακούγεται ότι ο Νίκος Μαραντζίδης, που ο

Αλέξης Τσίπρας τον έφερε στο κόμμα για
υπεύθυνο της εκλογικής καμπάνιας πριν από
τις δεύτερες εκλογές, έχει πάρει ήδη θέση δί-
πλα στην υποψήφια πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, Έφη
Αχτσιόγλου.  Ως υποστηρικτής της υποψηφιό-
τητας της πρώην υπουργού Εργασίας φέρεται
και ο Νίκος Μπίστης. Δεδομένα στο πλευρό
της βρίσκεται και ο σύζυγός της Δημήτρης
Τζανακόπουλος και πλέον λείπει μόνο η… Πό-
πη Τσαπανίδου από την «παρέα» για να χάσει
το δεδομένο προβάδισμα που έχει η Έφη για
τη διαδοχή του Αλέξη Τσίπρα.

Γιατί κανείς δεν βγαίνει 
μπροστά για πρόεδρος; 

Τ Ο  Π Α Ρ Α Δ Ο Ξ Ο  Τ Ο Υ  Σ Υ Ρ Ι Ζ Α  

Το «σύνδρομο Βαγγέλη Βενιζέλου» και γιατί 
οι υποψήφιοι δεν ανοίγουν τα «χαρτιά» τους

του
Αντώνη 
Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Ο
Νίκος Ανδρουλάκης το βράδυ της
Πέμπτης πήρε το βάπτισμα του πυρός
στην αρένα της Βουλής ως βουλευτής

και πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Η αγωνία και το άγ-
χος της πρώτης φοράς ήταν εμφανή, ωστόσο
επεδίωξε -και εν πολλοίς το κατάφερε- να
δώσει το στίγμα των προθέσεών του αλλά και
τον τρόπο που θα κινηθεί πολιτικά. Απέφυγε

τη στείρα πολιτική αντιπαρά-
θεση, έδωσε έμφαση στα
εθνικά θέματα, στις πολιτικές
για τους νέους και εμφανί-
στηκε ανοιχτός σε συναινέ-
σεις αν και εφόσον υπάρξουν
τα κατάλληλα εχέγγυα.

Ενδεχομένως, εκτός από
τις εξαγγελίες του πρωθυ-

πουργού, η θετική του διάθεση στο «νεύμα»
του Κυριάκου Μητσοτάκη για αλλαγές στο άρ-
θρο 16 του Συντάγματος, που ανοίγει τον δρό-
μο για τα ιδιωτικά πανεπιστήμια, αποτέλεσε
την άλλη είδηση και «τροφή» για σενάρια κατά
τη διάρκεια της πρώτης μέρας της συζήτησης
επί των προγραμματικών δηλώσεων. 

«Εμπόριο πτυχίων»
Όταν νωρίτερα ο Κυριάκος Μητσοτάκης τον

κάλεσε να στηρίξει και να μην κάνει πίσω,
όπως στο παρελθόν ο Γιώργος Παπανδρέου, ο
κ. Ανδρουλάκης απάντησε πως το ΠΑΣΟΚ δεν
είναι αρνητικό «στην ουσιαστική ρύθμιση της
τριτοβάθμιας εκπαίδευσης με γνώμονα την
αυτονομία, τη λογοδοσία και τα υψηλά στάν-
ταρ που πρέπει να πληρούνται όπως και σε
άλλες χώρες», προσθέτοντας όμως ότι «σε
κάθε περίπτωση μην περιμένετε να δεχτούμε
ως ισότιμα πανεπιστήμια ιδιωτικά εκπαιδευ-
τήρια που θα βάλουν απλώς μια ταμπέλα και
θα κάνουν εμπόριο πτυχίων».

Η ομιλία του κινήθηκε σε ήπιους τόνους
χωρίς επικοινωνιακά τσιτάτα. Επιχείρησε να
εστιάσει στην ουσία των σημαντικών προτε-
ραιοτήτων που κατά τη γνώμη του χρειάζεται
η χώρα. Επεδίωξε να «περάσει» την εικόνα
ενός πολιτικού αρχηγού που εκπροσωπεί ένα
κόμμα που θέλει να πρωταγωνιστήσει στις
εξελίξεις. «Υπάρχει η ευκαιρία τώρα και
έχουμε χρέος να τραβήξουμε μπροστά, απα-
ρέγκλιτα, με σχέδιο δημιουργικό, αισιοδοξία
και πίστη στις αρχές και τις αξίες μας. Ώστε να
απαλλαγούμε οριστικά από την αναξιοκρατία
και την αδιαφάνεια στην πολιτική ζωή και την
οικονομία», προσθέτοντας πως «το ΠΑΣΟΚ θα
δώσει τις μάχες του μέλλοντος δίπλα στον ελ-
ληνικό λαό, δίπλα σε κάθε Ελληνίδα και σε
κάθε Έλληνα. Θα αγωνιστούμε για τους νέους

ανθρώπους και για το αυτονόητο δικαίωμά
τους να προκόβουν με τις δικές τους δυνά-
μεις. Να μην έχουν ανάγκη κανέναν “παρά-
γοντα” και κανένα “μέσο”. Να κάνουν οικογέ-
νεια και να ζουν ανεξάρτητοι, διασφαλίζοντας
καλές θέσεις εργασίας και χαμηλό κόστος
διαβίωσης». 

Πολιτικός ρεαλισμός
Αντιμετώπισε με πολιτικό ρεαλισμό τις

προγραμματικές δηλώσεις της κυβέρνησης
και σε καμία περίπτωση δεν εμφανίστηκε θια-
σώτης μιας αντιπολίτευσης που λέει «όχι σε

όλα», τονίζοντας «προφανώς στηρίζουμε τον
στόχο τής όσο γίνεται ταχύτερης απόκτησης
της επενδυτικής βαθμίδας. Την αξίζουν οι Έλ-
ληνες και οι Ελληνίδες που σήκωσαν το τερά-
στιο βάρος της οικονομικής κρίσης τα τελευ-
ταία χρόνια. Όμως, η επίτευξη του στόχου αυ-
τού πρέπει να αφορά το σύνολο της ελληνικής
κοινωνίας».

Αυτό δεν σημαίνει όμως ότι προτίθεται να
αμβλύνει την κριτική του. Ενδεικτικά είναι τα
βέλη που εξαπέλυσε κατά των οικονομικών
εξαγγελιών της κυβέρνησης. «Δεν είναι συνε-
κτική και συμπεριληπτική μια κοινωνία και οι-

κονομία δύο ταχυτήτων. Μιας πρώτης για έναν
μικρό κύκλο και μιας δεύτερης για τη μεγάλη
πλειονότητα. Η κυβερνητική αναξιοπιστία δεν
σταματά όμως εδώ. Ο κ. Μητσοτάκης εμφάνι-
σε ως κεντρικό πρόταγμα της νέας θητείας την
αύξηση των μισθών. Αλλά ο κ. Μητσοτάκης εί-
χε αποκαλύψει σε συνέντευξή του πριν από
μερικές εβδομάδες ότι “με το μεσοπρόθεσμο
δεν κάνουμε κολπάκια”. Αφού λοιπόν δεν κά-
ναμε κολπάκια με το μεσοπρόθεσμο, στείλατε
στις Βρυξέλλες, κύριοι της Νέας Δημοκρα-
τίας, αύξηση 12,7%, ενώ εδώ προεκλογικά
όλοι σας -και ο πρωθυπουργός- μιλούσατε
για 25% αύξηση των μισθών. Περιφρονήσατε
ευθέως την αγωνία του ελληνικού λαού για
καλύτερους μισθούς», κατέληξε ο κ. Ανδρου-
λάκης. 

Τα εθνικά θέματα
Ένα άλλο πεδίο στο οποίο φάνηκε ότι θα

δώσει ιδιαίτερη έμφαση ο κ. Ανδρουλάκης εί-
ναι τα εθνικά θέματα. Δεν είναι τυχαίο ότι ξε-
κίνησε την πρώτη του ομιλία στη Βουλή με
αναφορές σε αυτά. «Έχει τεράστια σημασία να
αξιολογήσουμε το διεθνές και εθνικό πλαίσιο
στο οποίο θα πραγματοποιηθεί ο κυβερνητι-
κός σχεδιασμός. Η αλληλουχία των διεθνών
κρίσεων και η αστάθεια που προκαλούν θα εί-
ναι το περιβάλλον στο οποίο θα κινηθούν οι
ευρωπαϊκές και εθνικές πολιτικές», είπε χα-
ρακτηριστικά.

Στη συνέχεια συμπλήρωσε με φόντο τις ελ-
ληνοτουρκικές σχέσεις: «Για αυτό έχουμε
χρέος με γνώση, με σύνεση, να σχεδιάσουμε
τις εθνικές μας πολιτικές για τη θωράκιση της
χώρας με μια παραγωγική, ανθεκτική οικονο-
μία, ισχυρούς δημοκρατικούς θεσμούς και
αξιόπιστη αποτρεπτική δύναμη. Στους υπολο-
γισμούς μας οφείλουμε να λάβουμε υπόψη
τις συζητήσεις για την ενεργειακή ασφάλεια
της Ευρώπης, τον επαναπατρισμό μέρους της
παραγωγής από τρίτες χώρες και βέβαια τις
διαπραγματεύσεις για το νέο Σύμφωνο Σταθε-
ρότητας. Τρία πεδία στα οποία η χώρα μας
οφείλει να είναι πρωταγωνιστής στις αποφά-
σεις και όχι απλός θεατής των εξελίξεων».

Η Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΠΑΣΟΚ έχει
έτοιμες και θα επαναφέρει τις νομοθετικές
της πρωτοβουλίες για την προστασία της πρώ-
της κατοικίας, τη ρύθμιση για τους δανειολή-
πτες σε ελβετικό φράγκο, τους κανόνες δια-
φάνειας στη λειτουργία των funds και τις 120
δόσεις για χρέη σε εφορία και ασφαλιστικά
ταμεία, ενώ, όπως είπε ο κ. Ανδρουλάκης, η
πρώτη επερώτηση που θα καταθέσει το ΠΑ-
ΣΟΚ θα αφορά την κατάσταση στο ΕΚΑΒ.

Το «βάπτισμα του πυρός» στη Βουλή 
Ν Ι Κ Ο Σ Α Ν Δ Ρ Ο Υ Λ Α Κ Η Σ

Παρά το άγχος του πρωτάρη, κατάφερε να δώσει 
χωρίς τσιτάτα το στίγμα των προθέσεών του

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Γιατί δεν έχει
μιλήσει ο Κοτζιάς;
Μου κάνει περίεργο που στις κα-
τηγορίες που έχει προσάψει ο
Πάνος Καμμένος στον Αλέξη Τσί-
πρα, ότι αντάλλαξε τη Μακεδονία
με ένα υποτιθέμενο Νόμπελ Ει-
ρήνης, δεν έχει παρέμβει ο
πρώην υπουργός Εξωτερικών
και κάποτε στενός σύμβουλος
του κ. Τσίπρα στα εξωτερικά θέ-
ματα Νίκος Κο-
τζιάς. Η πα-
ρέμβασή
του θα
ήταν σω-
τήρια για
να δούμε
αν όντως
λέει αλήθεια
ο Π. Καμμένος ή
τελικά όλο αυτό είναι ένα μύθευ-
μα. Το γεγονός ότι και αυτός ο
πρωταγωνιστής της Συμφωνίας
των Πρεσπών δεν μιλάει μου κά-
νει ύποπτο πολύ…  

Επαναλαμβανόμενες
συμπτώσεις
Διαλύθηκε ο Πατριωτικός Συ-
νασπισμός, δηλαδή ο «γάμος»
του Πρόδρομου Εμφιετζόγλου,
του Κωνσταντίνου Μπογδάνου
και του Λεωνίδα Βόβολου. Δεν
είχαμε καμία αμφιβολία ότι και
αυτή η προσπάθεια θα έπεφτε
στο κενό, καθώς όπου και να
έχει πάει ο κ. Μπογδάνος το
αποτέλεσμα ήταν ίδιο. Συμ-
πτώσεις επαναλαμβανόμενες
παύουν να είναι συμπτώσεις
αλλά γεγονότα... 
Πάντως, απ’ ό,τι μου λένε, η
Αφροδίτη Λατινοπούλου και η
πρώην γυναίκα του Αλέξη
Κούγια Εύη Βατίδου τα πάνε
μια χαρά και θα συνεχίσουν
τον αγώνα τους. 

Αλγεινή εντύπωση έκανε ακόμη και σε στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ η απουσία του Αλέξη Τσίπρα από τη
Βουλή προχθές στις προγραμματικές δηλώσεις
των πολιτικών αρχηγών. Θα περίμεναν να πάει
εκεί να υπερασπιστεί τη θητεία του ως πρωθυ-
πουργού και αρχηγού της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης, αλλά αποφάσισε να μη δώσει το «παρών».
Στο παρασκήνιο της Βουλής κυκλοφορούσαν δύο

εκδοχές: ή ότι ήθελε να αποφύγει την καζούρα
που θα του έκαναν από το βήμα της Βουλής οι
υπόλοιποι αρχηγοί με προεξάρχουσα τη Ζωή
Κωνσταντοπούλου ή ότι ήθελε να ξεφύγει από τις
απαντήσεις που χρωστάει για τις κατηγορίες του
Πάνου Καμμένου σχετικά με τη Συμφωνία των
Πρεσπών. Σε κάθε περίπτωση, ο Αλέξης Τσίπρας
έδειξε μεγάλη δειλία. 

Ο «δειλός» Τσίπρας!

Οι δικαιολογίες ΓΑΠ για το άρθρο 16
Η ταβανόπροκα Μητσοτάκη σε Ανδρουλάκη να

μην καταλήξει ΓΑΠ και δεν ψηφίσει το άρθρο 16 στη
Συνταγματική Αναθεώρηση έχει ιστορία από πίσω.
Όπως έμαθα στους διαδρόμους της Βουλής, ο Γιώρ-
γος Παπανδρέου είχε ισχυριστεί την εποχή εκείνη
ότι ο λόγος που δεν ψήφισε τότε την Αναθεώρηση
του άρθρου 16 ήταν διότι τον πίεζαν πολύ ο Βαγγέλης
Βενιζέλος και ο Κώστας Σημίτης. Δεν ξέρω αν ήταν
μια απλή δικαιολογία του ΓΑΠ, όπως είχε για πολλές
λανθασμένες επιλογές που έκανε, αλλά μπορεί να
μην είναι και τελείως αβάσιμη. Και αυτό διότι Βαγγέ-
λης Βενιζέλος και Κώστας Σημίτης εξαρτώνται τόσο
πολύ από το βαθύ ακαδημαϊκό και καθηγητικό κατε-
στημένο στα δημόσια πανεπιστήμια που δεν θα ήθε-
λαν να μπουν σε ανταγωνισμό με κάποια ιδιωτικά.
Οπότε ίσως τελικά να έχει δίκιο ο ΓΑΠ εδώ. Όπως και
να έχει όμως, δείλιασε και αυτός στο άρθρο 16 και
καταγράφηκε στην ιστορία… 

Μου λένε ότι η Αθηνά Δρέττα
δεν θα ακολουθήσει τον Αν-
δρέα Λοβέρδο στην έξοδό του
από το ΠΑΣΟΚ. Το αντίθετο
μάλλον. Αν κρίνω από την επί-
θεσή της προς τον Γιώργο
Φλωρίδη, έχω την εντύπωση
πως έχει γίνει μια όψιμη αν-
δρουλακικιά! Θυμίζουμε ότι η
κυρία Δρέττα είχε τεθεί γενική
γραμματέας Κοινωνικών
Ασφαλίσεων έπειτα από πρό-
ταση του Ανδρέα Λοβέρδου,
όταν είχε τοποθετηθεί υπουρ-
γός Εργασίας επί ΓΑΠ. Μετά
βέβαια πήγε στο Ποτάμι 
και τώρα είναι ΠΑΣΟΚ… 

Σε πολλούς έκανε εντύπωση αυτό που είπε ο πρω-
θυπουργός στις προγραμματικές δηλώσεις, ότι η
δημόσια Υγεία είναι ένα προσωπικό του στοίχη-

μα. Για να πούμε την αλήθεια, η καλυτέρευση του πε-
δίου αυτού, δηλαδή η αναβάθμιση των νοσοκομείων,

το τέλος στα ράντζα, η ετοιμότητα των χειρουργεί-
ων, η πλήρης στελέχωση του ΕΚΑΒ και η έγκαιρη

αντιμετώπιση περιστατικών σε όλη την επικρά-
τεια, είναι ουσιαστικά η εξασφάλιση και νέας

τετραετίας στην κυριολεξία... Είναι μια εμ-
βληματική αλλαγή που θα τη νιώσει ο κάθε

πολίτης. Και η αλήθεια είναι -για να τα λέμε
όλα- ότι πριν αποφασίσει να θέσει υπουργό
τον Μιχάλη Χρυσοχοΐδη εισέπραξε δύο αρ-
νήσεις από πρωτοκλασάτους που το φοβή-

θηκαν... Άρα ναι, είναι ένα προσωπικό στοί-
χημα που θα το επιβλέπει συνεχώς... 

Το προσωπικό 
στοίχημα 

Μητσοτάκη



Σας έχω και
ανέκδοτο
καλό. Μου το
είπε

Συριζαίος.
«Τομεάρχης

Άμυνας και Εξωτερικών
έχει αναλάβει η κυρία
Θεοδώρα Τζάκρη και
περιμένω με αγωνία την
πρώτη της κόντρα με
Γιώργο Γεραπετρίτη και
Νίκο Δένδια».

Ν
όμιζα ότι είχε τελειώσει η κόντρα Μπακο-
γιάννη - Κυρίζογλου για την ΚΕΔΕ. Λάθος
μου. Σχολιάζοντας την πρόθεση της Νέας

Δημοκρατίας να στηρίξει τον Κώστα Μπακογιάν-
νη για πρόεδρο της Κεντρικής Ένωσης Δήμων
Ελλάδας, ο νεοεκλεγείς πρόεδρος της ΚΕΔΕ Λά-
ζαρος Κυρίζογλου μιλώντας στον τηλεοπτικό
σταθμό Smile και την εκπομπή «Τα Εν Οίκω Εν
Δήμω» έκανε λόγο για πρωτοφανή πράγματα, λέ-
γοντας χαρακτηριστικά: «Αυτό δεν έχει ξαναγίνει
ποτέ και από κανένα κόμμα στην ιστορία της Αυ-
τοδιοίκησης. Δηλαδή, πριν γίνουν οι δημοτικές
εκλογές, πριν δούμε τα αποτελέσματα, να λέμε τι
θα κάνουμε μετά τις δημοτικές εκλογές». 
Στη συνέχεια ο δήμαρχος Αμπελοκήπων-Με-
νεμένης πρόσθεσε με νόημα ότι «εγώ δεν βάζω
το τηγάνι στη φωτιά, να καεί το λάδι, να αρπάξει
φωτιά και το σπίτι και μετά πάω να πιάσω τα
ψάρια. Πρώτα πιάνεις τα ψάρια και μετά τα τη-
γανίζεις. Εδώ ορισμένοι, τα ψάρια είναι στον
γιαλό, δηλαδή, δεν έγιναν ακόμη οι δημοτικές
εκλογές και αυτοί βάλαν τηγάνι στη φωτιά. Αυ-
τό έχω να πω».
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Η καλή συνταγή για την ΕΡΤ 
Η εικόνα της ανανεωμένης ΕΡΤ ικανοποιεί
απόλυτα τις προσδοκίες του Μεγάρου Μαξί-
μου. Δεν είναι άλλωστε τυχαία η αναφορά Μη-
τσοτάκη στις προγραμματικές δηλώσεις για το
αποτέλεσμα που παράγει η
Δημόσια Τηλεόραση. Δεν
είναι μόνο η αντικειμενι-
κή ενημέρωση, είναι το
συνολικό προϊόν και η
ανανεωμένη της εικόνα
με τη χρήση των πιο σύγ-
χρονων τεχνολογικών μέ-
σων. Αυτός είναι άλλωστε
και ο λόγος που παραμέ-
νει υπό τη σκέπη του Με-
γάρου Μαξίμου και φυσι-
κά της Γενικής Γραμματείας
Ενημέρωσης, με τον κ. Γιάννη
Μπρατάκο και τον κ. Παύλο Μαρινάκη να κρα-
τούν τα «κλειδιά» του Ραδιομεγάρου. Η συν-
ταγή θα συνεχιστεί και θα εξελιχθεί, για ένα
προϊόν ακόμα πιο σύγχρονο, ακόμα πιο ποι-
οτικό και εξωστρεφές.

Πάει και 
το ιστορικό όνομα…
Αν και στον ΣΥΡΙΖΑ οι πιθανοί υποψήφιοι κρα-
τούν κλειστά χαρτιά, στο παρασκήνιο οι ζυμώ-
σεις είναι έντονες, ενώ το μεγάλο ερώτημα εί-
ναι ποιον θα στηρίξουν οι λεγόμενοι «προεδρι-
κοί» αλλά και οι «πασοκογενείς». Το ιστορικό
όνομα που αναζητούσαν επί χρόνια στον ΣΥΡΙ-

ΖΑ βρέθηκε προς
στιγμήν και φυσικά
είναι του Διονύση
Τεμπονέρα. Γιος του
καθηγητή Μαθημα-
τικών Νίκου Τεμπο-
νέρα, που δολοφο-
νήθηκε το 1991 στην
Πάτρα, ο νεαρός δι-
κηγόρος-εργατολό-
γος αποτελεί ισχυρή
προσωπικότητα, με
καθαρό βλέμμα και
«φρέσκο» μυαλό

απαλλαγμένο από αριστερίστικες προκαταλή-
ψεις και εμμονές. Άλλωστε δεν πρέπει να ξε-
χνάμε ότι ο Τεμπονέρας είναι δικηγορικό τέκνο
του Αλέξη Μητρόπουλου, στο γραφείο του
οποίου εργάστηκε για αρκετά μεγάλο διάστη-
μα. Τελικά ο άνθρωπος έκανε πίσω, αφού είδε
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι κόμμα σοβιετίας. 

Δυσφορία
Κυρίζογλου 
για ΚΕΔΕ
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Περασμένα μεγαλεία. Σε ηλεκτρονικό
πλειστηριασμό βγαίνει τμήμα από το Μέγαρο
του Πάνου Καμμένου, το οποίο βρίσκεται επί
της λεωφόρου Συγγρού, στο ύψος της
Καλλιθέας. Το γνωστό ακίνητο υπήρξε η
ιστορική έδρα των επιχειρήσεων του πατέρα
του Πάνου Καμμένου, Ηλία, αργότερα στέγασε
τα γραφεία των ΑΝΕΛ… Ο πλειστηριασμός έχει
προγραμματιστεί για τις 18 Ιανουαρίου 2024, με
επισπεύδουσα την doValue και με τιμή πρώτης
προσφοράς 1.234.000 ευρώ, ενώ αφορά εννέα
οριζόντιες ιδιοκτησίες επί του συγκεκριμένου
κτηρίου. Το ακίνητο έχει προσημειωθεί για
οφειλή συνολικού ύψους 500.000 ευρώ, κατά
Ηλία Καμμένου του Παναγιώτη και της Αθηνάς
και υπέρ της Εθνικής Τράπεζας. Επίσης έχει
γίνει αναγκαστική κατάσχεση, για 500.000
ευρώ κατά Παναγιώτη Καμμένου του Ηλία και
της Πολυτίμης και υπέρ «Frontier Issuer
Designated Activity Company» (για λογαριασμό
της οποίας λειτουργεί η doValue Greece).

LOCK

Στόχος το 13/13
στις περιφέρειες

Συνεχείς είναι οι επισκέψεις του γραμματέα
Αυτοδιοίκησης της ΝΔ στο Μέγαρο Μαξίμου. Ο
πρώην δήμαρχος και νυν βουλευτής Διονύσης
Χατζηδάκης μαζί με τον αναπληρωτή γραμμα-
τέα Μένιο Κορομηλά βρίσκονται σε οργασμό
εργασίας και συζητούν με τους επιτελείς του
πρωθυπουργού τις τελευταίες λεπτομέρειες
για τα χρίσματα της ΝΔ στις εκλογές της Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης με κεντρικό στόχο να βα-
φτούν μπλε και οι 13 περιφέρειες. Θυμίζουμε
ότι η ΝΔ κατέκτησε 11/13 περιφέρειες το 2019
και στοχεύει στο απόλυτο 13/13 τον Οκτώβριο.
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Πώς ο Μητσοτάκης αιφνιδίασε τον Ανδρουλάκη
Σας έχω παρασκήνιο από Βουλή. Ο Νίκος

Ανδρουλάκης, όταν του έριξε το γάντι ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης για το άρθρο 16, βγήκε
από την αίθουσα της Ολομέλειας για να δια-

πραγματευθεί με τους συνεργάτες του πώς θα
απαντήσει. Δεν ήξερε τι να απαντήσει… Την

ομιλία του Φάμελλου δεν την παρακολούθησε
βέβαια, μπήκε προς το τέλος της.

Ψάχνουν όλοι να βρουν
τον γιο του Ασημάκη…

με συγχωρείτε, τον βουλευτή
που έπαιζε τάβλι στο κινητό
του την Πέμπτη κατά τη διάρ-
κεια της συζήτησης με τους
πολιτικούς αρχηγούς για τις
προγραμματικές δηλώσεις.
Για να λέμε την αλήθεια, η φω-
τογραφία που έχει κάνει τον
γύρο του ίντερνετ είναι λίγο
παραπλανητική, διότι ο γιος
του Ασημάκη (με συγχωρείτε,
ο βουλευτής ήθελα να πω) δεν
το έκανε αυτό κατά τη διάρ-
κεια της συζήτησης. Απλά ο
άνθρωπος είχε μπει νωρίτερα
στην αίθουσα και περίμενε
μέχρι να αρχίσει η διαδικα-
σία… Οπότε είναι αθώος…

Τ
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Δεν θα πάει
κανείς να
ψηφίσει…  
Δεν θέλω να σας στενοχωρή-
σω, αλλά οι ψηφοφόροι που θα
πάνε να ψηφίσουν για τον νέο
αρχηγό του ΣΥΡΙΖΑ «δεν θα γε-
μίζουνε ταξί, ούτε με τον ταξι-
τζή»! Αυτά τα
170.000 μέλη
ξεχάστε τα. Εί-
ναι ζήτημα αν
θα πάνε 30.000
άτομα και αυτό
είναι εκτίμηση των
βετεράνων της Κουμουνδού-
ρου… Κάποιοι γραφικοί - δη-
μοσιογράφοι του ΣΥΡΙΖΑ έχουν
αρχίσει να λένε ότι όσοι θέλουν
θα μπορούν να ψηφίζουν και με
τηλεφώνημα! Καταλαβαίνετε τι
έχει να γίνει… με το αδιάβλητο
της διαδικασίας. 

Μ
ε την περίπτωσή του δεν έχουμε
ασχοληθεί ιδιαίτερα, διότι γνωρίζου-
με ότι χρήζει «ψυχιατρικής ανάλυ-

σης». Ασχολήθηκε όμως αυτός μαζί μας,
αναρτώντας το πρωτοσέλιδο της εφημερίδας
μας και γράφοντας ότι η «Political» είναι «δια-
δικτυακή ντουντούκα της ΝΔ». Ο πολιτικός γυ-
ρολόγος Θάνος Τζήμερος στη σελίδα του στο
Facebook αναφέρεται στο πρωτοσέλιδο της
«Political» της Παρασκευής 7/7/2023, για τα
μέτρα που ανακοίνωσε ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης στις προγραμματικές στη Βουλή, αποδί-
δοντάς μας αυτό τον χαρακτηρισμό. 

Βεβαίως και εμείς θα μπορούσαμε να πού-
με ότι ο κ. Τζήμερος είναι ο μεγαλύτερος
«πολιτικός καραγκιόζης» που πέρασε ποτέ
από συστάσεως του ελληνικού κράτους, αλλά
δεν του το είπαμε. Ούτε βεβαίως νιώθουμε

την ανάγκη να απολογηθούμε σε ένα «πολιτι-
κό τίποτα» επειδή κάνουμε ρεπορτάζ. Μας
κρίνουν καθημερινά οι δεκάδες χιλιάδες
αναγνώστες μας που μας κρατούν στην κορυ-
φή των πολιτικών εφημερίδων από την πρώ-
τη ημέρα της έκδοσής μας. Δεν θα πέσουμε
βεβαίως στο επίπεδό του. Πρόκειται για έναν
αποτυχημένο πολιτικάντη που μέσω χυδαίων
αναρτήσεων προσπαθεί να δημιουργήσει εχ-
θρούς για να βρίσκεται το όνομά του στην επι-
καιρότητα. 

Ο Τζήμερος είναι ένα πρόσωπο που θα ήταν
ως και υπερβολή να το αποκαλέσουμε πολιτι-
κό, από τη στιγμή που εδώ και 15 χρόνια ασχο-
λείται με γραφικούς κομματικούς σχηματι-
σμούς, χωρίς να έχει μπει ποτέ στη Βουλή. Και
πάμε τώρα στην ουσία: Τι είναι κάποιος χωρίς
την προσοχή μας; Ανύπαρκτος!

Οι φράξιες 
του ΣΥΡΙΖΑ 
Μετά την αποχώρηση του Αλέξη
Τσίπρα έχουμε νέες ομάδες και
νέες ανακατατάξεις στην ανθρω-
πογεωγραφία του ΣΥΡΙΖΑ. Ποιες
είναι λοιπόν οι βασικές ομάδες; 

� Οι περιβόητοι «53». Γνωστή
τάση με επικεφαλής τον Ευκλεί-
δη Τσακαλώτο και μέλη τη Θεανώ
Φωτίου, τον Θοδωρή Δρίτσα και
άλλα ιστορικά στελέχη. Αποτε-
λούν μέχρι σήμερα περίπου το
25% της Κεντρικής Επιτροπής του
κόμματος. 

� Κίνηση Μελών: Πρακτικά εί-
ναι τα… ορφανά του Αλέξη Τσί-
πρα, οι πρώην προεδρικοί. Χρ.
Σπίρτζης, Νίκος Παππάς, Ρένα
Δούρου κ.λπ. Λογικά και ο Πολά-
κης. «Ψάχνονται» να βρουν υπο-
ψήφιο πρόεδρο μεταξύ Παππά
και Πολάκη. Ενδιαφέρθηκε και η
Ρένα, αλλά δύσκολο.

� ΡΕΝΕ: Επίσης «ορφανά» του
Αλέξη που προέκυψαν από διά-
σπαση της Κίνησης Μελών. Εδώ
βρίσκεται ο πρώην γραμματέας
Παναγιώτης Ρήγας, στον οποίο
επιτέθηκε ο Τζανακόπουλος, και
ο Νίκος Σκορίνης.

� Η κίνηση «6+6» των Ηλιόπου-
λου, Τζανακόπουλου… Πέραν
των δύο αυτών δεν γνωρίζω ποι-
οι είναι οι υπόλοιποι των 6+6…
Κάπου έχει χαθεί η μπάλα με τις
τάσεις… 

Είναι «πολιτικός καραγκιόζης» 
o Θάνος Τζήμερος;
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Όλοι Πόπη!

Ε
ίναι αδιανόητο και δείγμα τεράστιας
αναξιοπιστίας να παίρνεις έναν άν-
θρωπο από την αγορά και να του φορ-

τώνεις τις αμαρτίες και τα λάθη όλου του κόμ-
ματος. Ο λόγος για τον ΣΥΡΙΖΑ και την Πόπη
Τσαπανίδου.

Η παραίτησή της δεν θα έπρεπε να είχε γίνει
ποτέ δεκτή -και δεν θα γινόταν από κανένα σο-
βαρό κόμμα στον κόσμο- όσο και να επέμενε,
πόσω μάλλον αν μεθοδεύτηκε, όπως ακούγεται
στο παρασκήνιο.

Δεν θα πάρουμε θέση αν ήταν επιτυχημένη ή
αποτυχημένη στη θέση του εκπροσώπου Τύπου,
σίγουρα όμως ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχασε τις εκλογές
επειδή παρασύρθηκε σε μια εκδήλωση και είπε
το περίφημο «πρόεδρε, έλα με φόρα».

Κατά πάσα πιθανότητα θα έλεγαν και σε εκεί-
νη πως ο ΣΥΡΙΖΑ είναι το πολύ μια-δυο μονάδες
πίσω από τη ΝΔ και θα το είχε πιστέψει. Δεν
φταίει η Πόπη Τσαπανίδου αν στην Κουμουν-
δούρου ζούσαν σε ένα δικό τους συννεφάκι.

Και είναι απαράδεκτο να
παίρνεις έναν άνθρωπο από τη
δουλειά του και όταν δεν σου
βγαίνει ό,τι είχες στο μυαλό
σου να του λες απλώς «συγ-
γνώμη, λάθος» (αν ειπώθηκε
και αυτή). Στη συμφωνία ήταν
δύο και η αξιοπρέπεια του
ενός δεν σβήνει τις ευθύνες
του άλλου.

Η Πόπη Τσαπανίδου θα
έπρεπε να καλυφθεί πλήρως από τον ΣΥΡΙΖΑ,
τον Αλέξη Τσίπρα και την ηγετική ομάδα του
κόμματος. Τι πάει να πει «προσωπική επιλογή»;
Και άλλοι προσωπικές επιλογές ήταν, αλλά δεν
έμειναν με τον μουτζούρη.

Είναι απόδειξη παθογένειας η συμπεριφορά
των στελεχών του κόμματος απέναντι στην Πό-
πη Τσαπανίδου. Δείχνει ότι στον ΣΥΡΙΖΑ στην
πραγματικότητα ούτε νέο αίμα θέλουν ούτε να
αλλάξουν.

Προτιμούν να ζουν στον δικό τους κόσμο,
όπου πάντα και για τα πάντα θα φταίνε οι άλλοι.
Για να καταλάβουν πόσο λάθος είναι -στραβά
αρμενίζουν, δεν φταίει ο γιαλός- ας διαβάσουν
ξανά την ομιλία του Σωκράτη Φάμελλου στις
προγραμματικές.

Η στήλη είναι σίγουρη πως, αν τη δουν γραμ-
μή γραμμή, θα εντοπίσουν τις αντιφάσεις, τις
ασυνέχειες, τα λογικά άλματα και πάνω απ’ όλα
την άρνησή τους να διαβάσουν το εκλογικό
αποτέλεσμα. Και ένας αποδιοπομπαίος τράγος
δεν αρκεί.

Όπως δεν θα αλλάξει τίποτα και η αλλαγή
ηγεσίας, αν μείνουν κολλημένοι στις ιδεολη-
ψίες τους. 

Όλοι οι Έλληνες είμαστε υπέρ του ΕΣΥ και της
δημόσιας Παιδείας. Γιατί χωρίς νοσοκομεία, χω-
ρίς σχολεία και πανεπιστήμια δεν έχουμε ζωή
(με μια δόση υπερβολής). Όμως, σε ό,τι αφορά
το άρθρο 16, δεν έχει νόημα να έχουμε ιδιωτι-
κούς παιδικούς σταθμούς και νηπιαγωγεία,
ιδιωτικά φροντιστήρια, ιδιωτικά σχολεία, κολέ-
για και κάθε είδους ιδιωτικές σχολές αλλά όχι
ιδιωτικά πανεπιστήμια. Είναι σαν να έχουμε
αφήσει απλώς μια κρεμάστρα για το επαναστατι-
κό καπέλο. Η άρνηση να επιτραπεί η ίδρυση και
λειτουργία τους το μόνο που πετυχαίνει είναι να

δίνει άλλοθι σε εκείνους που δεν θέλουν να
αλλάξουν και να εξελιχθούν τα δημόσια
πανεπιστήμια. Η ώρα για την αλλαγή
όμως έχει έρθει. Βασικά έχει περά-
σει, αλλά ποτέ δεν είναι αργά. 
Το ΠΑΣΟΚ συνέδεσε το όνομά του
με πολλές μεταρρυθμίσεις. Δεν
υπάρχει λόγος να λείπει από αυ-
τήν. Το αντίθετο, πρέπει να υπάρ-
χει, καθώς στην Παιδεία θα κρι-
θεί η πορεία της Ελλάδας τα επό-
μενα χρόνια.

μία Αριστερά,  μία Δεξιά

Τoυ 
Γιάννη
Αντύπα

jantipas@gmail.com

Κωστή, μήπως είδες πουθενά τον Αλέξη;

Καλημέρα σας, κύριε πρόεδρε!

� Για τον Πάνο Καμμένο σάς γράφαμε χθες. Φανταζόμα-

στε ότι θα είδατε στα ηλεκτρονικά ΜΜΕ και την απάντη-

ση του ΣΥΡΙΖΑ. Υπάρχει όμως ένα σημείο στο οποίο θα πρέ-

πει να απαντήσει ο Γιάνης Βαρουφάκης. Γιατί ο πρώην πρό-

εδρος των ΑΝΕΛ είπε πως είχε συμφωνήσει με τον Βόλφγ-

κανγκ Σόιμπλε την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ με αν-

τάλλαγμα 80 δισ. ευρώ και την παραμονή στη χώρα μας 2,5

εκατομμυρίων μεταναστών. Καλό θα είναι να έχουμε και τη

δική του εκδοχή.

••••••••••••

� Και μία απορία: Τι συμφωνία είναι αυτή, να βγεις

από ένα νόμισμα, αλλά να ζητάς να «πληρωθείς» στο

συγκεκριμένο νόμισμα; Κάτι δεν μας κολλάει. Λογικά ο

Γιάνης θα μπορεί να μας το εξηγήσει, έτσι δεν είναι; Εκτός

και αν ήθελε τα 80 δισ. για να πληρώνουμε φάρμακα και

τρόφιμα για να μην τρώμε ο ένας τον άλλον μέχρι να λει-

τουργήσει το νέο νόμισμα που είχε στο μυαλό του. Βλέπετε,

είμαστε καλόπιστοι άνθρωποι. 

••••••••••••

� Άμπερ αλέρτ! Χάθηκαν τα... ακάου του ΣΥΡΙΖΑ στα κοι-

νωνικά δίκτυα. Αν κάποιος τους έχει δει, να μας ενημε-

ρώσει γιατί (ειλικρινά) ανησυχούμε πολύ. Δεν είναι δυνατόν

να αφήσουν μόνο του τον «Ζούκοφ». Υποφέρει από μοναξιά

ο «άνθρωπος». Θα πέσει σε μαρασμό αν δεν βγει γρήγορα

κάτι να του φτιάχνει το κέφι. Εδώ που έχουμε φτάσει, τρολ

να ’ναι και ό,τι να ’ναι.

••••••••••••

� Και μιας και μιλάμε για «ακάου» του ΣΥΡΙΖΑ. Ορι-

σμένοι θα πρέπει να το δουν με κάποιο γιατρό το ότι

χαίρονται κάθε φορά που ξεκινά μια φωτιά. Είπαμε, πολι-

τική στις στάχτες δεν γίνεται. Και μην το μπερδεύετε με το

Μάτι. Καμία σχέση. Εκεί το θέμα ήταν πως κάνατε ότι δεν

βλέπατε τους νεκρούς. Άλλο οι ανεπάρκειες και τα λάθη,

άλλο η ύβρις.



Μ
πορεί να μην έχει ακόμα στεγνώσει
το μελάνι των προγραμματικών δη-
λώσεων της κυβέρνησης για τις πο-

λιτικές και τη στρατηγική της νέας «γαλάζιας»
τετραετίας, αλλά στο Μέγαρο Μαξίμου και
στην Πειραιώς δεν αφήνουν τίποτα στην τύχη.
Ούτε τις επικείμενες αυτοδιοικητικές εκλο-
γές, στις οποίες, βέβαια, η ΝΔ μπαίνει με τον
αέρα της ιστορικής νίκης, σε αντίθεση με τον

ΣΥΡΙΖΑ, που εξακολουθεί να
βρίσκεται σε εσωτερική πε-
ριδίνηση, βγάζοντας τελείως
από το κάδρο την επόμενη
αναμέτρηση.

Ο πρωθυπουργός Κυριά-
κος Μητσοτάκης, ο οποίος
παρακολουθεί στενά και αυ-
τό το πεδίο προετοιμασίας,

έχει δώσει εντολή στους στενούς του συνερ-
γάτες να κλείσουν τις όποιες εκκρεμότητες
τουλάχιστον σε επίπεδο περιφερειών, που η
μάχη έχει καθαρά πολιτικά χαρακτηριστικά,
και σε μεγάλους δήμους, όπου κρίνονται οι
εντυπώσεις της εκλογικής βραδιάς μέχρι το
αργότερο τα τέλη Ιουλίου. Τότε ή έως τότε, θα
γίνουν και οι σχετικές ανακοινώσεις για τα
πρόσωπα που θα στηρίξει η ΝΔ στις 13 περι-
φέρειες της χώρας, όπως επίσης και τους
υποψηφίους που θα στηρίξει στους μεγάλους
δήμους. Για τους γνωρίζοντες, η προετοιμα-
σία ξεκίνησε πριν από έναν μήνα και για καιρό
εξελισσόταν παράλληλα με τις αλλεπάλληλες
εκλογικές αναμετρήσεις του Μαΐου και του
Ιουνίου.

Χαρτογράφηση του τοπίου
Την Τρίτη, μάλιστα, πραγματοποιήθηκε ευ-

ρεία σύσκεψη στο Μέγαρο Μαξίμου, με τη
συμμετοχή όλων των στενών συνεργατών του
πρωθυπουργού και των κορυφαίων κομματι-
κών στελεχών, προκειμένου να γίνει μια χαρ-
τογράφηση του τοπίου και να ληφθούν απο-
φάσεις εκεί που δεν έχουν ληφθεί. Ο κ. Μη-
τσοτάκης θέλει να έχει ολοκληρωθεί η ανα-
κοίνωση των υποψηφίων που θα στηρίξει η
ΝΔ μέσα στον Ιούλιο, καθώς ο Αύγουστος εί-
ναι πολιτικά «νεκρός» μήνας, ενώ με την
έλευση του Σεπτεμβρίου ξεκινά η προετοιμα-
σία για τη Διεθνή Έκθεση της Θεσσαλονίκης,
οπότε δεν απομένει πολύς χρόνος. 

Στη σύσκεψη, πλην των ενοίκων του Μαξί-
μου, παρευρέθηκαν ο επί σειρά ετών αυτοδι-
οικητικός πρώην δήμαρχος Φαλήρου και νυν
βουλευτής Διονύσης Χατζηδάκης, ο αναπλη-
ρωτής γραμματέας Αυτοδιοίκησης Μένιος
Κορομηλάς και βέβαια, ο διευθυντής του
πρωθυπουργικού γραφείου Γιάννης Μπρατά-
κος, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος και γραμ-
ματέας της ΝΔ Παύλος Μαρινάκης, ο εκ των
εμπίστων συμβούλων του πρωθυπουργού
Θανάσης Νέζης, ο γενικός διευθυντής της ΝΔ
Γιάννης Σμυρλής, ο γραμματέας Οργανωτικού
Στέλιος Κονταδάκης κ.ά. 

Σύμφωνα με πληροφορίες από τα ηγετικά
κλιμάκια της ΝΔ, σε ό,τι αφορά τον χάρτη των
περιφερειακών εκλογών, παραμένουν τρεις
εκκρεμότητες προς διευθέτηση. Οι περιφέ-
ρειες Πελοποννήσου, Ιονίων Νήσων και Βο-
ρείου Αιγαίου. Σε ό,τι αφορά την πρώτη, σύμ-
φωνα πάντα με τις ίδιες πηγές, τις τελευταίες
ώρες ως επικρατέστερος για να διεκδικήσει
την εκλογή του με τη στήριξη της ΝΔ φέρεται
ο παλαιός συνεργάτης του Αντώνη Σαμαρά,
Δημήτρης Πτωχός, με τον οποίο μάλιστα ο κ.
Μητσοτάκης συναντήθηκε πρόσφατα. 

Κλήση, όμως, δέχθηκε από το Μέγαρο Μα-
ξίμου και συγκεκριμένα από τον κ. Μπρατάκο
και ο νυν περιφερειάρχης Παναγιώτης Νίκας,
που φέρεται να επιμένει στην κάθοδό του, πα-
ρά τη διαφωνία με τον Μεσσήνιο πρώην πρω-
θυπουργό, ακόμα και στην περίπτωση που η
ΝΔ επιλέξει άλλον υποψήφιο. 

Στο Βόρειο Αιγαίο αναζητείται αντίπαλον
δέος στον περιφερειάρχη Κώστα Μουτζούρη.
Όπως έχουμε ήδη επισημάνει σε παλαιότερα
ρεπορτάζ, φαβορί για τη ΝΔ φαίνεται να είναι
η αντιπρόεδρος του Ζαππείου Μεγάρου και

πρώην υποψήφια με τη ΝΔ στον Βόρειο Το-
μέα Αθηνών, κυρία Μαριάνθη Καφετζή, η
οποία έλκει την καταγωγή της από τη Λήμνο
και τη Χίο και για την οποία οι πληροφορίες
επιμένουν ότι έχει «κλειδώσει» η στήριξη του
Μαξίμου.  Έχουν ακουστεί τα ονόματα του
στρατηγού και μέχρι πρότινος υπηρεσιακού
υπουργού Άμυνας Αλκιβιάδη Στεφανή, του
πρώην υπουργού Κωστή Μουσουρούλη, ενώ
ενδιαφέρον επιδεικνύει και ο πρώην δήμαρ-
χος και υποψήφιος βουλευτής Σάμου Μιχά-
λης Αγγελόπουλος. Όλα, ωστόσο, φαίνεται ότι
παραμένουν ανοιχτά.

Ανάλογη είναι η εικόνα και στην Περιφέ-
ρεια Ιονίων Νήσων. Παρά την προσωπική σχέ-
ση της νυν περιφερειάρχου κ. Ρόδης Κράτσα
με τον πρωθυπουργό, από κάποιες πλευρές
διατυπώνεται ένας προβληματισμός σχετικά
με τη δυναμική μιας εκ νέου υποψηφιότητας
εκ μέρους της, αν και οι πιθανές άλλες επιλο-
γές είναι δυσεύρετες. 

Ποιοι έχουν «κλειδώσει»
Σε εννέα άλλες περιφέρειες η κατάσταση

είναι ξεκάθαρη, με τη ΝΔ αποφασισμένη να
δώσει στήριξη στους Γιώργο Πατούλη (Αττι-
κής), Απόστολο Τζιτζικώστα (Κεντρικής Μα-
κεδονίας), Γιώργο Χατζημάρκο (Ν. Αιγαίου),
Φάνη Σπανό (Στερεάς Ελλάδας), Κώστα Αγο-
ραστό (Θεσσαλίας), Αλέκο Καχριμάνη (Ηπεί-
ρου), Νεκτάριο Φαρμάκη (Δυτ. Ελλάδας),
Γιώργο Κασαπίδη (Δυτ. Μακεδονίας) και Χρή-
στο Μέτιο (Αν. Μακεδονίας-Θράκης). «Κλει-
δωμένη» πρέπει επίσης να θεωρείται και η
«γαλάζια» στήριξη στον «ισόβιο» περιφερει-
άρχη Κρήτης Σταύρο Αρναουτάκη.

Σε ό,τι αφορά τον πρώτο αυτοδιοικητικό
βαθμό, η ΝΔ θα στηρίξει απευθείας υποψηφί-
ους της επιλογής της σε μεγάλους δήμους,
ενώ στους μικρότερους θα κρατήσει μια πιο
χαλαρή στάση. Στην Αθήνα θα στηρίξει σίγου-
ρα τον Κώστα Μπακογιάννη. Στη Θεσσαλονίκη
η ζυγαριά κλίνει υπέρ του νυν δημάρχου Κων-
σταντίνου Ζέρβα, αν και κινητικότητα εμφανί-
ζει εσχάτως και ο πρώην υπουργός Γιώργος
Ορφανός. 

Στον Πειραιά δεν διαφαίνεται αντίπαλη
υποψηφιότητα απέναντι στον Γιάννη Μώραλη,
ενώ για την Αχαΐα ακούγεται το όνομα του
βουλευτή Ιάσονα Φωτήλα, αν και μπορεί εντέ-
λει να προκριθεί η λογική μιας αμιγώς τοπι-
κής, αυτοδιοικητικής υποψηφιότητας απέ-
ναντι στον ισχυρό δήμαρχο του ΚΚΕ, Κώστα
Πελετίδη.
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Στόχος οι περιφέρειες 
να γίνουν όλες μπλε

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει δώσει εντολή να κλείσουν 
οι υποψηφιότητες μέχρι τα τέλη Ιουλίου - Πελοπόννησος,

Βόρειο Αιγαίο και Ιόνια Νησιά οι τρεις εκκρεμότητες

της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Ν E A  Δ Η Μ Ο Κ Ρ Α Τ Ι Α
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«

Ο
αναβαθμισμένος Θανάσης Κοντογεώργης, πλέον
υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ από γενικός
γραμματέας Συντονισμού, μιλάει στην «Political»

για τις αξιόπιστες και αποτελεσματικές δομές που δημι-
ουργήθηκαν την προηγούμενη τετραετία στην προεδρία
της κυβέρνησης, οι οποίες μπορούν πλέον να επιταχύ-
νουν την υλοποίηση του κυβερνητικού έργου.

Ταυτόχρονα, αναφέρει τα επόμενα μέτωπα της κυβέρ-
νησης αλλά και την «ελευθερία» που έχει πλέον το κυ-
βερνητικό επιτελείο να σχεδιάζει μόνο του το μέλλον της
χώρας απαλλαγμένο από το καθεστώς ενισχυμένης επο-
πτείας. Συγχρόνως αναφέρει δύο πεδία όπου θα δούμε
«επιμονή» από το επιτελείο και αυτά είναι η δημόσια δι-
οίκηση και η δημόσια υγεία. Θεωρεί επίσης πολύ σημαν-

τικό να υπάρχει σοβαρή αντιπολίτευση με ρεαλιστικές
προτάσεις για τα προβλήματα των πολιτών. Τέλος, απαν-
τάει για το θέμα του εκλογικού νόμου, το οποίο θεωρεί
ότι δεν πρέπει να αντιμετωπίζεται με συγκυριακό τρόπο,
και αναφέρει τη συνάντηση Μητσοτάκη - Ερντογάν στο
Βίλνιους ως το ορόσημο για τον επαναπροσδιορισμό της
σχέσης των δύο χωρών. 

Βρίσκεστε πλέον στην κυβέρνηση Μητσοτάκη με
αναβαθμισμένο ρόλο από γενικός γραμματέας

Συντονισμού. Ποιο θα είναι το αντικείμενό σας
πλέον;

Τα προηγούμενα τέσσερα χρόνια, με βάση τις κατευ-
θύνσεις του Κυριάκου Μητσοτάκη, δημιουργήσαμε αξιό-
πιστες και αποτελεσματικές δομές στην προεδρία της κυ-
βέρνησης για την υποστήριξη του έργου του πρωθυπουρ-
γού και της κυβέρνησης, αξιοποιώντας το ανθρώπινο δυ-
ναμικό της δημόσιας διοίκησης. Με το ξεκίνημα της νέας
κυβερνητικής θητείας κτίζουμε πάνω στην εμπειρία που
έχει συγκεντρωθεί μέσα από ήδη εμπεδωμένες και θε-
σμοθετημένες διαδικασίες στο επιτελικό κέντρο της κυ-
βέρνησης, ώστε να επιταχύνουμε την υλοποίηση του κυ-
βερνητικού έργου, σε συνεργασία με τα υπουργεία και τη
δημόσια διοίκηση. 

στον Σωτήρη Πίκουλα

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Δεν είναι η εκλογική 
ήττα που δημιούργησε 

ένα αντιπολιτευτικό
κενό, αλλά 

η προηγούμενη απουσία
γόνιμης αντιπολίτευσης

που οδήγησε 
στο εκλογικό αποτέλεσμα

της 25ης Ιουνίου

«Έχουμε σαφή οδικό χάρτη
μεταρρυθμίσεων 

και παρακολούθησης 
της υλοποίησής τους» 
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Πρόκειται για ένα συνεκτικό σχέδιο πολιτικής με βά-
ση συγκεκριμένα χρονοδιαγράμματα και ορόσημα με
στόχο τον αποτελεσματικό συντονισμό των δημόσιων
πολιτικών, τον έγκαιρο και προσεκτικά σχεδιασμένο
ρυθμιστικό προγραμματισμό και την επιχειρησιακή
ετοιμότητα. Αυτός ο οδικός χάρτης είναι το κύριο μέρος
της αποστολής μας, στον οποίο ενσωματώνονται οι κεν-
τρικές μεταρρυθμίσεις των προγραμματικών μας δε-
σμεύσεων, ταυτόχρονα με την παρακολούθηση και
αξιολόγηση του σχεδιασμού και της υλοποίησής τους.

Η ΝΔ ξεκινάει μια κυβερνητική θητεία με μια σχε-
τικά άνετη πλειοψηφία. Ποια είναι αυτά τα μέτωπα
στο κυβερνητικό έργο που μπορεί να τη φθείρουν;

Έχοντας ήδη αντιμετωπίσει μια σειρά αλλεπάλληλων
κρίσεων και προκλήσεων -πανδημία, εμβολιαστική εκ-
στρατεία, επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής, ενεργει-
ακή κρίση, ακρίβεια- διαθέτουμε την εμπειρία να προ-
χωρήσουμε με αποφασιστικότητα στην υλοποίηση του
συνεκτικού κυβερνητικού σχεδίου μας. Το σχέδιο αυτό
εξάλλου βασίζεται στην εκ των προτέρων χαρτογράφη-
ση και αποτύπωση των δυνητικά κρίσιμων ζητημάτων
που χρήζουν προσοχής. Δεν πρέπει να ξεχνάμε ότι μετά
την έξοδο από το καθεστώς της ενισχυμένης εποπτείας
και την ανάκτηση της οικονομικής αυτοδυναμίας της
χώρας, έχουμε πλέον την ελευθερία να σχεδιάσουμε το
μέλλον μας, αλλά φέρουμε οι ίδιοι και την ευθύνη για
την επιτυχή υλοποίηση του έργου της κυβέρνησης υπό
τις κατευθύνσεις του πρωθυπουργού. 

Οι παλιοί λένε ότι μέσα στο εξάμηνο, το πολύ έναν
χρόνο, από την αρχή της θητείας, όπου η δημοτι-
κότητα της κυβέρνησης είναι υψηλή, θα πρέπει να
γίνονται οι «σκληρές» μεταρρυθμίσεις. Συμφω-
νείτε; Έτσι θα γίνει και με την κυβέρνηση Μητσο-
τάκη;

Ο πολιτικός χρόνος που μας δόθηκε από τους πολίτες
είναι πολύτιμος και δεν έχουμε την πολυτέλεια να πάει
καμία μέρα χαμένη. Κεντρικές μας προτεραιότητες είναι
η υλοποίηση του οικονομικού σχεδίου, το οποίο περι-
λαμβάνει και το νέο μισθολόγιο των δημοσίων υπαλλή-
λων με στόχο την ενίσχυση του εισοδήματος των μισθω-
τών, αλλά και μέτρα για τη θωράκιση των πολιτών έναντι
της ακρίβειας. Παράλληλα, συνεχίζουμε με επιμονή τις
μεταρρυθμίσεις στη δημόσια διοίκηση για την οργάνω-
ση της σχέσης του πολίτη με το κράτος με έμφαση στην
απλοποίηση των διαδικασιών και στην αποτελεσματική
άσκηση της κυβερνητικής πολιτικής. Αντίστοιχα, για την
αναβάθμιση της δημόσιας υγείας είμαστε αποφασισμέ-
νοι να εξασφαλίσουμε σύγχρονες υποδομές και υψηλού
επιπέδου, αξιοπρεπείς υπηρεσίες εκσυγχρονίζοντας τις
δομές διακυβέρνησης της υγείας. 

Θα συμφωνήσετε ότι κάθε κυβέρνηση χρειάζεται
μια δυνατή αντιπολίτευση για να γίνεται και η ίδια
καλύτερη. Πώς βλέπετε τη σημερινή αντιπολίτευ-
ση και κυρίως τον ΣΥΡΙΖΑ που είναι αξιωματική
αντιπολίτευση;

Η άσκηση γόνιμης και εποικοδομητικής αντιπολίτευ-
σης αποτελεί συστατικό στοιχείο του δημοκρατικού πο-
λιτεύματος και συμβάλλει στην ωρίμαση των δημοκρα-

τικών διαδικασιών. Ωστόσο, κατά την προηγούμενη κοι-
νοβουλευτική θητεία διαφάνηκε η αμηχανία και τελικά
αδυναμία της αξιωματικής αντιπολίτευσης να αφουγ-
κραστεί τα πραγματικά προβλήματα της ελληνικής κοι-
νωνίας και να ασκήσει τον ρόλο της υπό συνθήκες κα-
νονικότητας, μιας κανονικότητας που επανήλθε και θω-
ρακίστηκε από την κυβέρνησή μας. Αντιστρέφοντας τον
συλλογισμό, δεν είναι η εκλογική ήττα που δημιούργη-
σε ένα αντιπολιτευτικό κενό, αλλά η προηγούμενη
απουσία γόνιμης αντιπολίτευσης που οδήγησε στο
εκλογικό αποτέλεσμα της 25ης Ιουνίου. Είναι σημαντι-
κό όμως την επόμενη μέρα όλες οι δημοκρατικές δυνά-
μεις να συμμετέχουν παραγωγικά στον δημόσιο διάλο-
γο με ρεαλιστικές προτάσεις και λύσεις για τα προβλή-
ματα των πολιτών. 

Έχει ξεκινήσει μια μεγάλη παραφιλολογία για αλ-
λαγές στον εκλογικό νόμο στις ευρωεκλογές και
τις εθνικές εκλογές. Με πρώτη αλλαγή τη λίστα
ψηφοδελτίου αλλά και με το όριο εισόδου 5%. Το
σχόλιό σας.

Τα ζητήματα που αφορούν το εκλογικό σύστημα,
όπως και όλα τα θέματα που άπτονται της οργάνωσης
του κράτους, δεν μπορούν να αντιμετωπίζονται με
όρους συγκυριακούς. Μόλις στο ξεκίνημα της κυβερ-
νητικής θητείας είμαστε απολύτως επικεντρωμένοι
στην υλοποίηση του προγράμματός μας και δεν υπάρχει
καμία συζήτηση επί του θέματος. 

Τα περιστατικά στη Γαλλία του Μακρόν από μετα-
νάστες και αριστερούς αναδεικνύουν μια δεξιά
ατζέντα που ενισχύει τη στρατηγική της ακροδε-
ξιάς Λεπέν. Πόσο κοντά ή μακριά είναι η Ελλάδα
από τη Γαλλία με δεδομένο ότι και εδώ έχουμε αύ-
ξηση της ακροδεξιάς;

Παρακολουθούμε με προσοχή την εξέλιξη των γεγο-

νότων, χωρίς ωστόσο να προτρέχουμε σε εσπευσμένες
αναλύσεις με ευκαιριακούς όρους. Σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο συμπαρατασσόμαστε με τις δυνάμεις εκείνες που
πιστεύουν σε μια ανοικτή και κυρίως δημοκρατική κοι-
νωνία. Σε εθνικό επίπεδο ζητούμενο για εμάς είναι η
κοινωνική συνοχή μέσα από τη διασφάλιση διευρυμέ-
νων δικαιωμάτων και ελευθεριών για όλους τους πολί-
τες αλλά και δυνατοτήτων για να κάνουν καλύτερη τη
ζωή τους. Μακριά από οπισθοδρομικές αντιλήψεις
προσβλέπουμε σε ανοιχτές κοινωνίες με αυτοπεποίθη-
ση. Παραμένουμε πιστοί στην εύρυθμη λειτουργία των
δημοκρατικών θεσμών, οι οποίοι μπορούν να αποτελέ-
σουν μέτωπο ενάντια στον εκφασισμό, ιδιαίτερα όταν
αυτός βρίσκει πολιτική έκφραση. Δικό μας χρέος είναι
να σκύψουμε με φροντίδα στις πιο ευάλωτες ομάδες
του πληθυσμού και να εξασφαλίσουμε ένα αποτελε-
σματικό και συμπεριληπτικό κράτος για όλους. Όλοι οι
πολίτες πρέπει να έχουν επαρκή κίνητρα να συμμετέ-
χουν στην οικονομική και κοινωνική ζωή ώστε να μη
μένει κανείς πίσω. 

Τι προσδοκίες υπάρχουν από την επικείμενη συ-
νάντηση Μητσοτάκη - Ερντογάν στο Βίλνιους της
Λιθουανίας;

Το ξεκίνημα μιας νέας κυβερνητικής θητείας αποτε-
λεί μια ευκαιρία επαναπροσδιορισμού των σχέσεων
των δύο χωρών. Η χώρα μας έχει σταθερή πολιτική σε
σχέση με τη γείτονα χώρα. Επιδιώκουμε καλές σχέσεις,
αφήνουμε πάντα ανοικτή την πόρτα της ειλικρινούς
προσέγγισης αλλά ταυτόχρονα είναι καθαρές και οι
«κόκκινες» γραμμές μας, τις οποίες υπερασπιζόμαστε.
Είναι προς το συμφέρον όλων να υπάρχουν ηρεμία και
συνεργασία στον νοτιοανατολικό πυλώνα του ΝΑΤΟ, ει-
δικά σε μια εποχή δύσκολη που επιβαρύνεται από τον
συνεχιζόμενο πόλεμο στην Ουκρανία. 
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Λ
ίγες ημέρες πριν από τις κρίσιμες
συναντήσεις σε ανώτατο επίπεδο
στο Βίλνιους, στο περιθώριο της

Συνόδου Κορυφής του ΝΑΤΟ, ο εκπρόσω-
πος Τύπου του υπουργείου Άμυνας της

Τουρκίας, Zεκί Ακτούρκ,
ευχήθηκε, χωρίς να μπει
στην ουσία των Ελληνο-
τουρκικών, να υπάρξει
διατήρηση διαύλου διαλό-
γου μεταξύ των δύο χωρών

και το Αιγαίο να γίνει μια
θάλασσα φιλίας. Εν ολίγοις,
η Άγκυρα τα βλέπει όλα

«μέλι γάλα» στο Αιγαίο, αλλά αφήνει έξω
από τα προβλήματα που δημιουργεί με τη
στάση της την κατοχή της Κύπρου, ενώ
συνεχίζει να μιλά για «δύο κράτη».

«Ευχή μας είναι η θετική δυναμική που
έχουμε επιτύχει στις διμερείς μας σχέ-
σεις τους τελευταίους μήνες να συνεχι-

στεί και την επόμενη περίοδο, διατηρών-
τας τους διαύλους του διαλόγου ανοι-
χτούς, για να ζήσουν ο τουρκικός και ο ελ-
ληνικός λαός με ειρήνη, ευημερία και

ασφάλεια, αξιοποιώντας δίκαια τον πλού-
το της περιοχής. Το Αιγαίο Πέλαγος είναι
μια θάλασσα φιλίας μεταξύ της Τουρκίας
και της Ελλάδας», είπε ο Zεκί Ακτούρκ,
προσθέτοντας όμως ότι «οι τουρκικές
Ένοπλες Δυνάμεις, μαζί με τον αγώνα κα-
τά της τρομοκρατίας και την ασφάλεια των
συνόρων μας, προστατεύουν τα δικαιώ-
ματα και τα συμφέροντά μας στη “γαλάζια
πατρίδα” και στην πατρίδα των αιθέρων». 

Επίσης, το τουρκικό υπουργείο Εθνικής
Άμυνας τόνισε ότι «οι τουρκικές Ένοπλες
Δυνάμεις συνεχίζουν να προστατεύουν τα
δικαιώματα και τα συμφέροντα της χώρας
μας και της “Τουρκικής Δημοκρατίας της
Βόρειας Κύπρου” στο Αιγαίο και τη Μεσό-
γειο με αποφασιστικότητα», ενώ σε άλλο
σημείο ανέφερε ότι «ένα άλλο σημαντικό
ζήτημα είναι η κατάσταση της “ΤΔΒΚ” στο
νησί. Τονίζουμε ότι δύο κυρίαρχα, ισότιμα
και ανεξάρτητα κράτη είναι η μόνη λύση
στην Κύπρο. Σύμφωνα με τις συνθήκες
εγγύησης και συμμαχίας, στεκόμαστε στο
πλευρό των Κυπρίων αδελφών μας σήμε-
ρα όπως και στο παρελθόν».

Οι «κόκκινες γραμμές»
Σήμερα ο υπουργός Εξωτερικών Γιώρ-

γος Γεραπετρίτης θα μιλήσει στη Βουλή
και αναμένεται να επικεντρωθεί στα Ελ-
ληνοτουρκικά, καθώς τα όσα πει θα είναι
λίγα 24ωρα πριν από τη συνάντηση του
Κυριάκου Μητσοτάκη με τον πρόεδρο της
Τουρκίας Ταγίπ Ερντογάν, αλλά και τη δική
του συνάντηση με τον Τούρκο ομόλογό
του Χακίν Φιντάν. 

Το πνεύμα της ομιλίας του θα είναι ότι η
Ελλάδα δεν κάνει πίσω από τις «κόκκινες
γραμμές» της, παρά το γεγονός ότι τους
τελευταίους μήνες είχαν μειωθεί οι παρα-
βιάσεις του εναέριου χώρου μας από την
τουρκική αεροπορία. Την ομιλία του κ. Γε-

ραπετρίτη αναμένουν ασφαλώς και οι
πρεσβείες, κυρίως των ΗΠΑ, καθώς οι
πληροφορίες που έρχονται από την Ουά-
σιγκτον λένε ότι οι Αμερικανοί, ιδιαίτερα
μετά τον πόλεμο στην Ουκρανία, αποφά-
σισαν ότι δεν πρέπει να αγνοούν τους κιν-
δύνους μιας ελληνοτουρκικής σύρραξης. 

Σχεδιάζουν, λοιπόν, με βάση και μια
πρόσφατη έκθεση του αμερικανικού Πεν-
ταγώνου να δώσουν έμφαση σε μια ουσια-
στική μεσολάβηση, βασιζόμενοι στην εμ-
πειρία τους από την πολύ πετυχημένη πρό-
σφατη μεσολάβησή τους για την οριοθέτη-
ση της ΑΟΖ μεταξύ Λιβάνου και Ισραήλ.

Στη Λευκωσία εξακολουθούν να υπάρ-
χουν αντιδράσεις για την απαίτηση της
Τουρκίας να μην αναφέρεται η Κύπρος με
το όνομά της στους χάρτες του ΝΑΤΟ αλλά
μόνο με συντεταγμένες. Ο Πρόεδρος της
Κυπριακής Δημοκρατίας Νίκος Χριστο-
δουλίδης, όταν ρωτήθηκε σχετικά, απάν-
τησε ότι αυτή είναι η θέση της Τουρκίας.
«Την ίδια στιγμή τόσο άλλα κράτη-μέλη
του NATO όσο και η Γραμματεία της Συμ-
μαχίας έχουν προτείνει άλλες λύσεις, άλ-
λες εισηγήσεις. Να δούμε πού και ποια θα
είναι η κατάληξη. Αλλά σίγουρα υπήρξε
αντίδραση, όχι από εμάς, δεν είμαστε
κράτος-μέλος του ΝΑΤΟ, αλλά με ενέρ-
γειές μας προς φιλικά κράτη-μέλη του
ΝΑΤΟ και φυσικά την Ελλάδα». 

Κληθείς να σχολιάσει τις πληροφορίες
για τεράστιο σφετερισμό ελληνοκυπρια-
κών περιουσιών στα Κατεχόμενα, ο κ. Χρι-
στοδουλίδης είπε ότι «η κυβέρνηση διε-
ρευνά το θέμα στη βάση των πληροφοριών
που είδαν το φως της δημοσιότητας και
σύντομα θα μπορώ να μιλήσω και πιο συγ-
κεκριμένα στη βάση των δεδομένων που
θα έχω ενώπιόν μου. Θέλω να είμαι υπεύ-
θυνος όταν μιλώ, ειδικότερα για ένα τόσο
σοβαρό θέμα, διότι είναι πολύ σοβαρό».

Γράφει 
η  Αλεξία 
Τασούλη

Η  Άγκυρα δεν βλέπει πρόβλημα στο Αιγαίο

Τι δήλωσε 
ο εκπρόσωπος Τύπου
του τουρκικού
υπουργείου Άμυνας
για τις σχέσεις 
με την Ελλάδα, αλλά
και για το Κυπριακό



Μ
ε το κατακτημένο συγκριτικό πλεονέκτημα «του
δημοκρατικού πλουραλισμού», που είναι «στοι-
χείο ταυτότητας της κομματικής συγκρότησής

του», ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ δεν κινδυνεύει να διασπαστεί, δηλώνει
στην «Ρ» ο πρώην υπουργός Θόδωρoς Δρίτσας. Πιστεύει
πως, ενόψει της εκλογής νέου προέδρου, «θα αναπτυχθούν
οι αναγκαίες αντιπαραθέσεις με στόχο τις από κοινού επι-
διωκόμενες νέες ενωτικές συνθέσεις». Κρίνει δε πως όλοι
στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ «έχουμε υποχρέωση να σεβαστούμε τον
Αλέξη Τσίπρα και να του δώσουμε το δικαίωμα να στοχα-
στεί και να αναστοχαστεί».

Πώς νιώθει ο άνθρωπος Δρίτσας που μένει εκτός
Βουλής αλλά και ο πολιτικός Δρίτσας για τη στρατηγι-
κή ήττα της παράταξής του σε δύο αλλεπάλληλες
εκλογικές αναμετρήσεις; Ποια θεωρεί ως αιτία;

Το αποτέλεσμα των διπλών εκλογών της 21ης Μαΐου και της
25ης Ιουνίου είναι πλέον ένα πολιτικό συμβάν με πολλα-
πλές επιπτώσεις και συνέπειες που θα κριθούν στο μέλλον.
Είναι πολύ νωρίς για να αξιολογήσουμε αν η οδυνηρή ήττα
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι και στρατηγική ήττα για το κόμμα μας
και την Αριστερά. Ελπίζω πως όχι και στηρίζω αυτή την ελ-
πίδα μου στο αδιαμφισβήτητο γεγονός ότι η πολιτική και
κοινωνική ρευστότητα που κυριαρχεί δεν μπορεί να διαρ-
κέσει για πάντα.
Σε καμία περίπτωση βέβαια δεν μπορεί να είναι άλλοθι για
εμάς. Έχω τη γνώμη ότι σε αυτήν τη συγκυρία τέθηκε στην
κρίση του κουρασμένου από τη χρεοκοπία εκλογικού και
κοινωνικού σώματος ένα κορυφαίο δίλημμα. Στρατηγική
διέξοδος στα τεράστια προβλήματα με βάση την αναζήτηση
ατομικών λύσεων ή με βάση συλλογικό σχέδιο κοινωνικής
αλληλεγγύης; Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ για πολλούς λόγους δεν στά-
θηκε με επάρκεια και αξιοπιστία ικανός να πείσει και να
εμπνεύσει για τη δεύτερη εκδοχή και να την εκπροσωπή-
σει. Τέλος, ο άνθρωπος Δρίτσας που μένει εκτός βουλής
δεν έχει παρά να αντιμετωπίσει αυτήν τη νέα πραγματικό-
τητα και να προχωρήσει στην επόμενη μέρα. 

Είστε αισιόδοξος για την από εδώ και πέρα πορεία
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ; Κατά πόσο κινδυνεύει η ενότητα της
παράταξης;

Δεν θέλω να είμαι αφελώς αλλά βάσιμα αισιόδοξος. Πολλοί
και πολλές αναφέρονται στην πορεία του ΣΥΡΙΖΑ «από το
3% στο 36%», στον κορυφαίο ρόλο του Αλέξη Τσίπρα, στην
ιστορική συγκυρία της χρεοκοπίας και της συνακόλουθης
βαθιάς κρίσης του πολιτικού συστήματος για να βγάλουν
εύκολα το επιθυμητό για αυτούς και για αυτές συμπέρασμα
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ή η Αριστερά τελείωσαν!
Κάνουν λάθος. Ναι, ο ΣΥΡΙΖΑ είναι γέννημα μιας ιστορικής
ανάγκης, αλλά ταυτόχρονα κανείς δεν μπορεί να αγνοήσει
ότι είναι η σύγχρονη κομματική έκφραση με ανανεωτικά
και ριζοσπαστικά χαρακτηριστικά της συνολικής πορείας
της Αριστεράς και του εργατικού κινήματος σε όλη τη διάρ-
κεια του 20ού αιώνα μέχρι και σήμερα που διανύουμε την
τρίτη δεκαετία του 21ου αιώνα. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έπεσε από τον
ουρανό με αλεξίπτωτο. Και αυτό το αδιαμφισβήτητο γεγο-
νός εγγυάται, πιστεύω, την ενότητα της παράταξης και την
ανασύνταξη την επόμενη μέρα.

Είναι διακριτή μια έντονη πολιτική αντιπαράθεση
ανάμεσα στην «παλιά φρουρά» του ΣΥΡΙΖΑ (που θα
ήθελε μια πιο αριστερή στροφή) και τους πασοκογε-

νείς και λοιπούς της Προοδευτικής Συμμαχίας που
πλαισίωσαν τον ΣΥΡΙΖΑ μετά το 2015 (και προτείνουν
μια στροφή προς το Κέντρο). Πώς μπορούν αυτά τα
δύο ρεύματα ή τάσεις να ομογενοποιηθούν και να πο-
ρευτούν συντεταγμένα;

Πάντα και σταθερά ο χώρος της ανανεωτικής και ριζοσπα-
στικής Αριστεράς επέλεγε τον δημοκρατικό πλουραλισμό
ως στοιχείο ταυτότητας της κομματικής συγκρότησής του.
Με αυτό το κατακτημένο συγκριτικό πλεονέκτημα θέλω να
πιστεύω ότι και τώρα θα αναπτυχθούν οι αναγκαίες αντιπα-
ραθέσεις με στόχο τις από κοινού επιδιωκόμενες νέες
ενωτικές συνθέσεις. Ελπίζω να μη διαψευστώ. Υπάρχουν οι
όροι και οι εγγυήσεις.
Επισημαίνω πάντως συμπληρωματικά ότι, αν και όχι εντε-
λώς αβάσιμα, στην ερώτησή σας κάνετε μια διακριτή περι-
γραφή τριών πόλων που αντιπαρατίθενται. Δεν είναι πλέον
ακριβώς έτσι. Οι αναγκαίες απαντήσεις καθορίζονται βε-
βαίως σε έναν βαθμό από την αφετηριακή προέλευση και
πολιτική διαδρομή μελών και στελεχών, αλλά ταυτόχρονα
εκτείνονται τώρα πια με έναν οριζόντιο τρόπο που σε μεγά-
λο βαθμό ξεπερνούν αυτές τις αφετηριακές προελεύσεις.

Πέραν του όποιου νέου προέδρου εκλεγεί από τις κα-
ταστατικές διαδικασίες που έχουν ήδη δρομολογηθεί,
ποιος κρίνετε πως πρέπει να είναι ο ρόλος του Αλέξη
Τσίπρα. Αποκλείετε το ενδεχόμενο επανόδου του;

Θα μου επιτρέψετε σε αυτή την ερώτησή σας να μην τολμή-
σω απάντηση. Και αυτή είναι η επί της ουσίας απάντησή
μου. Έχουμε υποχρέωση να σεβαστούμε τον Αλέξη Τσίπρα
και να του δώσουμε το δικαίωμα να στοχαστεί και να ανα-
στοχαστεί.

Υπήρξατε πολλά χρόνια αυτοδιοικητικός στον Πει-
ραιά. Με την εμπειρία που αναμφίβολα έχετε, πώς

κρίνετε ότι πρέπει να πολιτευτεί σε αυτό τον εκλογικό
στίβο ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και με ποιες συμμαχίες στις αυτο-
διοικητικές εκλογές του προσεχούς Οκτωβρίου;

Η Αυτοδιοίκηση είναι μια πολύ σπουδαία υπόθεση κυρίως
για τη δημοκρατική κοινωνική συνοχή, την αποκέντρωση
και την περιφερειακή ανάπτυξη. Χρόνια τώρα παλεύουμε -
όχι πάντα με επιτυχία ή με την αναγκαία συνέπεια και συνέ-
χεια- για να κάνουμε ηγεμονική και κυρίαρχη αυτή την
προσέγγιση. Δεν μας χρειάζεται Αυτοδιοίκηση ως τοπική
κρατική διοίκηση-εξάρτημα του κράτους και των κυβερνή-
σεων. Δεν μας χρειάζεται Αυτοδιοίκηση-εξάρτημα των
κομμάτων. Δεν μας χρειάζεται Αυτοδιοίκηση-εξάρτημα μι-
κρών και μεγάλων ατομικών συμφερόντων. Η ανανεωτική
και ριζοσπαστική Αριστερά του 3% είχε τότε μεγάλη επιρ-
ροή στην Αυτοδιοίκηση. Κάτι πρέπει να μας διδάξει αυτή η
ιστορική εμπειρία. Ο χρόνος μέχρι τις αυτοδιοικητικές
εκλογές είναι πράγματι πολύ σύντομος, πλην όμως υπάρχει
χρόνος για να αναδείξουμε ένα αυθεντικό, δημοκρατικό,
άκρως πολιτικό αυτοδιοικητικό πρόταγμα και μήνυμα. Στε-
λέχη με αυτοδιοικητική και κοινωνική πείρα διαθέτουμε.
Και οι τοπικές κοινωνίες εκτός ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμ-
μαχία διαθέτουν. Αν τα αξιοποιήσουμε σωστά και σε στέρεη
πολιτική βάση, μπορούμε να έχουμε μια αξιόπιστη παρου-
σία στις εκλογές του Οκτωβρίου.
Ειδικά στον Δήμο Πειραιά, όπου η μάχη θα είναι πάρα πολύ
δύσκολη, έχουμε ήδη κάνει, από καιρό τώρα, πολύ σημαν-
τικά βήματα προετοιμασίας χάρη στη σταθερή εικοσιπεν-
ταετή αυτοδιοικητική παρουσία μας και τώρα πια στην ξε-
χωριστή υποψηφιότητα του πρώην εξαιρετικά πετυχημέ-
νου αντιπεριφερειάρχη Πειραιά Γιώργου Γαβρίλη, ο οποίος
έχει κερδίσει επάξια γενικευμένη αναγνώριση τόσο στον
Δήμο Πειραιά όσο και στην ευρύτερη περιοχή της Περιφέ-
ρειας Πειραιά.Θ
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«Ο ΣΥΡΙΖΑ και η Αριστερά 
δεν τελείωσαν»!

στον
Γιάννη Σπ. Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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16 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Ε να από τα βασικά χαρακτηριστικά του απο-
συρθέντος πρώην προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, το
οποίο βεβαίως τον στοίχειωνε όλα αυτά τα

χρόνια, ήταν και είναι το μέγα έλλειμμα κοινωνικής
μόρφωσης. Προσπαθούσε να το κρύψει μανιωδώς
και είχε γίνει μία από τις βασικές φοβίες και εμμο-
νές του. Αγράμματος δεν είναι, ούτε βεβαίως χαμη-
λής νοημοσύνης. Όμως είναι γνωστό τοις πάσι ότι ο
κ. Τσίπρας ήταν ο πιο αμόρφωτος αρχηγός πολιτι-
κού κόμματος και παρ’ όλα αυτά κατάφερε να γίνει
και πρωθυπουργός της χώρας. Επίσης είναι αλήθεια
ότι στον χώρο της Αριστεράς αυτό κανένα εκ των
στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ δεν μπόρεσε να το χωνέψει
ποτέ, ακόμα και από την περίοδο που ο Αλέκος Αλα-
βάνος τον πήρε από το πουθενά και τον έκανε πρό-
εδρο του κόμματος. 

Η Αριστερά είχε στο παρελθόν εκτός από το ηθικό
πλεονέκτημα και το πλεονέκτημα της καλλιέργειας
και της μόρφωσης, κάτι που το έχασε με την έλευση
του Αλέξη Τσίπρα. Άλλωστε οι έννοιες «Τσίπρας»
και «διάβασμα» είναι ασύμβατες και αυτό δημιούρ-
γησε συνολικό πρόβλημα στον χώρο της ριζοσπα-
στικής Αριστεράς. 

Το να «σκοτώνει» την «Αντιγόνη» και την «Οδύσ-
σεια» και να κάνει λάθη επιπέδου εγκυκλοπαιδικής
μόρφωσης το συνηθίσαμε όλοι στη διάρκεια της

διαδρομής του. Το να κάνει λόγο όμως για «στροφή
360 μοιρών» ένας απόφοιτος του Πολυτεχνείου
δεν… χωνεύεται εύκολα. 

Στη μακρά πολιτική του διαδρομή έχει πει και έχει
γράψει ουρανομήκεις ασυναρτησίες οι οποίες βρί-
θουν οικονομικών, πολιτικών και ιστορικών ανακρι-
βειών. Μεγάλωσε και εκπαιδεύτηκε για να γίνει πο-
λιτικό στέλεχος με τα έτοιμα «τσιτάτα» της Αριστε-
ράς, μη έχοντας καμία παραπάνω γνώση επί της
σύγχρονης πολιτικής ιστορίας της Ελλάδας. 

Όπως εύστοχα έχουν διαπιστώσει αρκετοί, ο κ.
Τσίπρας μιλάει με εκείνο το απολύτως αναγνωρίσι-
μο «ελιτίστικο λανγκάζ» με το οποίο η Αριστερά των
ανώτερων και άνω μεσαίων ταξικών στρωμάτων θε-
ωρεί ότι πρέπει να απευθύνεται στον λαό. Αυτή που,
για παράδειγμα, λέει «σχολειό» αντί για σχολείο και
«πλατιά», γιατί φαντασιώνεται πως αποτελεί μια
ιστορική συνέχεια της πολιτικής διάστασης του
γλωσσικού ζητήματος, πως ενσαρκώνει τη λαϊκότη-
τα…

Οι πρώτες φορές που εκτέθηκε ανεπανόρθωτα
ήταν όσες φορές χρειάστηκε να μεταβεί στο εξωτε-
ρικό και να συνεννοηθεί με ξένους ηγέτες ή να μι-
λήσει σε φόρουμ του εξωτερικού. Το κύριο χαρα-
κτηριστικό του ήταν η προσπάθειά του να μεταφρά-
ζει ελληνικές παροιμίες στα αγγλικά και να μην αν-

τιλαμβάνεται ότι κάτι τέτοιο τον γελοιοποιούσε πλή-
ρως.

Όταν ως πρωθυπουργός επισκέφτηκε τις ΗΠΑ για
να μιλήσει στο Brookings, πριν ανέβει στο βήμα ο
συντονιστής του πάνελ τον ρώτησε αν θα χρειαστεί
μεταφραστή. Ο Τσίπρας αρνήθηκε γεμάτος αυτοπε-
ποίθηση. Στη συνέχεια, απαντώντας σε ερώτηση
δημοσιογράφου, είπε: «There is an expression in
Greece “we have already eaten the camel and now
have the queue”». Εννοούσε: «Φάγαμε τον γάιδαρο
και μας έμεινε η ουρά». Σε επενδυτικό συνέδριο για
την Ελλάδα, που διοργάνωσε στη Νέα Υόρκη το Cap-
ital Link, ο Τσίπρας διαμήνυε πως η χώρα μας έχει
διάπλατα ανοικτές τις πύλες της για κερδοφόρες
επενδύσεις. Πώς το είπε; «Greece is come back... is
here... Greece is come back, is here now». Για τέ-
τοια παρωδία μιλάμε.

Αλήστου μνήμης ήταν και οι συναντήσεις του με
τους προέδρους των ΗΠΑ. Μετά την επίσκεψη του
Ομπάμα μιλούσε ελληνικά με αμερικανική προφο-
ρά, ενώ απέναντι στον Κλίντον έγινε παγκοσμίως
ρεζίλι και δεν μιλούσε καθόλου, γιατί δεν αντιλαμ-
βανόταν απολύτως τίποτα από τα όσα του έλεγε ο
πρώην πρόεδρος των Ηνωμένων Πολιτειών και
έμεινε απλώς να χαζογελάει…

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Το μεγάλο 
μυστικό του 

και η ρετσινιά 
του αμόρφωτου

Aλέξης Τσίπρας



POLITICAL
ΣΑΒΒΑΤΟ 8 ΙΟΥΛΙΟΥ 2023

ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 17ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ

Σε συνάντησή του με τον Μπιλ ΚλίντονΣτη Λέσβο, για τους πρόσφυγες, Μάρτιν Σουλτς και Τσίπρας

Ο Αλέξης Τσίπρας με τον μέντορά του, Αλέκο Αλαβάνο, 
που τον έβαλε στον χώρο της ΑριστεράςΤα μαθητικά του χρόνια

Δ
εν είναι βεβαίως μόνο τα παραπά-
νω. Ο Αλέξης Τσίπρας στο πλαίσιο
της συνάντησής του με τον πρώην

πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ντό-
ναλντ Τουσκ είπε μεταξύ άλλων πως «η δια-
δικασία τελειώνει και ο ελληνικός λαός θα
θρέψει τους καρπούς». Προφανώς ο άν-
θρωπος δεν ήξερε και δεν θα ξέρει ακόμα
και τώρα τη διαφορά μεταξύ του «θρέφω»
και του «δρέπω».

Όταν ο Πάολο Τζεντιλόνι επισκέφθηκε την
Κέρκυρα, οι δυο πρώην πρωθυπουργοί εί-
χαν γεύμα εργασίας στο Μουσείο Ασιατικής
Τέχνης. Ο Αλέξης Τσίπρας άφησε το εξής
μήνυμα στο βιβλίο επισκεπτών: «Κέρκυρα
και το Μουσείο Ασιατικής Τέχνης αποτέλε-
σαν ιδανικό τόπο φιλοξενείας της Συνάντη-
σης Κορυφής Ελλάδας - Ιταλίας. Σας ευχαρι-
στούμε για την άψογη φιλοξενεία». Το «φι-
λοξενία», δηλαδή, το γράφει με «ει». Όπως
όταν έγινε το ναυάγιο στο Φαρμακονήσι που
έγραψε στο Twitter: «Ανύποτη τραγωδία αυ-
τό που συνέβη στο Φαρμακονήσι». Το «ανεί-
πωτη», δηλαδή, το γράφει με «υ» και «ο».
Την «πράξη» τη γράφει με «ει» και πίστευε
ότι είναι άλλο νησί η Μυτιλήνη κι άλλο η Λέ-
σβος! Κατά την επίσκεψή του στη Λέσβο μαζί

με τον Μάρτιν Σουλτς, ο Αλέξης Τσίπρας
έκανε τις απαραίτητες δηλώσεις για τη
σκληρή πραγματικότητα που αντιμετωπί-
ζουν «η Μυτιλήνη, η Λέσβος και τα άλλα νη-
σιά της Ελλάδας». 

Θλιβερό είναι και το γεγονός ότι σε μια εκ
των επετείων της εξέγερσης του Πολυτε-
χνείου στις 17 Νοεμβρίου ανάρτησε ένα
απόσπασμα από ποίημα του Ελύτη που ανα-
φέρεται στην Κατοχή και μια φωτογραφία
από την κατάληψη της Νομικής! Νομίζει
προφανώς ότι το Πολυτεχνείο έγινε το 1940
στη Νομική! Και δεν είναι η μοναδική ιστορι-
κή του ανακρίβεια. Μιλούσε για τον Α’ Παγ-
κόσμιο Πόλεμο και αναφερόταν στον Χίτλερ
και τον Μουσολίνι. 

Όσο και αν ακούγεται περίεργο, ο κ. Τσί-
πρας όταν ήταν πρωθυπουργός της Ελλάδας
είχε μεταβεί στη Γαλλία για τα 100 χρόνια

από το τέλος του Α’ Παγκόσμιου Πολέμου και
έγραψε το ακόλουθο μήνυμα: «Ο Χίτλερ, ο
Μουσολίνι, απευθύνθηκαν σε κοινωνίες κα-
θημαγμένες, στις οποίες κυριαρχούσε ο φό-
βος και η απόγνωση. Οι κυρίαρχες ελίτ ήταν
απολύτως ανυπόληπτες». 

Η έλλειψη παιδείας δεν έχει όριο. Πί-
στευε μέχρι πρόσφατα ότι το Ιράν είναι
αραβική χώρα, αφού είχε πει το αμίμητο:
«Οι γεωπολιτικές εξελίξεις δημιουργούν
την ευκαιρία να ανοιχτούμε σε χώρες
όπως η Αίγυπτος, Ιράν και λοιπές αραβικές
χώρες». Θα μου πείτε, εδώ δεν ήξερε ότι το
Στρασβούργο είναι στη Γαλλία και δεν βρέ-
θηκε κανείς να τον ενημερώσει. Φεύγον-
τας από το Παρίσι και από το ραντεβού που
είχε εκεί με τον Φρανσουά Ολάντ, ο Τσί-
πρας ενημέρωσε ότι «αναχωρήσαμε από
τη φίλη της Ελλάδας, Γαλλία, με ικανοποί-

ηση». Δεν αναχωρούσε από καμία Γαλλία.
Πήγαινε στο Στρασβούργο που επίσης
ανήκει στη Γαλλία!

Οι επιτελείς του, μάλιστα, τον πήγαιναν και
σε εκδηλώσεις όπου μιλούσαν κορυφαίοι
φιλόσοφοι και ο Αλέξης τα έκανε μούσκεμα.
Όπως τότε που κατά τη διάρκεια της εκδή-
λωσης Subversive Forum που πραγματο-
ποιήθηκε στο Ζάγκρεμπ και συμμετείχαν ο
Αμερικανός σκηνοθέτης Όλιβερ Στόουν και
ο Σλοβένος φιλόσοφος Σλαβόι Ζίζεκ, ο Τσί-
πρας πετάχτηκε να κάνει τη δική του βαρυ-
σήμαντη παρέμβαση λέγοντας «προσπάθη-
σαν κάποιοι να εφαρμόσουν το δόγμα του
σοκ, όπως είπε και η Ναόμι Κάμπελ». Προ-
φανώς αγνοούσε την ύπαρξη της συγγραφέ-
ως Ναόμι Κλάιν, αλλά ήξερε μόνο το φωτο-
μοντέλο Ναόμι Κάμπελ και έσκασαν στα γέ-
λια άπαντες. 

Η πλήρης άγνοια γεωγραφίας
και οι ιστορικές ανακρίβειες

Στιγμές
χαλάρωσης και

ξεγνοιασιάς 
για τον Αλέξη

Τσίπρα
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Τ
ην ώρα που τα εξοπλιστικά προγράμ-
ματα «τρέχουν» με ταχύτατους ρυθ-
μούς, η ηγεσία των Ενόπλων Δυνάμε-

ων αναζητά τους νέους και τις νέες που με την
εκπαίδευση, τις γνώσεις και τη διαμόρφωση
ισχυρών χαρακτήρων θα στελεχώσουν τους
3+1 Κλάδους του Στρατεύματος. 

Το Πολεμικό Ναυτικό, η Πολεμική Αεροπο-
ρία και ο Στρατός Ξηράς γυρίζουν σελίδα περ-
νώντας στη νέα εποχή, με υπερσύγχρονα
οπλικά συστήματα που ανατρέπουν τα δεδο-

μένα στον συσχετισμό δυνάμε-
ων με την Τουρκία. Δεν μιλάμε
απλώς για αγορά οποιωνδήπο-
τε πλοίων και αεροσκαφών, μι-
λάμε για την απόκτηση των κο-
ρυφαίων φρεγατών παγκο-
σμίως, των Belh@rra, των κα-
λύτερων μαχητικών στη Δύση,
των πανίσχυρων Rafale και των

υπερσύγχρονων F-35, των κορυφαίων ελικο-
πτέρων ανθυποβρυχιακού πολέμου, των αμε-
ρικανικών Romeo, των πανίσχυρων αντιαρ-
ματικών Spike Nlos που θωρακίζουν το Αι-
γαίο και τον Έβρο.

Όλα αυτά τα νέα οπλικά συστήματα απαι-
τούν προσωπικό καταρτισμένο, με γνώσεις,
εμπειρία και άριστο επίπεδο εκπαίδευσης.
Για τον λόγο αυτό, η ηγεσία των Ενόπλων Δυ-
νάμεων, με σχέδιο, οργάνωση και μεθοδικό-
τητα, ενισχύει το επίπεδο των παραγωγικών
σχολών σε όλους τους Κλάδους, με προγράμ-
ματα σπουδών στις Στρατιωτικές Σχολές ανά-
λογης ποιότητας με τα κορυφαία πανεπιστή-
μια της Ελλάδας και του εξωτερικού.

Το σπουδαίο έργο που συντελείται στις
Στρατιωτικές Σχολές της χώρας μας εξηγεί
και το γεγονός ότι οι βάσεις τους παραμέ-
νουν σε τόσο υψηλά επίπεδα κάθε χρόνο.
Όσοι αποφοιτούν έχουν εκτός από τη στρα-
τιωτική αγωγή, επιστημονική κατάρτιση
ανωτάτου επιπέδου, ηθική, αρχές και προ-
σωπικότητες ισχυρές, σφυρηλατημένες μέ-
σα από την πειθαρχία, το αίσθημα ευθύνης
και τον αυτοσεβασμό.

Με σχέδιο, μεθοδικότητα και σαφή στόχευ-
ση, οι Ένοπλες Δυνάμεις παρέχουν ακαδη-
μαϊκή και ναυτική εκπαίδευση πανεπιστημια-
κού επιπέδου με σκοπό να αναδείξουν ικα-
νούς αξιωματικούς με ηγετικά προσόντα και
άρτια επαγγελματική κατάρτιση. Οι Στρατιωτι-
κές Σχολές παράγουν γνώση και προάγουν
την έρευνα, αναδεικνύοντας στελέχη ικανά να
χειριστούν με τον καλύτερο δυνατό τρόπο τα
υπερσύγχρονα οπλικά συστήματα στα οποία
επενδύει η χώρα μας. Όσοι λοιπόν επιθυμούν
να προσφέρουν στην πατρίδα από αυτή τη θέ-
ση, να ζήσουν συγκλονιστικές εμπειρίες και
να αποτελέσουν συνεχιστές της ένδοξης Ιστο-
ρίας μας, δεν έχουν παρά να δηλώσουν στο
Μηχανογραφικό τους τις κορυφαίου επιπέ-
δου Στρατιωτικές Σχολές. 

Ατρόμητοι πολεμιστές
και επιστήμονες 

στην υπηρεσία της πατρίδας

Ατρόμητοι πολεμιστές
και επιστήμονες 

στην υπηρεσία της πατρίδας

Με σχέδιο, μεθοδικότητα και σαφή
στόχευση, η παγκοσμίου φήμης Σχολή
Ικάρων, η παλαιότερη στρατιωτική αε-
ροπορική ακαδημία του κόσμου, και η
Σχολή Μονίμων Υπαξιωματικών Αερο-
πορίας προσφέρουν ολόπλευρη, αρ-
μονική και ισόρροπη ανάπτυξη των
διανοητικών και ψυχοσωματικών δυ-
νατοτήτων των σπουδαστών τους, με
σκοπό την ανάδειξη ολοκληρωμένων
προσωπικοτήτων, επαγγελματικά, κοι-
νωνικά, πνευματικά και ηθικά άρτιων.

Η ενίσχυση της Πολεμικής μας Αε-
ροπορίας με τα πιο σύγχρονα αερο-
σκάφη σε παγκόσμιο επίπεδο απαιτεί
πιλότους και μηχανικούς άριστα εκ-
παιδευμένους, με απόλυτη συνείδηση
του λειτουργήματος που επιτελούν,
ώστε να καταφέρουν να αξιοποιήσουν
στο έπακρο τις δυνατότητές τους και
την ισχύ τους. Τι απαιτεί αυτό; Απόλυ-
τη προσήλωση στον στόχο, πειθαρχία,
επαγγελματική αρτιότητα, κατάρτιση,
εξειδίκευση και διά βίου επιστημονι-
κή ενημέρωση. Αυτά παρέχουν η Σχο-
λή Ικάρων και η ΣΜΥΑ, αναδεικνύον-
τας τους επόμενους υπερασπιστές του
ελληνικού εναέριου χώρου, τους κο-
ρυφαίους πιλότους και μηχανικούς
της Βορειοατλαντικής Συμμαχίας.

Η Σχολή Ικάρων (ΣΙ), στο πλαίσιο

των σπουδών της, παράγει και μεταδί-
δει τη γνώση στους σπουδαστές της
με την έρευνα και διδασκαλία της αε-
ροπορικής επιστήμης και τεχνολο-
γίας, καθώς και των συναφών θεωρη-
τικών, θετικών και εφαρμοσμένων
επιστημών.

Αναπτύσσει τις στρατιωτικές αρετές
και τη στρατιωτική αγωγή, ώστε να
διαμορφώνει αξιωματικούς της Πολε-
μικής Αεροπορίας με στρατιωτική και
αεροπορική συνείδηση, μόρφωση
ανώτατου επιπέδου, καθώς και κοι-
νωνική, πολιτιστική και πολιτική παι-
δεία και αγωγή, παρέχοντάς τους τα
εφόδια για να καταστούν ικανοί ηγή-
τορες με άρτια επαγγελματική και επι-

στημονική κατάρτιση.
Αποστολή της Σχολής Ικάρων είναι

να παρέχει στην Πολεμική Αεροπορία
μόνιμους αξιωματικούς, με κατάλληλη
εκπαίδευση και αγωγή, για την κάλυ-
ψη των αναγκών της, να παράγει γνώ-
ση και να προάγει την έρευνα περί την
αεροπορική και αεροδιαστημική επι-
στήμη και τεχνολογία και να υποστηρί-
ζει το επιχειρησιακό έργο της ΠΑ με τα
μέσα και το προσωπικό που διαθέτει.

Η διάρκεια σπουδών στη ΣΙ είναι τε-
τραετής και δύναται να αυξηθεί με
τροποποίηση του Οργανισμού της ΣΙ,
κατόπιν σχετικής εισήγησης του ΑΑΣ.
Η εκπαίδευση στη ΣΙ κατανέμεται σε
εκπαιδευτικά έτη. 

Από την Ικάρων αποφοιτούν οι καλύτεροι

ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚEΣ ΣΧΟΛEΣ

ΠΟΛΕΜΙΚH ΑΕΡΟΠΟΡIΑ

Με προγράμματα σπουδών ανάλογου επιπέδου 
με κορυφαία πανεπιστήμια παγκοσμίως στελεχώνουν

τις Ένοπλες Δυνάμεις με αξιωματικούς άρτια 
εκπαιδευμένους και με υψηλά ψυχοπνευματικά εφόδια

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«…Σχολή των Ευελπίδων! Δεξαμενή Ηρώων!… Δεξαμε-
νή της αρετής, όπου η ευπρέπεια, η σεμνότητα, η κοινωνι-
κή αλληλεγγύη19 συνδυάζονται με τον ανδρισμό, την άτεγ-
κτη πειθαρχία και το αίσθημα του χρέους…».

Τα λόγια αυτά ανήκουν στον Πρόεδρο της Ελληνικής Δη-
μοκρατίας και εξέχον μέλος της Ακαδημίας Αθηνών, Κων-
σταντίνο Τσάτσο, και αντικατοπτρίζουν απόλυτα αυτό ακρι-
βώς που πρεσβεύει η Σχολή Ευελπίδων.

Είναι το παλαιότερο Ανώτατο Εκπαιδευτικό Ίδρυμα της
Χώρας, αφού ιδρύθηκε το 1828 από τον πρώτο κυβερνήτη
της Ελλάδας, Ιωάννη Καποδίστρια. Από τότε μέχρι σήμερα
αποτελεί το φυτώριο των αξιωματικών που ηγήθηκαν του
Ελληνικού Στρατού σε όλους τους εθνικοαπελευθερωτι-
κούς αγώνες της πατρίδας μας, καθώς επίσης και σε αυ-
τούς για την υπεράσπιση της εδαφικής ακεραιότητας και
της εθνικής ανεξαρτησίας της.

Στη σημερινή εποχή αποτελεί έναν πρότυπο εκπαιδευτι-
κό οργανισμό στον οποίο η ακαδημαϊκή μόρφωση και η
στρατιωτική εκπαίδευση συνυπάρχουν αρμονικά, ώστε οι
Ευέλπιδες, «οι διαχρονικά καλές ελπίδες του Έθνους», να
αποκτούν όλα τα απαραίτητα εφόδια για να καταστούν άξι-
οι ηγήτορες στο παρόν και στο μέλλον του Στρατού μας και
των Ενόπλων Δυνάμεων της πατρίδας μας. Αξίζει να ση-

μειωθεί ότι στο επίκεντρο όλων των εκπαιδευτικών δρα-
στηριοτήτων της σχολής είναι η καλλιέργεια των στρατιω-
τικών αρετών όπως είναι η φιλοπατρία, η ανδρεία, η καρ-
τερία, το στρατιωτικό πνεύμα και η πειθαρχία, αφού απο-
τελούν την ψυχική ασπίδα των Ευελπίδων και των αυρια-
νών αξιωματικών μας έναντι των όποιων δυσχερειών, τόσο

κατά τη φοίτησή τους στη Σχολή όσο και στη μετέπειτα
σταδιοδρομία τους.

Η Στρατιωτική Σχολή Ευελπίδων εδρεύει στη Βάρη Αττι-
κής. Εκεί βρίσκονται στρατώνες, σύγχρονες κτηριακές εγ-
καταστάσεις, υπαίθριοι χώροι εκπαίδευσης και αθλητι-
σμού, καθώς και το Μουσείο της Σχολής.

Η Ευελπίδων αναδεικνύει τη «ραχοκοκαλιά» του Στρατεύματος

Εκπαίδευση και κατάρτιση στη Ναυτικών Δοκίμων
Τ

ο Πολεμικό Ναυτικό έχει μπροστά
του τεράστιες προκλήσεις να αντι-
μετωπίσει στον τομέα της εκπαί-

δευσης, της έρευνας, της καινοτομίας και
της κατάρτισης, μιας και ο Ελληνικός Στό-
λος εκσυγχρονίζεται πλήρως με τα κορυ-
φαία πλοία, υποβρύχια και ελικόπτερα σε
παγκόσμιο επίπεδο.

Το ΓΕΕΘΑ και το ΓΕΝ γνωρίζουν καλά
πως ακόμα και αν η Ελλάδα αποκτήσει τα
καλύτερα οπλικά συστήματα στον κόσμο,
αν δεν έχει προσωπικό καταρτισμένο και
εκπαιδευμένο, δεν θα μπορέσει να αξιο-
ποιήσει στο έπακρο τις δυνατότητές τους.
Οι πλήρως ψηφιακές φρεγάτες Belh@rra,
οι κορβέτες που θα έρθουν τα επόμενα
χρόνια, τα ελικόπτερα Romeo, τα ελικόπτε-
ρα P3 Orion, αλλά και οι φρεγάτες ΜΕΚΟ
που θα εκσυγχρονιστούν, απαιτούν στελέχη
έμπειρα, με γνώση των νέων τεχνολογιών
και εξειδίκευση. Για τον λόγο αυτό, το Γενι-
κό Επιτελείο Ναυτικού έχει δημιουργήσει
ένα εξαιρετικό επίπεδο σπουδών στις πα-
ραγωγικές σχολές, με τις απαιτήσεις για
τους σπουδαστές να είναι τεράστιες και να
απαιτούν συνεχώς μελέτη, σαφή στόχευση,
αυτοπειθαρχία και απόλυτη συνείδηση της
αποστολής που αναλαμβάνουν ως στελέχη
πλέον των Ενόπλων Δυνάμεων.

Η Σχολή Ναυτικών Δοκίμων (ΣΝΔ), της
Ελληνικής Ναυτικής Ακαδημίας, από την
ίδρυσή της, το 1845, εκπαιδεύει και καλ-
λιεργεί, σωματικά και πνευματικά, τους

ναυτικούς δοκίμους, μελλοντικούς αξιω-
ματικούς του Πολεμικού Ναυτικού.

Η πρακτική εξάσκηση, όπως και η καλ-
λιέργεια του ναυτικού πνεύματος, πραγ-
ματοποιούνται με τη διδασκαλία της ναυ-

τικής τέχνης, την εκτέλεση γυμνασίων κα-
θώς επίσης και εκπαιδευτικών ταξιδιών,
στο εσωτερικό και εξωτερικό, με πλοία,
υποβρύχια, ελικόπτερα και αεροπλάνα.

Όλα τα παραπάνω συμβάλλουν ώστε οι

απόφοιτοι νέοι αξιωματικοί να διακρίνον-
ται για την επιστημονική τους κατάρτιση,
το ήθος, τη στρατιωτική αγωγή και τη ναυ-
τοσύνη τους. Η ΣΝΔ, μέσα από τη μακρό-
χρονη ιστορία της, ανέδειξε ηγέτες που
ξεπέρασαν τα όρια του Ναυτικού και
αναδείχθηκαν ως ιδιαίτερες φυσιογνω-
μίες. Φυσιογνωμίες, οι οποίες, με την
επιστημονική τους κατάρτιση και τα ηγε-
τικά προσόντα, που καλλιέργησαν στη
Σχολή Ναυτικών Δοκίμων, έγιναν άξιοι
συνεχιστές μιας ιστορίας χιλιετιών, η
οποία δίνει στο Πολεμικό Ναυτικό της
χώρας μας το δικαίωμα να καυχάται ότι
ουδέποτε υπέστειλε τις Σημαίες.

ΠΟΛΕΜΙΚΟ ΝΑΥΤΙΚΟ

ΣΤΡΑΤOΣ ΞΗΡAΣ



Ο
Χρήστος Πρωτόπαπας, πρώην υπουργός του ΠΑ-
ΣΟΚ και πολύπειρο πολιτικό στέλεχος, κάνει την
πρώτη αποτίμηση του εκλογικού αποτελέσματος

και καταλήγει στο εύλογο πλέον συμπέρασμα πως «τα σο-
σιαλδημοκρατικά κόμματα στην ΕΕ οφείλουμε σοβαρά να
προβληματιστούμε και να αναζητήσουμε νέες πολιτικές
και νέες απαντήσεις στα προβλήματα και τις αβεβαιότητες
των μεγάλων αλλαγών». Μιλά για την ανανέωση που επι-
διώκει το ΠΑΣΟΚ, τις εξελίξεις στον ΣΥΡΙΖΑ και το τι μπο-
ρεί να δρομολογήσουν για το ΠΑΣΟΚ αλλά και το νέο κοι-
νοβουλευτικό παζλ στη Βουλή. 

Τώρα που η προεκλογική σκόνη έχει κάτσει, πώς
αποκωδικοποιείτε το μήνυμα των εθνικών εκλογών;

Θα έλεγα ότι υπάρχουν πολλαπλά μηνύματα. Για να ξε-
κινήσω από το δικό μας κόμμα: Αυξήσαμε τις δυνάμεις
μας κατά 50% και τις έδρες μας στη Βουλή κατά το ίδιο πο-
σοστό περίπου. Ήταν αναμφίβολα ένα πολύ μεγάλο βήμα
που μας δίνει δύναμη για τη συνέχεια. Για να ασκήσουμε
αποτελεσματική και αξιόπιστη αντιπολίτευση, για να ανα-
δειχτούμε ως η πολιτική δύναμη που στο μέλλον μπορεί να
εμπιστευτεί ο λαός για τη διακυβέρνηση του τόπου. Θα κρι-
θούμε για αυτό και είμαι αισιόδοξος ότι θα πετύχουμε. Βέ-
βαια, η ΝΔ κέρδισε τις εκλογές και σχημάτισε και πάλι κυ-
βέρνηση. Το γιατί την εμπιστεύτηκαν και πάλι οι πολίτες
σαφώς αποτελεί στοιχείο της ανάλυσής μας για τη συνέ-
χεια. Έναν -όχι τον μοναδικό αλλά σημαντικό- ρόλο όμως
διαδραμάτισε και η ανεπάρκεια της αντιπολίτευσης του
ΣΥΡΙΖΑ και ο φόβος στους πολίτες για τις επιπτώσεις τυχόν
επανόδου του στην κυβέρνηση. 

Όμως, πρέπει συνολικά να αξιολογήσουμε και τη γενι-
κότερη συντηρητική στροφή του εκλογικού σώματος. Η εί-
σοδος στη Βουλή επιπρόσθετα ενός ακροδεξιού μορφώ-
ματος και δύο ακόμη υπερσυντηρητικών κομμάτων φέρ-
νουν και στη χώρα μας μια εικόνα που υπάρχει -σε μεγα-
λύτερο μάλιστα βαθμό- σε όλη την Ευρώπη.

Πιστεύω ότι τα σοσιαλδημοκρατικά κόμματα στην ΕΕ
οφείλουμε σοβαρά να προβληματιστούμε και να αναζητή-
σουμε νέες πολιτικές και νέες απαντήσεις στα προβλήμα-
τα και τις αβεβαιότητες των μεγάλων αλλαγών, πάντα με
βάση τις αρχές και τις αξίες μας. Υπάρχει πάντα ο διαχωρι-
σμός συντήρησης - προόδου αλλά πια έχει τελείως διαφο-
ρετικό περιεχόμενο. 

Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ φαίνεται ότι έχει κάνει μια
μεγάλη επένδυση στην ανανέωση του Κινήματος.
Ποια είναι τα άλλα στοιχεία που πρέπει να καλλιερ-
γηθούν ώστε το ΠΑΣΟΚ να ανέβει στο βάθρο της
αξιωματικής αντιπολίτευσης;

Η αξιωματική αντιπολίτευση είναι βήμα προς τον στόχο,
δεν είναι ο στόχος μας. Εμείς θέλουμε με την πολιτική μας
να διαμορφώσουμε νέες σχέσεις με την κοινωνία και να
δημιουργήσουμε -με άξονα το ΠΑΣΟΚ- μια νέα κοινωνική
συμμαχία, μια κοινωνική και πολιτική πλειοψηφία που θα
δώσει τέλος στην κυριαρχία της συντηρητικής παράταξης,
θα φέρει τη σύγχρονη Κεντροαριστερά στην εξουσία. Η
ανανέωση ήταν και είναι βασικός όρος της επιτυχίας. Πι-
στεύω ακράδαντα ότι ο πρόεδρος Νίκος Ανδρουλάκης δι-
καιώθηκε για αυτή την επιλογή του.

Συνεχίζουμε την αυτόνομη πορεία μας. Όμως, τώρα
αξιοποιώντας όλα τα μηνύματα και συμπεράσματα των

εκλογών, πρέπει κατά τη γνώμη μου να επεξεργαστούμε
τις προτεραιότητες της αντιπολίτευσής μας, τις νέες προ-
γραμματικές μας πρωτοβουλίες, την ενίσχυση της αποτε-
λεσματικότητας της οργάνωσής μας, τη νέα σχέση μας με
την κοινωνία, τις κοινωνικές και παραγωγικές δυνάμεις,
την αυτοδιοίκηση, τα νέα κινήματα. Γιατί οι μάχες μας θα
δοθούν μέσα και έξω από τη Βουλή. 

Με την πολιτική κυριαρχία που έχει κατακτήσει ο
Κυριάκος Μητσοτάκης και σε συνδυασμό με τις
προβλέψεις για Βουλή-Βαβέλ, φοβάστε ότι μπορεί
να χαθεί το μήνυμα που θέλει να εκπέμψει το κόμμα
σας αλλά και να μειωθεί η αποτελεσματικότητα της
αντιπολίτευσης;

Οφείλουμε να σταθούμε απέναντι σε οποιαδήποτε προ-
σπάθεια υποβάθμισης του ρόλου και της εικόνας του βασι-
κού θεσμού της δημοκρατίας, του Κοινοβουλίου. Είτε αυτή
προέρχεται από τους ακροδεξιούς είτε από τους λαϊκιστές.
Όμως, η κοινοβουλευτική πλειοψηφία -και όχι κυριαρχία-
του κ. Μητσοτάκη δεν μπορεί να αποτελέσει λόγο για φαι-
νόμενα υποβάθμισης του θεσμού, όπως οι άσχετες νυκτε-
ρινές χαριστικές τροπολογίες, η προσπάθεια φίμωσης της
αντιπολιτευτικής κριτικής ή η περαιτέρω προσπάθεια απο-
δυνάμωσης των ανεξάρτητων αρχών και ελέγχου της δι-
καιοσύνης. Η αποτελεσματικότητα μιας αντιπολίτευσης
κρίνεται από το περιεχόμενό της. Δεν φοβάμαι αυτούς που
κραυγάζουν. Εκτιμώ ότι δεν θα μπορούν να μας παρασύ-
ρουν. Όμως, αυτοί δεν αποτελούν άλλοθι για περαιτέρω
υπερσυγκέντρωση των εξουσιών στη γνωστή καθεστωτική
λογική του δήθεν επιτελικού κράτους. 

Οι εσωκομματικές αναταράξεις στον ΣΥΡΙΖΑ φαίνε-
ται ότι αφαιρούν πολλά εμπόδια από τον δρόμο του
ΠΑΣΟΚ. Μήπως τελικά ο Αλέξης Τσίπρας είναι ο

«χρυσός χορηγός» του ΠΑΣΟΚ; 

Είναι ο χρυσός χορηγός της ΝΔ, έχει πει -σωστά- ο Νί-

κος Ανδρουλάκης. Δεν περιμένουμε όμως να πέσουν οι

άλλοι για να ανέβουμε μετά εμείς. Το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλ-

λαγής ακολουθεί τον δικό του δρόμο, κάνει μαζί με τους

πολίτες τις δικές του επιλογές. Έχουμε καλέσει πολλές

φορές -και συνεχίζουμε να το κάνουμε- τους πολίτες που

πιστεύουν στην ανάγκη της ισχυρής σύγχρονης Κεντροα-

ριστεράς να έρθουν μαζί μας, να ενώσουν τις δυνάμεις

τους στην κοινή προσπάθεια. Ανεξάρτητα του αν στις εκλο-

γές επέλεξαν για τους δικούς τους λόγους να ψηφίσουν εί-

τε τον ΣΥΡΙΖΑ είτε τη ΝΔ. Να αγωνιστούμε μαζί, οι σοσιαλ-

δημοκράτες, οι προοδευτικοί κεντρώοι, οι δυνάμεις της

ανανεωτικής Αριστεράς και της οικολογίας. 

Ποιο είναι το στοίχημα για το ΠΑΣΟΚ ενόψει δημοτι-

κών εκλογών; 

Το ΠΑΣΟΚ πάντα είχε προνομιακές σχέσεις με τους αυ-

τοδιοικητικούς θεσμούς. Όλες οι μεγάλες αλλαγές που

τους αναβάθμισαν έγιναν από τις κυβερνήσεις μας. Αυτή

την προνομιακή σχέση θέλουμε να διατηρήσουμε και στις

ερχόμενες εκλογές. Οι νέες πολιτικές μας προβλέπουν

ακόμη πιο τολμηρή αποκέντρωση. Όλες οι εκτελεστικές

αρμοδιότητες να μεταφερθούν στην Αυτοδιοίκηση μαζί με

τους αντίστοιχους πόρους. Με αυτό το κριτήριο θα εκδη-

λώσουμε υπεύθυνα και τη στήριξή μας σε υποψηφίους,

κυρίως στις περιφέρειες και στους μεγάλους δήμους. Με

δικές μας μόνο αποφάσεις, μακριά από κάθε λογική συμ-

φωνιών κορυφής. Επιλογές νίκης για τον ίδιο τον θεσμό με

προοδευτικά αυτοδιοικητικά χαρακτηριστικά.Χ
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«Δεν περιμένουμε 
να πέσουν οι άλλοι 

για να ανέβουμε εμείς»
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Η
ανάλυση αφορά τα έτη 2020 και 2021,
διότι δεν έχουν δημοσιευθεί ακόμη οι
οικονομικές καταστάσεις του 2022 (δη-

μοσιεύονται συνήθως στο β’ εξάμηνο του
έτους, όταν δημοσιευθούν θα αναλυθούν).

Σημείωση: Για όποιον δεν αντέχει τους αριθ-
μούς και τις αναλύσεις οικονομικών καταστά-
σεων μπορεί να διαβάσει απλώς τα συμπερά-
σματα στο τέλος της δημοσίευσης (ενότητα 6),
καλό θα είναι να διαβαστεί.

1. Γενικά οικονομικά 
χαρακτηριστικά της εταιρείας

1.1 Ανάλυση της καθαρής θέσης 
της εταιρείας

Το καταβλημένο μετοχικό κεφάλαιο της
εταιρείας ανέρχεται στο τέλος του 2022 σε
3,2 εκατ. ευρώ. Η συνολική καθαρή θέση
της εταιρείας τέλους του 2022 είναι -5,35
εκατ. Δηλαδή η εταιρεία έχει αρνητική θέση,
με άλλα λόγια έχει κάψει τόσο τα ίδια κεφά-
λαια όσο και τα αποθεματικά που είχαν σχη-
ματιστεί μέχρι τώρα. Γιατί συνέβη αυτό; Διό-
τι οι σωρευμένες ζημίες της εταιρείας ανέρ-
χονται σε 12 εκατ. ευρώ. Επομένως σύμφω-
να με το άρθρο 165, του Ν 4548/2018, συν-
τρέχουν οι λόγοι ανάκλησης της αδείας και
λύσης της εταιρείας. (β) Η εταιρεία δεν έχει
το ελάχιστο κεφάλαιο που ορίζεται κάθε
φορά από τον νόμο.

1.2 Μακροπρόθεσμες υποχρεώσεις της
εταιρείας

Στο τέλος του 2020 τα μακροπρόθεσμα δάνεια
της εταιρείας ανήλθαν στα 1,871 εκατ. ευρώ.
Στο τέλος του 2021 υπάρχει σημαντική αύξηση
των μακροπροθέσμων δανείων σε 2,886 εκατ.
ευρώ. Δηλαδή υπάρχει αύξηση 55,5% των δα-
νειακών υποχρεώσεων, με ό,τι αυτό συνεπάγε-
ται για τη μακροπρόθεσμη βιωσιμότητα αλλά
και την αύξηση του κόστους των παρεχόμενων
υπηρεσιών στους πελάτες της (πολίτες του νο-
μού Καστοριάς), εξαιτίας της αύξησης του χρη-
ματοοικονομικού κόστους (των τόκων των δα-
νείων). Οι συνολικές μακροπρόθεσμες υπο-
χρεώσεις στο τέλος του 2022 ανέρχονται σε
3,429 εκατ. ευρώ.

Από την ανάλυση των γενικών χαρακτηριστι-
κών προκύπτει ότι η εταιρεία λειτουργεί χάρη
των δανειστών και όχι χάρη της επιχειρηματι-
κότητας του ΔΣ της εταιρείας.

1.3 Βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις της
εταιρείας

Το κυριότερο κονδύλι της εταιρείας είναι οι εμ-
πορικές υποχρεώσεις ύψους 11,152 εκατ. ευ-
ρώ. Αυτό διαμορφώνεται κυρίως από τις υπο-
χρεώσεις της εταιρείας προς τη ΔΕΗ ύψους 8,5
εκατ. ευρώ.

2. Ανάλυση του Ενεργητικού
2.1 Χρηματοοικονομικά στοιχεία

Οι απαιτήσεις της εταιρείας ανέρχονται στο τέ-

λος του 2021 σε 4,052 εκατ. ευρώ. Αυτό σημαί-
νει ότι αν υπήρχε καλύτερη διαχείριση των
απαιτήσεων δεν θα χρειαζόταν η προσφυγή σε
νέο δάνειο και προφανώς θα υπήρχε η αύξηση
του κόστους των παρεχόμενων υπηρεσιών
πωλήσεων.

Το 2021 εμφανίζεται ποσό 1,13 εκατ. ευρώ ως
απαιτήσεις συναφθέντων δανείων του προ-
γράμματος «Τρίτσης». Η αξιοποίηση και η εί-
σπραξη του ποσού αυτού μπορεί να βελτιώσουν
τη ρευστότητα της εταιρείας.

3. Η αξιολόγηση της λειτουργίας 
της εταιρείας

3.1 Η κατάσταση των αποτελεσμάτων 
της εταιρείας

Η εταιρεία κατά τη διάρκεια του 2021 σημείωσε
ύψος πωλήσεων 2,097 εκατ. ευρώ,
παρουσιάζοντας μείωση σε σχέση
με το 2020 κατά 2%. Ενώ όμως πα-
ρουσιάζει μείωση ελάχιστη των εσό-
δων παρουσιάζει δυσανάλογη αύξη-
ση του κόστους πωλήσεων σε σχέση
με το 2020 κατά 12%. Αυτό έχει ως
αποτέλεσμα την εμφάνιση ζημιογό-
νου μεικτού αποτελέσματος -226,5
χιλ. ευρώ.

Η μείωση των πωλήσεων με ταυ-
τόχρονη αύξηση των εξόδων και των
χρεωστικών τόκων εξαιτίας και των
νέων δανείων οδήγησε την εταιρεία
στο τελικό αποτέλεσμα των ζημιών
639 χιλ. ευρώ. Αν δεν συγκριθεί με
τις ζημίες του προηγουμένου έτους
η αύξηση των ζημιών ανέρχεται στο 48% σε
σχέση με το 2020.

4. Πρόσθετες πληροφορίες από 
το δημοσιευθέν παράρτημα 
της εταιρείας

4.1 Παράγοντες που θέτουν σε κίνδυνο
την προοπτική της επιχείρησης ως συνε-
χιζόμενης δραστηριότητας

Η επιχείρηση στο Προσάρτημα αναφέρει ότι
διενήργησε σχετική αξιολόγηση και εντόπισε
παράγοντες που θέτουν σε κίνδυνο την προ-
οπτική της ως συνεχιζόμενη δραστηριότητα:

α)Οι σωρευμένες ζημίες ανέρχονται στο ποσό
των 12.005.797,46 ευρώ (αποτελέσματα εις νέο).

β) Η επιχείρηση έχει ληξιπρόθεσμες υπο-
χρεώσεις προς το Δημόσιο και προμηθευτές
συνολικού ποσού 11.113.693,52 ευρώ (από τα
οποία 8.423.494,21 ευρώ προς τη ΔΕΗ ΑΕ και
2.667.192,99 ευρώ προς τον Δήμο Καστοριάς
από δάνεια της ΔΕΥΑΚ από το ΤΠΔ που απο-
πληρώνει ως εγγυητής) και γενικά αντιμετωπί-
ζει πρόβλημα ρευστότητας, δεδομένου ότι δεν
υπάρχει δυνατότητα περαιτέρω δανεισμού από
πιστωτικά ιδρύματα.

γ) Το σύνολο των βραχυπρόθεσμων εμπορι-
κών υποχρεώσεων της επιχείρησης ανέρχεται
σε 11.532.464,69 ευρώ έναντι βραχυπρόθε-
σμων εμπορικών απαιτήσεων ποσού
4.107.723,75 ευρώ.

Για την αντιμετώπιση του προβλήματος, η
Διοίκηση, ύστερα από έντονες πιέσεις προς
το υπουργείο Οικονομικών και με την ψήφιση
του Ν.4316/24-12-2014 πέτυχε τη ρύθμιση
δανειακών υποχρεώσεων της πρώην ΕΤΕ
που έχουν εκπέσει στη ΔΟΥ σε 30 εξαμηνι-
αίες δόσεις με την παράλληλη διαγραφή των
προσαυξήσεων που έχουν καταλογισθεί από
το 2011 έως την 24η Δεκεμβρίου 2014. Η απο-
πληρωμή των εξαμηνιαίων δόσεων πραγμα-
τοποιείται κανονικά.

Σε καμία περίπτωση δεν αντιμετωπίζoνται
ο κίνδυνος και η προοπτική βιωσιμότητας

μέσω της ρύθμισης των υποχρεώ-
σεων, που προέβη η εταιρεία, σύμ-
φωνα με τις πληροφορίες που
αναφέρονται στο δημοσιευθέν
Παράρτημα. Η βιωσιμότητα μιας
εταιρείας δεν μπορεί να επιτευχ-
θεί εστιάζοντας μόνο στις υποχρε-
ώσεις, αλλά ταυτόχρονα σχεδιάζει
βελτιστοποίηση αξιοποίησης των
περιουσιακών στοιχείων και των
απαιτήσεων αυτής.

5. Συγκριτική ανάλυση 
με τη ΔΕΥΑ Θάσου

Μπορεί κανείς να ισχυριστεί ότι
όλες οι δημοτικές εταιρείες δια-
χείρισης υδάτων και αποχέτευ-

σης της χώρας είναι χρεοκοπημένες. Εν-
δεικτικά και μόνο ενδεικτικά ανέλυσα τις
οικονομικές καταστάσεις της δημοτικής
εταιρείας της Θάσου. Επέλεξα τη ΔΕΥΑΘ,
αφενός γιατί είναι του ιδίου μεγέθους με τη
ΔΕΥΑΚ, αφετέρου έχει περιορισμένα υδα-
τικά αποθέματα.

Η εταιρεία είναι κερδοφόρος. Συγκεκριμένα
οι πωλήσεις της εταιρείας ανέρχονται το 2020
σε 1,73 εκατ. ευρώ και τα καθαρά κέρδη της
εταιρείας ανέρχονται σε 274 χιλ. ευρώ. Γιατί
συμβαίνει αυτό; Διότι η ΔΕΥΑΘ δεν έχει μακρο-
πρόθεσμες υποχρεώσεις. Έχει όμως στις βρα-
χυπρόθεσμες υποχρεώσεις της ένα κονδύλι
ύψους 16 εκατ. ευρώ ως κρατική επιχορήγηση.
Αυτό έχει ως αποτέλεσμα την ανυπαρξία μα-
κροπροθέσμων τραπεζικών και εμπορικών
υποχρεώσεων, σε αντίθεση με τη ΔΕΥΑΚ που
έχει 11 εκατ. ευρώ κυρίως προς τη ΔΕΗ και δα-
νειακές υποχρεώσεις 2,89 εκατ. ευρώ.

6. Τελικά συμπεράσματα 
για τη βιωσιμότητα και 
την αποτελεσματικότητα της εταιρείας

Από την ανάλυση των οικονομικών καταστά-

σεων της εταιρείας προκύπτουν τα εξής:

1. Η εταιρεία ΔΕΥΑΚ έχει ουσιαστικά χρεο-
κοπήσει. Η συνέχιση της λειτουργίας της οφεί-
λεται αποκλειστικά στις τράπεζες και στη ΔΕΗ,
οι οποίες μέσω της συνεχιζόμενης αύξησης
των πιστώσεων επιτρέπουν τη συνέχιση της
λειτουργίας της.

2. Υπάρχει άμεσος ο κίνδυνος εφαρμογής
του Άρθρου 165, παρ. 1β, Λύση της εταιρείας με
δικαστική απόφαση ύστερα από αίτηση του
έχοντος έννομο συμφέρον, η εταιρεία δεν έχει
το ελάχιστο κεφάλαιο που ορίζεται κάθε φορά
από τον νόμο.

3. Η σημερινή κατάσταση είναι αποτέλε-
σμα της αδυναμίας είσπραξης των απαιτήσε-
ων, η οποία δημιουργεί κρίση ρευστότητας
οδηγώντας τη διοίκηση της εταιρείας σε συ-
νεχή τραπεζικό δανεισμό και συνεχή αύξηση
των προς τη ΔΕΗ υποχρεώσεων της εταιρεί-
ας. Οφείλεται προφανώς σε διοικητική αδυ-
ναμία των διορισμένων μελών του ΔΣ από τη
διοικούσα αρχή του Δήμου Καστοριάς και
κυρίως του προέδρου και διευθύνοντος συμ-
βούλου της.

4. Υπάρχει δυνατότητα να βγει από το οικο-
νομικό αδιέξοδο της εταιρείας; Ναι. Αν αξιο-
ποιήσει τις απαιτήσεις του προγράμματος
«Τρίτσης» και κυρίως να βελτιώσει την εί-
σπραξη των εμπορικών της απαιτήσεων. Το
σύνολο αυτών των απαιτήσεων ανέρχεται σε
6,5 εκατ. ευρώ, πράγμα που μηδενίζει τις τρα-
πεζικές υποχρεώσεις και μεγάλο μέρος των
υποχρεώσεων προς τη ΔΕΗ. Η βελτίωση της
ρευστότητας θα μειώσει το χρηματοοικονο-
μικό κόστος άρα και την κερδοφορία της εται-
ρείας. Παράλληλα πρέπει να τεθεί θέμα στην
κεντρική κυβέρνηση ότι δεν είναι δυνατόν η
ΔΕΥΑΘ να έχει μετατρέψει τα μακροπρόθε-
σμα δάνεια σε κρατική επιδότηση και η
ΔΕΥΑΚ να προσπαθεί να επιβιώσει με μακρο-
πρόθεσμες τραπεζικές υποχρεώσεις.

5. Η συνεχής αύξηση των απαιτήσεων δεν
αποτελεί σε καμία περίπτωση Εταιρική Κοι-
νωνική Ευθύνη. Αντίθετα αποτελεί εταιρική
ανικανότητα της διοίκησης και αδυναμία
εταιρικής διακυβέρνησης. Κοινωνική εταιρι-
κή ευθύνη και εταιρική διακυβέρνηση με
κοινωνικό πρόσωπο είναι η κατάρτιση ειδι-
κού τιμολογίου ή απαλλαγή για τους αδυνά-
τους και όχι η αδυναμία είσπραξης των απαι-
τήσεων. Όταν οι ετήσιες πωλήσεις της εται-
ρείας είναι 2 εκατ. ευρώ και οι απαιτήσεις 4
εκατ. ευρώ, αυτό δεν είναι εταιρική ευθύνη
αλλά εταιρική ανευθυνότητα.

6. Αποτελεί μοναδικό παράδοξο στην Ελλά-
δα. Ο νομός Καστοριάς που έχει το μεγαλύτερο
απόθεμα υδάτων της χώρας, να έχει ουσιαστι-
κά χρεοκοπημένη την εταιρεία διαχείρισης των
υδάτων της.

Η εταιρεία ΔΕΥΑΚ έχει ουσιαστικά χρεοκοπήσει

του
Νίκου Ρίζου

Λογιστής/
εκτελωνιστής και
υποψήφιος
δημοτικός
σύμβουλος 
στην Καστοριά με
τον συνδυασμό
«Μπροστά Μαζί»
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Σ
υμπληρώθηκαν οκτώ χρόνια από το δημο-
ψήφισμα του 2015, στο οποίο το 61,31% του
ελληνικού λαού ψήφισε ΟΧΙ (ekloges-

prev.singularlogic.eu, 13/8/2015). Μια επέτειος
που συζητήθηκε αρκετά τις τελευταίες μέρες και η
οποία θύμισε σε όλους μας πώς και με ποιες διαδι-
κασίες τελικά ο Αλέξης Τσίπρας μετέτρεψε το ΟΧΙ
σε ΝΑΙ. Μάλιστα, ορισμένες πλευρές του ΣΥΡΙΖΑ
έκαναν φιλότιμες προσπάθειες προκειμένου να
δικαιολογήσουν τα αδικαιολόγητα. Από την άλλη
πλευρά και ενώ στον ΣΥΡΙΖΑ αναζητούν τον μετα-
Τσίπρα βηματισμό τους, αυξάνονται στην Κου-
μουνδούρου οι φωνές που ζητούν μια ειλικρινή
αυτοκριτική σε σχέση με όσα διαδραματίστηκαν
στο δημοψήφισμα του 2015.

Καθώς λοιπόν έχει καταστεί εκ νέου εξαιρετικά
επίκαιρη η συζήτηση για το δημοψήφισμα του Ιου-
νίου 2015, με τις διάφορες συνιστώσες της τότε
συγκυβέρνησης να παρουσιάζουν εκ των υστέρων
τη δική τους αλήθεια, θεωρούμε αναγκαίο να
υπενθυμίσουμε όσα είχαμε έγκαιρα τονίσει για τη
σημασία του ΟΧΙ σε άρθρο μας που δημοσιεύτηκε
δύο μέρες πριν από το δημοψήφισμα στις 3 Ιουλίου
2015 στο notismarias.gr και στο οποίο επισημαίνα-
με τα παρακάτω: 

«Την Κυριακή ο ελληνικός λαός καλείται να ψη-
φίσει για το μέλλον του. Με διαδικασίες fast track,
με κλειστές τράπεζες και με ένα αβέβαιο μέλλον
θα βρεθεί μπροστά στις κάλπες του δημοψηφίσμα-
τος. Καλείται να επιλέξει ανάμεσα στο διαρκές
μνημόνιο των δανειστών και το μνημόνιο Τσίπρα.
Ανάμεσα στους εκβιασμούς των δανειστών και την
ανευθυνότητα της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.
Ανάμεσα στο μνημονιακό μπλοκ του παλιού πολιτι-
κού κόσμου και το νεομνημονιακό σχήμα ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ. 

Και όμως υπάρχει ΑΛΛΟΣ ΔΡΟΜΟΣ. Το τριπλό
ΟΧΙ την Κυριακή.

ΟΧΙ στους εκβιασμούς της τρόικας και στο διαρ-
κές μνημόνιο των δανειστών.

ΟΧΙ στο μνημόνιο Τσίπρα και στην ανευθυνότητα
της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

ΟΧΙ στην ουκρανοποίηση της ελληνικής πολιτι-
κής ζωής και στον διχασμό του ελληνικού λαού. 

1. ΟΧΙ στους εκβιασμούς της τρόικας και των το-
κογλύφων δανειστών που συνεχίζουν με προκλη-
τικό τρόπο την εκβιαστική τους πολιτική.

Που εφαρμόζουν εδώ και 5 χρόνια το μνημόνιο
που οδήγησε σε φτωχοποίηση του ελληνικού λαού,
που συνεχίζουν τις προκλητικές αντικοινωνικές
τους απαιτήσεις για μεγαλύτερη λιτότητα και βίαιη
δημοσιονομική προσαρμογή. 

Που απαιτούν μείωση των συντάξεων και των μι-
σθών, διάλυση του ασφαλιστικού συστήματος και
του κοινωνικού κράτους, αύξηση της εισφοράς
των συνταξιούχων για την ιατροφαρμακευτική πε-
ρίθαλψη, φορομπηχτικό ρεσάλτο στις πλάτες των
εκατομμυρίων φτωχοποιημένων Ελλήνων με αύ-
ξηση του ΦΠΑ, επιβολή του ΕΝΦΙΑ και μονιμοποί-
ηση της εισφοράς αλληλεγγύης. 

Που διαλύουν την ελληνική οικονομία, τον του-
ρισμό και την ελληνική ναυτιλία προκειμένου να
κάνουν ρελάνς στους Γερμανούς εφοπλιστές, στον
ισπανικό τουρισμό και στις μεγάλες πολυεθνικές
φαρμακοβιομηχανίες. 

Την Κυριακή λέμε για άλλη μια φορά ΟΧΙ στον
Ντράγκι και την παρέα του που απαγόρευσαν πα-
ράνομα τη χρήση των ομολόγων του Ελληνικού
Δημοσίου στις πράξεις του Ευρωσυστήματος και
δεν αύξησαν τον ELA με αποτέλεσμα να κλείσουν
οι τράπεζες.

Λέμε ΟΧΙ στη Μέρκελ, στον Σόιμπλε, στον Γιούν-
κερ, στον Ντάισελμπλουμ και στις εκβιαστικές
τους πολιτικές. 

Λέμε ΟΧΙ στους τοκογλύφους δανειστές που θέ-
λουν να καθυποτάξουν τον ελληνικό λαό και να βά-
λουν χέρι στις πλουτοπαραγωγικές πηγές της πα-
τρίδας μας και να πετύχουν το ξεπούλημα της Δη-
μόσιας Περιουσίας αντί πινακίου φακής.

2. ΟΧΙ στο μνημόνιο Τσίπρα και στην ανεύθυνη
πολιτική της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ ση-
μαίνει ότι καταδικάζουμε για άλλη μια φορά την
υπογραφή της Συμφωνίας της 20ής Φεβρουαρίου.

Μια Συμφωνία με την οποία η ελληνική κυβέρ-
νηση διά του υπουργού Οικονομικών αποδέχτηκε
την εξόφληση του χρέους και τη συνακόλουθη
αναγνώρισή του ως δήθεν νόμιμου που δέσμευσε
την Ελλάδα να μην προβεί σε μονομερείς ενέργει-

ες και σε καταψήφιση των μνημονιακών νόμων.
Μια Συμφωνία που αποδέχτηκε την ιδιωτικοποί-
ηση των 14 περιφερειακών αεροδρομίων, του ΟΣΕ,
του ΟΛΠ, του ΟΛΘ και του Ελληνικού.

ΟΧΙ στο μνημόνιο Τσίπρα σημαίνει ότι καταδικά-
ζουμε την τετράμηνη παράταση της νεαποικιακής
Δανειακής Σύμβασης Ελλάδας - EFSF που υπο-
γράφηκε στις 27/2 που εμπεδώνει το δόγμα της
περιορισμένης εθνικής κυριαρχίας, αναγνωρίζει
ξανά το αγγλικό δίκαιο ως εφαρμοστέο δίκαιο στη
σχέση Ελλάδας - τοκογλύφων δανειστών και δέχε-
ται την παραίτηση της χώρας από την ασυλία λόγω
εθνικής κυριαρχίας, που σημαίνει ότι οι δανειστές
μπορούν να κατάσχουν την κατά τα άλλα ακατά-
σχετη κρατική περιουσία, δίνοντας μάλιστα το δι-
καίωμα στον επικεφαλής του EFSF Ρέγκλιγκ να
απειλεί με κατασχέσεις.

ΟΧΙ στο μνημόνιο Τσίπρα σημαίνει ότι απο-
κρούουμε το μνημονιακό email των 47 σελίδων, τα
μνημονιακά μέτρα των 8 δισ. ευρώ αλλά και τη νέα
πρόταση Τσίπρα για 3ο μνημόνιο ύψους 29 δισ. 

ΟΧΙ στην ανεύθυνη πολιτική ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ ση-
μαίνει καταδίκη της αλλοπρόσαλλης διαπραγμα-
τευτικής τακτικής, της μη αξιοποίησης των ρυθμί-
σεων της Ευρωζώνης για ενεργοποίηση του λογι-
στικού ελέγχου με βάση τον Κανονισμό 472/2013,
της μη άσκησης βέτο στις διάφορες αποφάσεις του
Eurogroup, του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου και του
ECOFIN.

Σημαίνει καταδίκη της τακτικής ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ
που δεν άσκησαν αγωγή κατά της τρόικας για τη
ζημιά που προκάλεσε το μνημόνιο στην Ελλάδα,
που δεν ζήτησαν την έξωση του Ντράγκι από την
τρόικα, όπως ψήφισε η Ολομέλεια του Ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου που δέχτηκε τη σχετική τροπο-
λογία μου. 

3. Τέλος, ΟΧΙ στην ουκρανοποίηση της ελληνι-
κής πολιτικής ζωής σημαίνει ότι δεν πρέπει να επι-
τρέψουμε να διχαστεί ο λαός μας γιατί αυτό θα
οδηγήσει σε εθνική συμφορά. 

Την Κυριακή λοιπόν πάμε κάλπες και ψηφίζουμε
ΟΧΙ τηρώντας την κείμενη εκλογική νομοθεσία. 

Ψηφίζουμε: 
ΟΧΙ στους εκβιασμούς της τρόικας και στο διαρ-

κές μνημόνιο των δανειστών. 
ΟΧΙ στο μνημόνιο Τσίπρα και στην ανευθυνότητα

της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. 
ΟΧΙ στην ουκρανοποίηση της ελληνικής πολιτι-

κής ζωής και στον διχασμό του ελληνικού λαού.
Ψηφίζουμε ΟΧΙ για να δημιουργήσουμε τις προ-

ϋποθέσεις για τη συγκρότηση ενός Συνεπούς Αντι-
μνημονιακού Κινήματος.

Γιατί η ψήφος των μεγαλομετόχων των διαφό-
ρων ελληνικών επιχειρήσεων έχει διαφορετικό
κοινωνικό πρόσημο από την ψήφο των Ελλήνων
εργαζομένων» (www.notismarias.gr, 3/7/2015).

Στη συνέχεια βέβαια το story είναι γνωστό με τε-
λευταία πράξη «του δράματος» την αποχώρηση
του Αλέξη Τσίπρα από την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ.

Το τριπλό ΟΧΙ στο δημοψήφισμα του 2015

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής
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Συνεχίζουμε δυναμικά, 
στοχευμένα, με πρόγραμμα 
και εντατική δουλειά

Α
κόμα και το μεσοδιάστημα, το αχρείαστο αλλά πο-
λύ διδακτικό, εμείς δεν σταματήσαμε να δου-
λεύουμε, όχι προεκλογικά αλλά συνεχίζοντας το

μεταρρυθμιστικό έργο της κυβέρνησης του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη για την επόμενη ημέρα, για την επόμενη τετραε-
τία, για κάθε πολίτη.

Ένα έργο που κινείται σε σημαντικούς άξονες, αναπτύσ-
σεται σε διακριτούς επιμέρους τομείς, εξελίσσεται πολύ-
πλευρα με κοινωνική ευαισθησία και εξελίσσει νευραλγι-
κά σημεία του πρότερου μεταρρυθμιστικού έργου, σύμ-
φωνα με τις ανάγκες και τις προσδοκίες της ελληνικής
κοινωνίας, τις επιταγές της ευρωπαϊκής μας ταυτότητας,
τις προκλήσεις της παγκόσμιας κοινότητας.

Συνεχίζουμε να χτίζουμε πάνω στα γερά θεμέλια που
εδραιώσαμε, πάνω στη συμπαγή βάση στην οποία πάτησαν
σταθερά και εμπιστεύτηκαν με την ψήφο τους οι Ελληνίδες
και οι Έλληνες και δίνουμε στο οικοδόμημα αυτό τη δυνα-

τότητα να αναπτυχθεί, να ισχυροποι-
ηθεί, να καταλάβει τον χώρο που του
ανήκει, να μεγαλώνει σε διαστάσεις και
ουσία όπως του αξίζει και να διεκδικεί,
σταθερά, το περισσότερο, το καλύτερο,
το μέλλον.

Οι προεκλογικές δεσμεύσεις και η
συνέχειά τους με τις προγραμματικές
δηλώσεις περιγράφουν με σαφήνεια,
στοχοπροσήλωση και διαφάνεια τη ρε-
αλιστική προσέγγιση, αποτύπωση και
όδευση υλοποίησης των προτεραιοτή-
των. Αυτές τις προτεραιότητες η κυβέρ-
νηση και ο πρωθυπουργός τις αναγνω-

ρίζουν, τις αναδεικνύουν και τις τονίζουν για να τις επεξερ-
γαστούν, να τις αναλύσουν, να τις αποκωδικοποιήσουν,
ώστε να τις δρομολογήσουν πάνω στους άξονες του νέου
οδικού χάρτη του κυβερνητικού προγραμματισμού.

Η χάραξη κάθε άξονα χωριστά και το σύνολο αυτής της
πολιτικής είναι η διαδικασία που θα μας βγάλει εντελώς
από το ομιχλώδες τοπίο που ακόμα συναντάμε σε πολλές
από τις διαδρομές μας, έστω και πρόσκαιρα.

Εκατόν είκοσι μεταρρυθμίσεις, 79 ορόσημα του Ταμείου
Ανάκαμψης και 959 συνολικά επιχειρησιακές δράσεις
συνθέτουν το ολιστικό κυβερνητικό σχέδιό μας για την τε-
τραετία που μόλις ξεκίνησε και ο χρόνος τρέχει…

Συνεχίζουμε απαρέγκλιτα στην κατεύθυνση που χαρά-
ξαμε, εργαζόμαστε αδιάκοπα για τους στόχους μας, βελτι-
στοποιούμε τις μεταρρυθμίσεις μας, μεγιστοποιούμε πα-
ροχές και οφέλη για όλους τους πολίτες, εκσυγχρονίζουμε
δομές και υποδομές και μιλάμε με τα έργα μας. 

Ο πέμπτος χρόνος πρωθυπουργίας του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη είναι η απόδειξη ότι η κοινωνία χρειάζεται αξιόπι-
στους πολιτικούς και ηγέτες, τους αξιολογεί και τους κρί-
νει, τους εκτιμά και τους ανταμείβει με την εμπιστοσύνη
της, τους ακολουθεί για να βγει από το αδιέξοδο, να προ-
χωρήσει μπροστά, να κερδίσει την ποιότητα ζωής, εργα-
σίας, παιδείας, υγείας, ασφάλειας, ανάπτυξης που δι-
καιούται και εμείς σε αυτά δίνουμε την ύψιστη σημασία.

Υ
πήρξε αναμφίλεκτα ένα από τα μεγα-
λύτερα πολιτικά ταλέντα που ανέδειξε
ο δημόσιος βίος της χώρας, τουλάχι-

στον κατά τις δεκαετίες της μεταδικτατορικής
περιόδου, αυτής που -με κάποιο στοιχείο αυ-
θαιρεσίας- αποκαλούμε Μεταπολίτευση: Ρή-
τωρ συναρπαστικός, ειδικότερα κοινοβου-
λευτικός αγορητής ξεχωριστός και σπάνιος,
επικοινωνιακός στον ανώτατο βαθμό, με πει-
θώ μοναδική στις τηλεοπτικές συνεντεύξεις
του (ποιος δεν θυμάται τι ανάκαμψη πέτυχε το
2019 με τη συνέντευξη σε Κοσιώνη - Παπαχε-
λά;), ακόμη περισσότερο «οραματοδότης»,
κάποιες στιγμές μέχρι και «πυρπολητής ή
μπουρλοτιέρης ψυχών»… Επίσης δε αυθεντι-
κά ηγετική φυσιογνωμία, παρά το φυσικό πα-
ρουσιαστικό του που μόνο επιβλητικό δεν
ήταν, αλλά περισσότερο παρέπεμπε στο γλυκό
παιδί της διπλανής πόρτας… Δεν αποκλείεται,
μάλιστα, επί των ημερών του διαδόχου του -ή, μάλλον,
ΤΗΣ διαδόχου του- το πολιτικό του μέγεθος να ανα-
δειχθεί ακόμη περισσότερο: από την πορεία που θα
έχει τότε ο πολιτικός χώρος, τον οποίον ο ίδιος ανέδει-
ξε σε κόμμα εξουσίας…

Από την άλλη, ωστόσο, τόσο τα ελαττώματα όσο και
τα ατοπήματα/αμαρτήματά του θα χρειάζονταν τόμοι
για να καταγραφούν. Όλως ενδεικτικά λοιπόν: 

Κυνικά ανευλαβής προς τους θεσμούς… Πόσες φο-
ρές προσέβαλε βάναυσα το τεκμήριο αθωότητας, χά-
ριν προσδοκίας ευτελών μικροπολιτικών ωφελημά-
των; Μεταξύ άλλων και εκείνου ενός σημερινού
υπουργού Επικρατείας, χωρίς ποτέ να δείξει χωρίς
ίχνος μεγαλοσύνης ψυχής, ώστε να ζητήσει έστω και
εκ των υστέρων συγγνώμη… Πόσες φορές, δε, δεν
προανήγγειλε δικαστικές αποφάσεις; Συνήθως, μάλι-
στα, με τη φράση «ούτε μία στο εκατομμύριο»; Ενώ,
την ώρα που διατυμπάνιζε πως «είναι κάθε λέξη του
Συντάγματος», προσλάμβανε ως επικεφαλής του νο-
μικού του γραφείου, τη στιγμή της συνταξιοδότησής
της, τη δικαστικό λειτουργό η οποία είχε δηλώσει
«όταν το Σύνταγμα γράφει πως οι δικαστές αποχω-
ρούν υποχρεωτικώς με τη συμπλήρωση του 67ου
έτους τους, εννοεί “προαιρετικώς”»… 

Παράλληλα, καιροσκόπος και αδίστακτος… Πόσο
ανεπτυγμένες θα έπρεπε να έχει τις ιδιότητες αυτές
ένας ηγέτης της ριζοσπαστικής Αριστεράς για να ΕΠΙ-
ΛΕΞΕΙ -αφού είχε συστρατευθεί με αυτές που ο Λεω-
νίδας Κύρκος ονόμασε «ποικιλώνυμες συνιστώσες,
ΡΟΖΑ, ΚΟΤΑ και λοιπές εκφάνσεις του πολιτικού φρε-
νοκομείου»- να συγκυβερνήσει με ό,τι πιο Καμμένο
διέθετε, στο ακροδεξιό φάσμα της, η πολιτική ζωή της
χώρας;

Επίσης, στα όρια της προπέτειας ανεδαφικός βου-
λησιοκράτης, χωρίς γνώση ή σεβασμό προς την οικο-
νομική πραγματικότητα, αλλά και τους διεθνοπολιτι-
κούς συσχετισμούς ισχύος…

Επιπρόσθετα, εμμονικός και ιδεοληπτικός
με κορυφαία εκδήλωση των ιδεοληψιών του
τη μεταρρύθμιση που τον κατέστρεψε, δηλα-
δή, τη θεσμοθέτηση της ολοσχερούς αναλογι-
κής, η οποία στις οκτώ μόλις προηγούμενες
εφαρμογές της στα σχεδόν 200 χρόνια της
ελεύθερης κρατικής μας πορείας (1926, 1932,
1936, 1946, 1950, δις το 1989 και 1990) μόνο
συμφορές ή, έστω, ακυβερνησία είχε παρα-
γάγει… (Μια θετική αναφορά, εν προκειμένω,
στον Σταύρο Θεοδωράκη που απέτρεψε την
οιονεί μονιμοποίηση αυτής της θεσμικής
ωρολογιακής βόμβας…) 

Πέραν των προαναφερομένων, ακόμη και
πολιτικός τυχοδιώκτης θα μπορούσε να χα-
ρακτηριστεί, όταν διά της εμπλοκής της κοι-
νωνίας στο διχαστικό και επικίνδυνο -αντι-
συνταγματικό, μάλιστα, ως προς τους όρους
της προκήρυξής του- δημοψήφισμα λίγο

έλειψε να καταστήσει την Ελλάδα «υποσαχάρια αφρι-
κανική χώρα» με λευκούς κατοίκους… (Κάτι που έκα-
νε διεθνείς παράγοντες με αυξημένη την αίσθηση των
γεωπολιτικών δεδομένων να επιβεβαιώσουν για μία
φορά ακόμη -προηγουμένως είχαμε τις δεκαετίες του
1820 και του 1940, το 1917 και το 1981- πως η Ελλάδα
σώζεται και τοποθετείται στη σωστή πλευρά της Ιστο-
ρίας κόντρα στη βούληση ή τις επιλογές του λαού
της… Ενώ το 1920 που οι επιλογές αυτές κατίσχυσαν
ανεμπόδιστες είδαμε πού καταλήξαμε…) 

Προσέτι, με «ανθρωπομετρική ικανότητα» που ανα-
δεικνύεται από την ύπαρξη και ανάδειξη ελάχιστων
ικανών συνεργατών, τραγικά μειοψηφικών απέναντι
στα μιλιούνια των αφελών, αδαών, άσχετων και άχρη-
στων ή μάλλον βαριά εθνοβλαπτικών…

Και φυσικά με σειρά άλλων «θεάρεστων ιδιοτήτων»
-«η μόνη δικαιολογία του Θεού είναι πως δεν υπάρ-
χει» έλεγε ο Σταντάλ- που οδήγησαν σε πράξεις και
επιλογές, οι οποίες οδηγούν σε αναμφίβολα καταδι-
καστική ετυμηγορία της Ιστορίας. (Ετυμηγορία απέ-
ναντι στην οποία μόνο ως ελαφρυντικά μπορούν να
προβληθούν η, πιθανόν εκπορευθείσα από ένστικτο
αυτοσυντήρησης, ανατροπή του αποτελέσματος του
δημοψηφισματικού δράματος του 2015, η προκήρυξη
πρόωρων εκλογών το 2019, μετά την ήττα στις ευρωε-
κλογές, η συνεπής τήρηση των όρων του τρίτου μνη-
μονίου, στο οποίο η αφροσύνη του οδήγησε τον τόπο,
βεβαίως δε οι Πρέσπες, τουλάχιστον κατά την κρίση
ορισμένων…)

Συγκεφαλαιώνοντας… Πιστεύω πως η μετεωρική
πολιτική διαδρομή του πολυτάλαντου και αυτο(ή
εθνο)καταστροφικού πολιτικού μπορεί να οδηγήσει
σε ένα γενικό συμπέρασμα: Το ταλέντο μπορεί να σε
εκτινάξει πολύ ψηλά. Για να μείνεις, όμως, εκεί χρει-
άζονται και άλλες ιδιότητες. Πρωτίστως υπευθυνότη-
τα, πραγματισμός και, οπωσδήποτε, μια στοιχειώδης
έστω παιδεία…

Αλέξης Τσίπρας: 
Μια ιστορική αποτίμηση

της
Ζέττας Μ. 
Μακρή

Υφυπουργός 
Παιδείας

του
Θανάση 
Διαμαντόπουλου

Καθηγητής 
Διεθνών 
και Ευρωπαϊκών
Σπουδών 
στην Πάντειο



Σ
υνεχίζουν να προκαλούν τη διε-
θνή κοινότητα οι Ιρανοί τόσο δι-
πλωματικά όσο και επί του πεδί-

ου, καθώς χθες εκπρόσωπος του αμερι-
κανικού Πολεμικού Ναυτικού δήλωσε
ότι οι Φρουροί της Επανάστασης συνέλα-
βαν ένα εμπορικό πλοίο σε διεθνή ύδατα
στον Κόλπο που πιθανότατα εμπλέκεται
σε λαθρεμπόριο μεταφέροντας 900 τό-
νους καυσίμου. 

«Δυνάμεις του Πολεμικού Ναυτικού
των ΗΠΑ ανέπτυξαν θαλάσσια μέσα για
να παρακολουθούν στενά την κατάστα-
ση», δήλωσε εκπρόσωπος του αμερικα-
νικού Πέμπτου Στόλου. «Τελικά η Κεντρι-
κή Διοίκηση των Ναυτικών Δυνάμεων
των ΗΠΑ εκτίμησε ότι οι συνθήκες αυτού
του συμβάντος δεν δικαιολογούσαν πε-
ραιτέρω απάντηση», πρόσθεσε. Το συμ-
βάν αυτό έρχεται σε συνέχεια της ανα-
κοίνωσης της Τεχεράνης ότι είχε δικα-
στική εντολή για να συλλάβει ένα δεξα-
μενόπλοιο στα ύδατα του Κόλπου επειδή
είχε συγκρουστεί με ένα ιρανικό σκάφος
- πρόκειται για το ένα από τα δύο δεξα-
μενόπλοια που το αμερικανικό Πολεμικό
Ναυτικό ανακοίνωσε πως εμπόδισε το
Ιράν να καταλάβει. Όπως μετέδωσαν τα
διεθνή μέσα ενημέρωσης, το «Richmond
Voyager», ένα πετρελαιοφόρο με σημαία
από τις Μπαχάμες, είχε συγκρουστεί με

ένα ιρανικό σκάφος και το ιρανικό Πολε-
μικό Ναυτικό είχε δικαστική εντολή να το
συλλάβει επικαλούμενο το Κέντρο Θα-
λάσσιας Έρευνας και Διάσωσης της
Επαρχία Χορμοζγκάν του Ιράν.

Τo αμερικανικό Πολεμικό Ναυτικό
ανακοίνωσε πως έστειλε πυραυλοφόρο
αντιτορπιλικό για να απαντήσει σε έκ-
κληση για βοήθεια από το «Richmond
Voyager» στα ανοικτά της ακτής του
Ομάν στα διεθνή ύδατα. Πρόσθεσε ότι οι
ιρανικές Αρχές ζήτησαν από το δεξαμε-
νόπλοιο να σταματήσει και άνοιξαν πυρ,
όμως το ιρανικό πολεμικό σκάφος έφυγε
όταν έφτασε το McFaul.

Η στρατιωτική και οικονομική δράση
των Φρουρών της Επανάστασης

Τα τελευταία χρόνια οι Φρουροί της
Επανάστασης έχουν αναβαθμιστεί όχι
μόνο στρατιωτικά αλλά και πολιτικά.
Έχουν αυξήσει και την κοινωνική και οι-
κονομική επιρροή τους. Εκτιμάται ότι

έχουν οικονομική δύναμη με συμμετο-
χές, μεταξύ άλλων, σε αλυσίδες ξενοδο-
χείων, εταιρείες κινητής τηλεφωνίας και
αεροπορικές εταιρείες. 

Ταυτόχρονα ελέγχουν τμήματα της
πληττόμενης από διεθνείς κυρώσεις ιρα-
νικής οικονομίας. Πριν από λίγες μέρες ο
Καναδάς, η Ουκρανία, η Σουηδία και το
Ηνωμένο Βασίλειο προσέφυγαν κατά της
Τεχεράνης στο Διεθνές Δικαστήριο της
Χάγης απαιτώντας αποζημίωση για τα
θύματα της κατάρριψης το 2020 του ου-
κρανικού Boeing της μετά την απογεί-
ωσή του από την Τεχεράνη προκαλώντας
τον θάνατο 176 επιβαινόντων στην πλει-
ονότητά τους Ιρανών και Καναδών. Ο συ-
νασπισμός των τεσσάρων χωρών, πολί-
τες των οποίων επέβαιναν στο αεροσκά-
φος, είχε ανακοινώσει τον Ιούνιο ότι θα
προσφύγει κατά του Ιράν ενώπιον του
Διεθνούς Δικαστηρίου. Ζητούσε από την
Τεχεράνη να τεθεί εντός έξι μηνών σε
αναγκαστική διαιτησία για την απόδοση
ευθυνών κατά του Ιράν. 

Οι τέσσερις χώρες ζητούν τώρα από το
Δικαστήριο να επιβάλει στο Ιράν να κατα-
βάλει πλήρη αποζημίωση για όλες τις ζη-
μίες και πλήρη αποζημίωση στους ενά-
γοντες για τις υλικές και ηθικές ζημιές
που υπέστησαν τα θύματα και οι οικογέ-
νειές τους.

ΜΜιλάνο: Τραγωδία 
σε γηροκομείο
με έξι νεκρούς
και 80 τραυματίες
Πρώτη είδηση στην Ιταλία ήταν το
τραγικό περιστατικό που συνέβη
χθες στο Μιλάνο. Έξι άνθρωποι
έχασαν τη ζωή τους και άλλοι 80
τραυματίστηκαν από πυρκαγιά σε
οίκο ευγηρίας. Σύμφωνα με το δη-
μόσιο ιταλικό πρακτορείο ειδήσε-
ων ANSA, η φωτιά εκδηλώθηκε
στις 2.20 το πρωί και η πυροσβεστι-
κή επιχειρούσε για πολλές ώρες,
αλλά δυστυχώς δύο γυναίκες κάη-
καν ζωντανές, ενώ άλλες τρεις και
ένας άνδρας πέθαναν από αναθυ-
μιάσεις.
Άλλοι 81 τρόφιμοι τραυματίστηκαν,
οι δύο νοσηλεύονται σε κρίσιμη κα-
τάσταση, ενώ 14 από αυτούς είναι
σοβαρά και οι υπόλοιποι έχουν δύ-
σπνοια από την εισπνοή καπνών. Το
κτήριο εν μέρει δεν μπορεί να χρη-
σιμοποιηθεί και αρκετοί από τους
ηλικιωμένους μεταφέρθηκαν σε
άλλη πτέρυγα του οίκου ευγηρίας.
Προς το παρόν η πυροσβεστική
αποκλείει το ενδεχόμενο εμπρη-
σμού, ενώ τα αίτια της πυρκαγιάς
δεν έχουν εξακριβωθεί μέχρι στιγ-
μής. Να σημειωθεί πως στη δομή
φιλοξενούνταν, μεταξύ άλλων,
ασθενείς με άνοια. 
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Νέα πρόκληση από το Ιράν

με σύλληψη εμπορικού πλοίου

Σοκ στην Αργεντινή προκάλεσε ένα αποτρόπαιο
έγκλημα με θύμα έναν 14χρονο μαθητή που δολοφο-
νήθηκε από τον 13χρονο φίλο του. Ο 14χρονος Χοακίν
Σπεράνι βρέθηκε νεκρός την Κυριακή σε ένα εγκα-
ταλειμμένο σπίτι, μόλις εκατό μέτρα από το σχολείο
του. 48 ώρες αργότερα ο καλύτερος φίλος και συμ-
μαθητής του, ο οποίος είναι μόλις 13 ετών, ομολόγη-
σε το έγκλημα. Κρατείται σε κέντρο ανηλίκων αλλά
λόγω της ηλικίας του δεν μπορεί να του απαγγελθούν
ποινικές κατηγορίες. 

Οι κάμερες ασφαλείας κατέγραψαν το θύμα και τον
φίλο του να βγαίνουν από τον χώρο του σχολείου την
περασμένη Πέμπτη. Οι ερευνητές δεν εντόπισαν κα-
νένα σημάδι για το τι επρόκειτο να συμβεί, ούτε
εστίασαν αρχικά στον φίλο παρά το γεγονός ότι είχε
επιστρέψει στο σχολείο μόνος του. 

Κατά τη διάρκεια των δύο ημερών που διήρκεσε η
έρευνα, ο δράστης προσποιήθηκε ότι συνεργαζόταν
με την αστυνομία παρέχοντας ψευδή στοιχεία που
καθυστέρησαν την εύρεση της σορού του νεαρού.

Ανακαλύφθηκε την Κυριακή από γείτονες και συγγε-
νείς του θύματος που συμμετείχαν στην έρευνα. 

Σύμφωνα με την «El Pais», και οι δύο έφηβοι ήταν
κολλητοί φίλοι από το δημοτικό σχολείο και οι δύο
οικογένειες περνούσαν χρόνο μαζί. «Αυτό το αγόρι
είναι ψυχοπαθής. Ήταν ισόβιος φίλος του Χοακίν,
πήγαιναν μαζί στο δημοτικό σχολείο, ήταν εκεί ο
ένας στα πάρτι γενεθλίων του άλλου», δήλωσε η μη-
τέρα του θύματος Μαριέλα Φλόρες στα μέσα ενημέ-
ρωσης της χώρας.

Αργεντινή: Σοκ από το άγριο έγκλημα με θύτη 13χρονο και θύμα τον 14χρονο φίλο του
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Η Τεχεράνη υποστήριξε 
ότι ίσως να εμπλέκεται 

σε λαθρεμπόριο μεταφέρον-
τας 900 τόνους καυσίμου 
- Η αντίδραση των ΗΠΑ



ΡOLITICAL ΚΟΙΝΩΝΙΑ25
ΣΑΒΒΑΤΟ 8 ΙΟΥΛΙΟΥ 2023

Ο
ι καταγγελίες για τα σκίτσα του Ηλία Κυριαζή
έχουν ξεσηκώσει θύελλα αντιδράσεων στο
Διαδίκτυο, ενώ δειλά δειλά μέσα μαζικής

ενημέρωσης άρχισαν να προβάλλουν το θέμα.
Η «Political» από την πρώτη στιγμή παρουσίασε τα

σκίτσα που οι περισσότεροι πιστεύουν πως προάγουν
την παιδοφιλία και την παιδεραστία! Πέρα από τις κα-
ταγγελίες, την οργή και τον αποτροπιασμό πολιτών
στο Διαδίκτυο για αυτές τις εικόνες, υπάρχουν και
υποστηρικτές του σκιτσογράφου που με αόριστες δι-
καιολογίες αποκαλούν φασίστες όλους όσοι αντέ-
δρασαν με σφοδρότητα απέναντι στην επαίσχυντη ει-
κόνα και το μήνυμα που προσπαθεί να περάσει!

Ο ίδιος ο σκιτσογράφος δήλωσε σε ειδησεογρα-
φικό ιστότοπο ότι «πρόκειται για σκίτσο που έγινε 25
περίπου χρόνια πριν για underground φανζίν με τι-
ράζ κάτι κατοστάδων. Ήταν μια ανεπιτυχής προσπά-
θεια μίμησης του “σοκαριστικού/ακραίου” χιούμορ
της εποχής των late 90s/early 00s. Δεν είχα τις ικα-
νότητες όμως και το σκίτσο είναι κακό, χαζό, φτηνό.
Ποτέ δεν πόσταρα πουθενά ή επανακυκλοφόρησα
το σκίτσο και όταν ανασύρθηκε αργότερα το αποκή-
ρυξα απερίφραστα και επανειλημμένα. Κάθε φορά
που βλέπετε το σκίτσο οπουδήποτε, αυτό συμβαίνει
ενάντια στις επιθυμίες μου».

Tο σκίτσο με το κοριτσάκι έπειτα από ερωτική
πράξη οι υποστηρικτές του το θεωρούν τέχνη. Αλλά
για εκατοντάδες οργισμένους γονείς που αντέδρα-
σαν με αναρτήσεις τους στα κοινωνικά δίκτυα αυτό
είναι προώθηση βιασμών παιδιών και αιμομιξίας. Το
Χαμόγελο του Παιδιού μαζεύει τις καταγγελίες και
θα τις καταθέσει στις Αρχές. Όπως και ο Συνήγορος
του Παιδιού συλλέγει στοιχεία προκειμένου να
ερευνήσει όλες τις πτυχές της υπόθεσης που έχει
εξοργίσει το συντριπτικό ποσοστό της κοινωνίας!

«Οι εισαγγελείς τι κάνουν;»
Εκατοντάδες χρήστες έχουν εκφράσει την οργή

και τον αποτροπιασμό τους. Γονείς καλούν την ηγε-
σία του υπουργείου Προστασίας του Πολίτη να πα-
ρέμβει και να δώσει τέλος σε αυτή την αθλιότητα.

Η Γ.Σ. είναι μητέρα τριών παιδιών. Το μεσημέρι της
Πέμπτης ενημέρωσε το Χαμόγελο του Παιδιού πως
στο Διαδίκτυο κυκλοφορεί αυτή η εικόνα. Το νομικό
τμήμα του οργανισμού διαβεβαίωσε πως θα ερευ-
νήσει την καταγγελία και μάλιστα απάντησε πως δε-
κάδες γονείς κατήγγειλαν το σκίτσο και τον... καλλι-
τέχνη! Ένας από τους γονείς, ο Π.Κ., λέει στην «P»:
«Ως γονέας επικοινώνησα με το Χαμόγελο του Παι-
διού και έκανα καταγγελία για το εμετικό σκίτσο!
Βλέπω πως κανένας εισαγγελέας ή πολιτικός δεν
ενδιαφέρθηκε για ένα σκίτσο που προβάλλει την
παιδοφιλία. Η δημοσιοποίηση τέτοιων φαινομένων
έφερε ξανά στο προσκήνιο τον κίνδυνο που διατρέ-
χει η κοινωνία όταν δεν αντιστέκεται κανείς σε τέ-
τοια φαινόμενα».

Ο Παναγιώτης Λώλης εξοργίστηκε με αυτό που
είδε και μιλώντας στην «Political» αναφέρει: «Ως γο-
νέας έπεσε στην αντίληψή μου το εμετικό σκίτσο
που προωθεί την παιδοφιλία, την αιμομιξία, την οι-
κογενειακή σεξουαλική διατροφική βία. Το γεγονός

πως όλη τη μέρα δεν ενδιαφέρθηκε κανένας εισαγ-
γελέας με εξόργισε περισσότερο. Επικοινώνησα με
το Χαμόγελο του Παιδιού, ανέφερα ότι δεκάδες χρή-
στες του Διαδικτύου κάνουν λόγο για καθαρή προ-
ώθηση παιδοφιλίας μέσω ενός σκίτσου. Από το Χα-
μόγελο του Παιδιού μού υπέδειξαν να περιμένω και
να τους αποστείλω το σκίτσο αλλά και ορισμένα μη-
νύματα ώστε να κινητοποιηθούν κατά αυτής της
αθλιότητας. Ας μας πουν οι εισαγγελείς και οι πολιτι-
κοί πώς θα εξηγήσω στο παιδί μου για ποιο λόγο
έκλαιγα διαβάζοντας κάτι στο Διαδίκτυο. Όπως είναι
φυσικό, προσπάθησα να αποκρύψω από το παιδί
μου αυτή την εικόνα. Ελπίζω η Πολιτεία να προστα-
τεύσει τα παιδιά μας».

Τι λέει εκπρόσωπος του Χαμόγελου
Επικοινωνήσαμε με τον οργανισμό, ο οποίος δέ-

χτηκε δεκάδες emails με καταγγελίες για το αισχρό

σκίτσο. Στην «Political» μίλησε ο ψυχολόγος και
συντονιστής του εθνικού κέντρου για τις εξαφανί-
σεις και τα παιδιά-θύματα εκμετάλλευσης Στέφανος
Αλεβίζος εκφράζοντας τη θέση για το Χαμόγελο του
Παιδιού: «Η συγκεκριμένη περίπτωση, για την οποία
δεχτήκαμε καταγγελίες από ανήσυχους πολίτες,
φαίνεται να παραβιάζει αρκετούς ηθικούς και νομι-
κούς κανόνες προβάλλοντας τη σεξουαλική εκμε-
τάλλευση/κακοποίηση παιδιών. Το Χαμόγελο του
Παιδιού πάντα είναι αντίθετο σε οποιαδήποτε κίνη-
ση που υπαινίσσεται σεξουαλική εκμετάλλευση/κα-
κοποίηση παιδιών και εδώ και 27 χρόνια μάχεται και
προασπίζεται τα δικαιώματα των παιδιών. Επιπλέον,
από το 2017 ο οργανισμός υλοποιεί την πανελλαδική
εκστρατεία “Μένει Μυστικό” υπό την αιγίδα της Προ-
έδρου της Δημοκρατίας, καταθέτοντας συγκεκριμέ-
νες προτάσεις με στόχο να γίνουν οι απαραίτητες
παρεμβάσεις από τους αρμόδιους φορείς στην Ελ-

λάδα για την προστασία κάθε παιδιού από τη σε-
ξουαλική κακοποίηση. Σε όλες τις περιπτώσεις που
ενημερωνόμαστε για κάτι αντίστοιχο, άμεσα οφεί-
λουμε να ενημερώσουμε τις αστυνομικές και εισαγ-
γελικές αρχές προκειμένου να πραγματοποιήσουν
έρευνα.

Επιπλέον, καλούμε τον κόσμο να επικοινωνεί
άμεσα μαζί μας στην Εθνική Τηλεφωνική Γραμμή
για τα παιδιά SOS 1056 που λειτουργεί 365 μέρες τον
χρόνο, 24 ώρες το 24ωρο και είναι στη διάθεση κάθε
παιδιού και ενήλικα ώστε να βοηθήσουμε με κάθε
τρόπο και να τους στηρίξουμε».

Τα σχόλια στα social
Η δημοσιοποίηση του θέματος στα social media

με επαναφορά του σκίτσου -όπως διαρρέει η πλευ-
ρά του σκιτσογράφου- που εμφανίζει έναν γυμνό
άνδρα σε ένα κρεβάτι με ένα μικρό κορίτσι προκά-
λεσε την κινητοποίηση των «δικαστών» του Διαδι-
κτύου, που δεν μπήκαν καν στη διαδικασία να ενη-
μερωθούν για το υπόβαθρο της αντιπαράθεσης και
εξαπέλυσαν ακραίες ύβρεις κατά του καλλιτέχνη.

Η αλήθεια είναι πως ειδικά στο Twitter ο... καλλι-
τέχνης μάζεψε πολλή οργή! Ενδεικτικά μερικά από
τα σχόλια:

1. Εισαγγελέας γιατί δεν έχει παρέμβει ακόμη;
2. Οι ευαίσθητες metooδες, θηλυκότητες, θυγα-

τέρες, ινφλουένσερ κ.λπ., όταν η ανωμαλία προέρ-
χεται από αριστερό lgbtq παρτάλι, μπαίνουν τυχαία
στο mute ή υπάρχει κάποιος λόγος;

3. Αυτό το σιχαμένο αν@μαλο παρτάλι ο #Κυρια-
ζης προωθεί απροκάλυπτα την παιδερ@στία ως κα-
νονικότητα;

4. Τα αντισυμβατικά παπαγαλάκια και τα ανεμο-
πεσμένα στήθη θίγονται από την προώθηση της παι-
δεραστίας ή μπα;

Θύελλα αντιδράσεων για
τα σκίτσα της ντροπής

Ξεσηκώθηκαν γονείς και φορείς
με τον Ηλία Κυριαζή, λέγοντας ότι
οι δημιουργίες του προβάλλουν

την παιδεραστία - Χαμόγελο 
και Συνήγορος του Παιδιού
συγκεντρώνουν στοιχεία 
για να τον καταγγείλουν 

Η θέση των υποστηρικτών του σκιτσογράφου
Την υπεράσπιση του Ηλία Κυριαζή ανέλαβαν χρήστες του Διαδικτύου από γνωστές «αρι-
στερές» ομάδες που επιμένουν να υποστηρίζουν πως χιλιάδες γονείς δεν κατάλαβαν το
υπόβαθρο και το σκεπτικό για αυτό το σκίτσο και αποκαλούν φασιστές τους γονείς που αν-
τιδρούν. «Ακροδεξιοί όλοι όσοι αντιδρούν στο σκίτσο». Αυτό υποστηρίζουν οι υποστηρι-
κτές του Ηλία Κυριαζή. Χαρακτηριστική είναι η τοποθέτηση των Ελληνικών Βραβείων Κό-
μικς, που με ανακοίνωσή τους κάνουν λόγο για «αήθη και κακόβουλη επίθεση στα μέσα
κοινωνικής δικτύωσης από άτομα και λογαριασμούς προσκείμενους στη λεγόμενη alt ri-
ght ή και την ακροδεξιά»: «Με θυμό διαπιστώσαμε ότι το τελευταίο εικοσιτετράωρο το μέ-
λος της Ακαδημίας μας και διακεκριμένος σε Ελλάδα και εξωτερικό δημιουργός κόμικς
Ηλίας Κυριαζής δέχεται μια αήθη και κακόβουλη επίθεση στα μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης από άτομα και λογαριασμούς που εμφανώς πρόσκεινται στη λεγόμενη alt right ή και
την ακροδεξιά. Τους τελευταίους μήνες η τέχνη που αγαπάμε έχει δεχτεί ξανά την επίθε-
ση από αντίστοιχα άτομα, αλλά η απάντηση του κόσμου της ελληνικής κοινότητας των κό-
μικς είναι σαφής και αταλάντευτη. Στεκόμαστε στο πλευρό του Ηλία Κυριαζή και της τέ-
χνης του, που ορισμένοι προσπαθούν να παραποιήσουν προς δημιουργία εντυπώσεων». 

Γράφει ο
Nίκος Τσιλιπουνιδάκης



ΣΑΒΒΑΤΟ 8 ΙΟΥΛΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΚΟΙΝΩΝΙΑ26

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η
μάχη με τις φλόγες ξεκίνησε ήδη
και για πρώτη φορά η Ελλάδα
μπαίνει τόσο δυνατά για να αντι-

μετωπίσει το πρόβλημα των πυρκαγιών. Το
σχέδιο για την αντιπυρική περίοδο παρου-
σιάστηκε χθες ενώπιον του πρωθυπουρ-
γού Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος επι-
σκέφτηκε το υπουργείο Κλιματικής Κρίσης
και Πολιτικής Προστασίας, και περι-
λαμβάνει τη διασπορά δυνάμεων σε
όλες τις «επικίνδυνες» περιοχές, πιο
πολλά εναέρια μέσα και μηχανήματα
σε σχέση με το 2022 αλλά και μεγα-
λύτερο αριθμό πολεμιστών-πυρο-
σβεστών. Τι περιέχει το οπλοστάσιο;
Συνολικά 16.580 πυροσβέστριες και
πυροσβέστες αποτελούν τη συνολική
δύναμη του Πυροσβεστικού Σώμα-
τος στη χώρα μας. Οι 14.040 αποτε-
λούν τη δύναμη πυρόσβεσης: 8.784
μόνιμο προσωπικό, 2.320 5ετούς
υποχρέωσης, 500 δασοκομάντος,
2.436 εποχικοί πυροσβέστες.

Ο συνολικός στόλος οχημάτων της
Πυροσβεστικής για το 2023 είναι
3.654. Συγκεκριμένα: 2.079 υδροφό-
ρα, 1.345 βοηθητικά, 230 ειδικού
σκοπού. Μάλιστα, είναι μεγαλύτερος
από τα 3.410 οχήματα του 2022 (κατά
244 οχήματα). Το Πυροσβεστικό Σώ-
μα διαθέτει φέτος 89 εναέρια μέσα,
συνολικά 3.654 οχήματα, εκ των
οποίων τα 2.079 είναι υδροφόρα, τα
1.345 είναι βοηθητικά και τα 230 ειδι-
κού σκοπού. Όπως φαίνεται λοιπόν,
ο πόλεμος της φωτιάς θα δοθεί φέ-
τος με αυξημένο ανθρώπινο δυναμι-
κό, περισσότερα εναέρια μέσα και
μεγαλύτερο στόλο οχημάτων.

Οι δράσεις πρόληψης
Στον σχεδιασμό της αντιπυρικής

περιόδου περιλαμβάνονται συγκε-

κριμένες δράσεις πρόληψης:
Καθαρισμοί:  Πρόγραμμα Αντινέρο Ι

(Υπολειπόμενα έργα) €72 εκατ. (€50 εκατ.
Ταμείο Ανάκαμψης + €22 εκατ. Εθνικοί
Πόροι). Πρόγραμμα Αντινέρο ΙΙ €85 εκατ.
(€50 εκατ. Ταμείο Ανάκαμψης + €35 εκατ.
Εθνικοί Πόροι).

Καθαρισμοί δήμων: Διάθεση από ΥΠΕΣ
€25 εκατ. (από Μάρτιο τρέχοντος
έτους).

Καθαρισμοί αρχαιολογικών χώ-
ρων: Από τα προγράμματα Αντινέρο
Ι & ΙΙ επικαιροποιήθηκαν οι κατευ-
θυντήριες οδηγίες για την οργανω-
μένη προληπτική απομάκρυνση πο-
λιτών και δόθηκαν οδηγίες για τη
σύνταξη των ειδικών σχεδίων. Έκ-
δοση εγκυκλίου για οργανωμένη
προληπτική απομάκρυνση από αρ-
χαιολογικούς χώρους. Επικαιρο-
ποιήθηκε η Πυροσβεστική Διάταξη
υπ’ αριθμόν 20/2023 με θέμα «Κα-
θορισμός προληπτικών μέτρων πυ-
ροπροστασίας οικοπεδικών και
λοιπών ακάλυπτων χώρων που βρί-
σκονται σε περιοχές εντός εγκεκρι-
μένων ρυμοτομικών σχεδίων, εντός
ορίων οικισμών χωρίς εγκεκριμένο
ρυμοτομικό σχέδιο, σε εκτάσεις
που βρίσκονται εντός ακτίνας 100μ.
από τα όρια των ανωτέρω περιοχών,
καθώς και σε εκτός σχεδίου γήπεδα
με κτίσμα».

Ενίσχυση μηχανισμού μέσω Pre-
positioning Program: Συμμετέχουν
έξι χώρες (Βουλγαρία, Ρουμανία,
Γερμανία, Μάλτα, Γαλλία και Σλοβα-
κία) για δύο μήνες (Ιούλιο και Αύ-
γουστο) με δυνάμεις που εγκαθί-
στανται στην Αρχαία Ολυμπία, στην
Αττική και στη Θεσσαλονίκη.

Εκστρατεία ενημέρωσης κοινού.

Πάνω από 14.000 
πυροσβέστες...
πέφτουν στις φωτιές

Όλο το σχέδιο για την αντιμετώπιση 
των πυρκαγιών με αυξημένο ανθρώπινο 

δυναμικό, περισσότερα εναέρια μέσα 
και μεγαλύτερο στόλο οχημάτων

Μητσοτάκης: «Έρχεται κοσμογονία 
αλλαγών στα μέσα πυρόσβεσης»

«Θα συντελεστεί πραγματικά μια κοσμογονία
ως προς τα μέσα που θα έχουμε στη διάθεσή
μας για την αντιμετώπιση όλων των κρίσεων
που η κλιματική αλλαγή προκαλεί, με σημαντι-
κότερες βέβαια τις δασικές πυρκαγιές». Με τα
λόγια αυτά ο πρωθυπουργός προανήγγειλε -
από το υπουργείο Κλιματικής Κρίσης και Πολι-
τικής Προστασίας- τις αλλαγές που θα έρθουν
το επόμενο χρονικό διάστημα σε ό,τι αφορά τα
μέσα πυρόσβεσης από στεριά και αέρα.
Ο κ. Μητσοτάκης επεσήμανε ακόμη ότι «είχα-
με την ευκαιρία να συζητήσουμε και τον με-
σομακροπρόθεσμο σχεδιασμό σχετικά με τις
πολύ σημαντικές επενδύσεις οι οποίες γίνον-
ται στον τομέα της Πολιτικής Προστασίας, με
πλήρη αξιοποίηση πόρων από το ΕΣΠΑ και από
το Ταμείο Ανάκαμψης». Σύμφωνα με τον πρω-
θυπουργό, «μέσα στα επόμενα χρόνια θα προ-
μηθευτούμε καινούργια αεροσκάφη, και-
νούργια ελικόπτερα, πολλά καινούργια μέσα
για το Πυροσβεστικό Σώμα. Και αυτή είναι μια
αναγκαία επένδυση που επιβάλλεται να κά-
νουμε, καθώς πρώτο μας μέλημα είναι πάντα η
προστασία της ανθρώπινης ζωής, της ανθρώ-
πινης περιουσίας, αλλά φυσικά και του φυσι-
κού μας περιβάλλοντος».
Αναφερόμενος στο σήμερα, επεσήμανε ότι
«μέχρι τότε βέβαια έχουμε προχωρήσει και
έχουμε υλοποιήσει έναν πολύ μεθοδικό σχε-

διασμό για την αντιπυρική περίοδο, την οποία
ήδη διανύουμε με περισσότερα εναέρια μέσα,
με περισσότερες δράσεις πρόληψης». 

Κικίλιας: «Στήριξη στους μαχητές
της πρώτης γραμμής»
Από την πλευρά του, ο υπουργός Κλιματικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Βασίλης Κι-
κίλιας απηύθυνε έκκληση στους πολίτες να
αποφύγουν ενέργειες που μπορεί να προκα-
λέσουν πυρκαγιά και να στηρίξουν όλοι μαζί
τους «μαχητές της πρώτης γραμμής που είναι
οι 14.000 πυροσβέστες, οι 2.500 εποχικοί πυ-
ροσβέστες και οι 4.000 εθελοντές», προσθέ-
τοντας ότι «φωτιές υπάρχουν, είναι μια πραγ-
ματικότητα την οποία αντιμετωπίζουμε, πλημ-
μύρες θα υπάρχουν, έντονα καιρικά φαινόμε-
να θα υπάρχουν και η δουλειά μας είναι η πολι-
τική προστασία, να προστατεύσουμε τους συμ-
πολίτες μας, την περιουσία τους και τα δάση».
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Ο χάρτης με τα εναέρια μέσα πυρόσβεσης
Σ

το σχέδιο για την αντιπυρική
περίοδο περιλαμβάνεται και ο
χάρτης με την κατανομή των

εναέριων μέσων της Πυροσβεστικής.
Πρόκειται για τα αεροσκάφη και τα
ελικόπτερα που θα είναι σε ετοιμότη-
τα για να επιχειρήσουν στην κατάσβε-
ση πυρκαγιών.

Όπως αναφέρεται και στον σχεδια-
σμό, το 2023 τα εναέρια μέσα που θα
έχει στη διάθεσή της η Πυροσβεστική
είναι περισσότερα (89 έναντι 83 το 2022
και μόλις 61 το 2019).

Πολύ υψηλός ο κίνδυνος
πυρκαγιάς για σήμερα

Την ίδια ώρα, πολύ υψηλός κίνδυνος
πυρκαγιάς (κατηγορία κινδύνου 4) προ-
βλέπεται σήμερα για τις Περιφέρειες
Νοτίου και Βορείου Αιγαίου. Συγκεκρι-
μένα, σύμφωνα με τον Χάρτη Πρόβλε-
ψης Κινδύνου Πυρκαγιάς που εκδίδει η
Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστα-
σίας του υπουργείου Κλιματικής Κρί-
σης και Πολιτικής Προστασίας
(www.civilprotection.gov.gr), για σήμε-
ρα προβλέπεται πολύ υψηλός κίνδυνος
πυρκαγιάς (κατηγορία κινδύνου 4) για
τις εξής περιοχές: Περιφέρεια Νοτίου
Αιγαίου (ΠΕ Ρόδου, ΠΕ Καλύμνου, ΠΕ
Κω, ΠΕ Καρπάθου), Περιφέρεια Βορεί-
ου Αιγαίου (ΠΕ Σάμου, ΠΕ Ικαρίας).

Το πρόβλημα με τα ακαθάριστα οικόπεδα
Η πυρκαγιά που ξέσπασε νωρίς το μεση-
μέρι της Παρασκευής στην περιοχή της
Αγίας Τριάδας, λίγο έξω από την πόλη της
Κερατέας, ήρθε να μας υπενθυμίσει ότι
τους καλοκαιρινούς μήνες ακόμη και μια
σπίθα από εργασία, πχ, με τροχό ή ηλε-
κτροσυγκόλληση στην ύπαιθρο μπορεί
να αποβεί μοιραία, αν υπάρχει δίπλα ένα
ακαθάριστο από ξερά χόρτα οικόπεδο.
Η σύλληψη από το Ανακριτικό της Πυρο-
σβεστικής ενός άνδρα ο οποίος έκρινε
ότι με το θερμόμετρο στους 35 βαθμούς
Κελσίου, με ξηρασία και με ανέμους, εί-
ναι δόκιμο να κόψει με τροχό κάποιες
βίδες που προεξείχαν από καινούργιες
ταμπέλες και ένα στέγαστρο ήταν το ένα
από τα δύο συστατικά της πυρκαγιάς που
ευτυχώς περιορίστηκε σχετικά γρήγορα
από την άμεση ανταπόκριση επίγειων
και εναέριων δυνάμεων. Το δεύτερο
ωστόσο, ο ακαθάριστος από ξερά χόρτα
οικοπεδικός χώρος, είναι κάτι που κάθε
καλοκαίρι αποτελεί πονοκέφαλο, καθώς

οι επισημάνσεις των ειδικών είναι «εις
ώτα μη ακουόντων». Αυτό καθώς οι χώ-
ροι αυτοί -είτε ανήκουν σε ιδιότητες εί-
τε είναι στην ευθύνη των δήμων- λει-
τουργούν επί της ουσίας ως προσανάμ-
ματα που ακόμη και μια σπίθα μπορεί
μέσα σε μερικά λεπτά να έχει ως αποτέ-
λεσμα την πρόκληση μιας μεγάλης πυρ-
καγιάς και να κινδυνεύσουν περιουσίες
αλλά και ανθρώπινες ζωές.
«Υπάρχουν πολλά χωράφια παρατημένα
με πολλά υλικά τα οποία λειτουργούν
σαν προσάναμμα. Υλικά που είναι εύ-
φλεκτα θα πρέπει ο ιδιοκτήτης να τα κα-
θαρίζει, αλλιώς ο δήμος να επιφέρει
πρόστιμο», επισημαίνουν αρμόδιες πη-
γές. Στην πράξη όμως ο νόμος είναι δύ-
σκολο να εφαρμοστεί για μια σειρά από
λόγους -είτε γραφειοκρατικούς είτε ου-
σίας-, ενώ μεγάλο «πονοκέφαλο» απο-
τελούν και οι αυθαίρετες ή εκτός σχεδί-
ου κατασκευές εντός οικοπέδων. Σε ό,τι
αφορά την Κερατέα, η πυρκαγιά έκαψε

κάποιες ξύλινες κολόνες ηλεκτροφωτι-
σμού (θα αντικατασταθούν άμεσα), ενώ
απείλησαν και πυλώνες που βρίσκονται
στην περιοχή της Μεγάλης Αυλής.

Νικηφόρα η μάχη στο Αλιβέρι
Από ανθρώπινη αβλεψία, καθώς ένας
ηλικιωμένος που συνελήφθη κατηγο-
ρείται ότι κάπνιζε μελίσσια στο σημείο
έναρξης της φωτιάς, ξεκίνησε και η με-
γάλη πυρκαγιά αργά το απόγευμα της
Πέμπτης έξω από το Αλιβέρι της Εύβοι-
ας, που απείλησε οικίες και το εργοστά-
σιο ηλεκτροπαραγωγής της περιοχής.
«Από τη διαδικασία καπνίσματος στα
μελίσσια ξέφυγε η πυρκαγιά. Η φωτιά

ξεκίνησε γύρω στις 8 το απόγευμα και
αμέσως έφτασαν όλα τα κλιμάκια. Ήταν
μια δύσκολη πυρκαγιά όσον αφορά την
πρόσβαση και δόθηκε ένας μεγάλος
αγώνας», επεσήμανε ο πρόεδρος της
Ένωσης Αξιωματικών ΠΣ, Κωνσταντίνος
Τσίγκας, με τις επίγειες δυνάμεις (102
πυροσβέστες με 35 οχήματα και δεκά-
δες εθελοντές) να δίνουν ολονύχτια μά-
χη με τις φλόγες. Τελικά, με το πρώτο
φως το πρωί της Παρασκευής τα εναέ-
ρια μέσα που σηκώθηκαν συνέδραμαν
σημαντικά στην κατάσβεση της πυρκα-
γιάς και πλέον στο σημείο παραμένουν
δυνάμεις προληπτικά.

Κώστας Παπαδόπουλος
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E να ακόμη ελληνικό καλοκαίρι δεν ξεκίνησε με
τους καλύτερους οιωνούς. Μόνο τον Ιούνιο κα-
ταγράφηκαν σε όλη τη χώρα 38 πνιγμοί, ενώ τις

δύο πρώτες μέρες του Ιουλίου έχασαν τη ζωή τους στη
θάλασσα πέντε άνθρωποι και μόλις
προχθές, την Πέμπτη, μέσα σε μία μέρα
πνίγηκαν ακόμη επτά άτομα. Πρόκειται
για ηλικιωμένους που ανασύρθηκαν χω-
ρίς τις αισθήσεις τους από θαλάσσιες πε-
ριοχές σε Καβάλα, Αίγινα, Καρδάμαινα,
Θεσσαλονίκη, Παλαιά Φώκαια και Αντί-
κυρα Βοιωτίας.

Είναι απίστευτο, αλλά κάθε χρόνο κυ-
ρίως τους καλοκαιρινούς μήνες πνίγονται στις ακτές της
Ελλάδας 350 με 400 συνάνθρωποί μας. Αν και εκ πρώ-
της όψεως φαίνεται δυσεξήγητος αυτός ο τραγικός απο-
λογισμός σε μια χώρα με περισσότερα από 15.000 χιλιό-

μετρα ακτογραμμής, η εξήγηση είναι πολύ απλή, καθώς
περίπου το 60% των Ελλήνων δεν γνωρίζει να κολυμπά,
αλλά και το γεγονός ότι οι περισσότεροι από τους λουό-
μενους δεν τηρούν βασικούς κανόνες ασφαλείας.

Δυστυχώς ανάμεσα στα θύματα είναι και παιδιά. Αυτό
οφείλεται στην ελλιπή επιτήρησή τους από τους γονείς
και από έλλειψη γνώσεων κολύμβησης των ίδιων. Μαζί
με τα παιδιά η υπ’ αριθμόν ένα ηλικιακή κατηγορία
στους πνιγμούς είναι και οι ηλικιωμένοι. Οι περισσότε-

ροι άνθρωποι χάνουν τη ζωή τους στα ρηχά, δηλαδή 7-8
μέτρα από εκεί όπου σκάει το κύμα.

Πότε όμως θεωρείται απαραίτητη η παρουσία ναυα-
γοσώστη και σε ποιες παραλίες; Ποια είναι η νομοθεσία
για τις ακτές και πότε θα βρούμε εκεί ναυαγοσώστες; Τι
προσόντα πρέπει να έχουν και ποιες είναι οι υποχρεώ-
σεις τους; Ποια προβλήματα αντιμετωπίζουν και πού
οφείλονται οι ελλείψεις σε υλικά απαραίτητα ώστε να
επιτελούν το σωστικό τους έργο όπως πρέπει;

Μάστιγα οι πνιγμοί
στις ελληνικές παραλίες

«Θα έπρεπε να διδάσκουν 
πρώτες βοήθειες και 
κολύμβηση στα σχολεία»

«Θα έπρεπε να διδάσκουν 
πρώτες βοήθειες και 
κολύμβηση στα σχολεία»

Μ ιλήσαμε με δύο ναυαγοσώ-
στες με πολυετή εμπειρία,
τον Γ.Λ. και τη Φ.Κ., για να μά-

θουμε από πρώτο χέρι τι ισχύει στις ελ-
ληνικές πλαζ. Βεβαίως, αναφέρονται
μόνο με τα αρχικά τους γιατί, όπως μας
είπαν, φοβούνται μη χάσουν τη δουλειά
τους για αυτά που αποκαλύπτουν.
Ο Γ.Λ. μάς εξομολογείται τις εμπειρίες
του από παραλίες στις οποίες δούλεψε
ως ναυαγοσώστης και τα προβλήματα
που αντιμετώπισε: «Το καλοκαίρι είναι
πιο μεγάλο το πρόβλημα, γιατί οι περισ-
σότεροι τουρίστες δεν ξέρουν κολύμπι -
όπως βεβαίως και πολλοί Έλληνες- και
οι περισσότεροι πνίγονται στα ρηχά. Για
εμένα θα έπρεπε σε όλα τα σχολεία να
διδάσκουν πρώτες βοήθειες και κολύμ-
βηση, γιατί σου σώζουν τη ζωή, αν προ-
κύψει ανάγκη. Επίσης, οι ηλικιωμένοι
έχουν πρόβλημα κυρίως εκεί όπου
σκάει το κύμα, γιατί τα πόδια βουλιάζουν
και αν πέσουν είναι πάρα πολύ δύσκολο
να σηκωθούν και για αυτό τους βοηθάω.
Είναι πολύ σημαντικό να γνωρίζεσαι με
τους ανθρώπους που έρχονται συχνά
στην παραλία. Έπειτα από λίγο καιρό
εγώ στις πλαζ όπου πηγαίνω ξέρω πόση

ώρα κολυμπάει ο καθένας, πού κολυμ-
πάει και αν τους χάσω από το οπτικό
μου πεδίο, τους ψάχνω. Κανονικά θα
έπρεπε να υπάρχουν δύο ναυαγοσώ-
στες στη βάρδια.
Οι παραλίες ξεκινάνε να έχουν ναυαγο-
σώστη, οι οργανωμένες, τις οποίες δια-
χειρίζονται ιδιώτες, από τον Μάιο, ενώ
η σεζόν των δήμων είναι από 1ης Ιουνί-
ου μέχρι και τέλη Σεπτεμβρίου. Εμάς
μας προσλαμβάνουν οι εταιρείες ως
υπαλλήλους, μας κολλάνε ένσημα, ενώ
κάποιες εταιρείες παρέχουν σπίτι και
διατροφή, αλλά αυτό εξαρτάται από τη
συμφωνία που θα κάνεις. 
Η παραλία έχει καλύτερες απολαβές σε
σχέση με την πισίνα. Εγώ έπαιρνα 1.300
ευρώ με σπίτι για να μένω, αλλά δηλώ-
νονταν τα 700 ευρώ, τα υπόλοιπα ήταν
“μαύρα”. Οι δήμοι “καίγονται” για ναυα-
γοσώστες γιατί είναι υποχρεωτικό να
έχουν όταν οι παραλίες έχουν πάνω
από 300 λουόμενους. Και έχουν πρό-
στιμο, αν δεν το κάνουν.
Για εμένα το σωστό είναι η ναυαγοσω-
στική να έχει δύο βάρδιες 8 το πρωί με
2 το μεσημέρι και 2 με 8 το βράδυ. Τώρα
υπάρχει μόνο ένας ναυαγοσώστης στις

πολυσύχναστες παραλίες 10 το πρωί με
6 το απόγευμα. Μετά τις 6 δεν υπάρχει
κανένας στην πλαζ και αν κάποιος κιν-
δυνέψει, δεν υπάρχει ναυαγοσώστης.
Κάθε ναυαγοσώστης ελέγχει έκταση
ακτής σε ακτίνα 200 μέτρων εκατέρω-
θεν του πύργου του και σε περίπτωση
που πρόκειται για μεγάλη παραλία (πο-
λυσύχναστες θεωρούνται οι παραλίες
με μήκος μέχρι ένα χιλιόμετρο και μέ-
ση ημερήσια προσέλευση 300 λουόμε-
νων τουλάχιστον κατά τις περιόδους
αιχμής) ο υπόχρεος πρέπει να διαθέτει
τρεις τουλάχιστον ναυαγοσώστες, ενώ
υποχρεούται να προσλαμβάνει και έναν
συντονιστή-επόπτη ναυαγοσωστών.
Τα λεφτά που πληρώνεσαι είναι πιο
πολλά αν δουλέψεις σε νησιά παρά σε
παραλίες της Αττικής. Ειδικά αν εργα-
στείς σε νησιά με δύσκολες παραλίες
όπως η Κεφαλονιά. Μπορείς να πληρω-
θείς μέχρι και 1.600 ευρώ καθαρά, αλλά
παίζεις και με τη ζωή σου. Το πρόβλημα
είναι ότι κάποιοι λουόμενοι κάνουν του
κεφαλιού τους, ενώ έχει κύματα και
έχει βγει απαγορευτικό. 
Βέβαια, αν βγουν κόκκινες σημαίες
στην παραλία και έχεις προειδοποιήσει

τον κόσμο να μην κολυμπήσει γιατί εί-
ναι ιδιαίτερα επικίνδυνο λόγω κακών
καιρικών συνθηκών, αν κάποιος μπει
στη θάλασσα ο ναυαγοσώστης δεν είναι
υποχρεωμένος να τον σώσει, ούτε διώ-
κεται ποινικά αν πνιγεί αυτός που δεν
τήρησε τους κανονισμούς.
Έχει καταιγίδα, ρίχνει κεραυνούς και ο
άλλος κολυμπάει. Δεν μπορείς να ρι-
σκάρεις τη ζωή σου μπαίνοντας και εσύ
στη θάλασσα. Έχει ρεύματα και ο αέρας
πάει προς τα βράχια, αν εσύ μπεις με
κανό, κινδυνεύεις να σκάσεις πάνω στα
βράχια.
Στον Μύρτο στην Κεφαλονιά, όπου εί-
ναι ίσως η πιο επικίνδυνη παραλία στην
Ελλάδα γιατί έχει δίνες, έγινε πρόπερσι
ένα περιστατικό γύρω στις 7 το απόγευ-
μα, όταν είχε τελειώσει η βάρδια του
ναυαγοσώστη. Κάποιος κολυμπούσε
παρά το απαγορευτικό, δεν μπορούσε
να βγει και ειδοποίησαν τον ναυαγοσώ-
στη, ήρθε από το σπίτι του, μπήκε με το
κανό -αν και δεν ήταν υποχρεωμένος-
για να τον σώσει, αλλά δεν μπορούσε να
βγει ούτε αυτός λόγω των κυμάτων. Τε-
λικά ήρθε και τους πήρε και τους δύο
ελικόπτερο».

Γιατί κάθε καλοκαίρι χάνουν
τη ζωή τους εκατοντάδες
λουόμενοι στις ακτές μας 

- Τι αποκαλύπτουν δύο 
έμπειροι ναυαγοσώστες

του Βαγγέλη

Κατσορίδα

vkatsoridas@political.gr
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«Κάνουν τα στραβά μάτια και αποφεύγουν τους ελέγχους»
Στις ελλείψεις στον εξοπλισμό αναφέρεται και η Φ.Κ.:
«Οι ναυαγοσώστες πρέπει να βρίσκονται στο πόστο τους
και να μεριμνούν ώστε οι λουόμενοι να είναι ασφαλείς.
Να επιτηρούν με κιάλια τι συμβαίνει στη θάλασσα και σε
περίπτωση που κριθεί απαραίτητο να παρέχουν τις
πρώτες βοήθειες στους πολίτες. Θεωρητικά πρέπει
όλες οι παραλίες που έχουν ναυαγοσώστες, να έχουν
και ταχύπλοο, κάτι όμως που δεν συμβαίνει. Πρέπει να
έχεις απινιδωτή για να κάνεις κάρπα, να έχεις μέσω
πλεύσης είτε σανίδα είτε σκάφος, το οποίο είναι υπο-
χρεωτικό για δύσκολες παραλίες όπως της Κρήτης ή
της Κεφαλονιάς.
Σε ένα πολύ μεγάλο ποσοστό των παραλιών δεν υπάρχει
σκάφος ή τζετ σκι για τους ναυαγοσώστες, το οποίο έχει
και ένα πλωτό από πίσω σαν σανίδα που βάζεις πάνω τον
λουόμενο που αντιμετώπισε κάποιο πρόβλημα μέσα στη
θάλασσα.
Συνήθως οι δήμοι κάνουν διαγωνισμούς όπου συμμετέ-
χουν ιδιωτικές εταιρείες που αναλαμβάνουν την κάλυ-
ψη των παραλιών με ναυαγοσώστες και όποια κάνει την
καλύτερη προσφορά παίρνει το έργο. Δίνεται, πχ, ένα
ποσόν 65.000 ευρώ για τη ναυαγοσωστική κάλυψη δύο
παραλιών. Από αυτά ένα ποσό δίνεται στους μισθούς
των ναυαγοσωστών, στον εξοπλισμό και την κατασκευή
του πύργου στην παραλία, στο φαρμακείο και σε κάποιο
σκάφος.
Βέβαια, από εκεί και μετά προσπαθεί να κόψει απ’ όπου
μπορεί για να μειώσει το κόστος. Έτσι, μια εταιρεία
μπορεί να κάνει χαμηλότερη προσφορά για να πάρει τον
διαγωνισμό, αλλά μετά αρχίζει και κόβει από betadin
μέχρι εξαρτήματα του απινιδωτή ή δεν χρησιμοποιεί τα
σωστά υλικά για την κατασκευή πύργου. Πολλοί πύργοι

σε πλαζ είναι χρέπια. Πηγαίντε μια βόλτα στις παραλίες
και φωτογραφίστε τους να δείτε σε τι κατάσταση είναι
και αν μπορεί να κάτσει ο ναυαγοσώστης οκτώ ώρες μέ-
σα σε αυτούς. Εγώ είχα αγοράσει ομπρέλα για να προ-
στατεύομαι.
Επίσης, για να γλιτώσουν χρήματα, όταν σου παρέχουν
σκάφος, λένε “σου βάζω βενζίνη τώρα και θα σου ξανα-
βάλω άλλα 50 ευρώ έπειτα από έναν μήνα”. Άρα εσύ δεν
μπορείς να χρησιμοποιήσεις το σκάφος για να κάνεις,
πχ, περιπολίες, όπως είναι υποχρεωτικό. Μου έχει τύ-
χει περιστατικό με άνθρωπο στα βαθιά και δεν έπαιρνε
μπρος η μηχανή από την αχρηστία. 
Γιατί δυστυχώς όλες οι εταιρείες, ακόμη και αυτές που
είναι πολύ γνωστές και έχουν όνομα, δεν σου παρέχουν
όλα αυτά που πρέπει. Πάντα υπάρχουν ελλείψεις.
Πέρυσι μου έτυχε ένα περιστατικό και χρειάστηκε να

καταναλώσω τον εξοπλισμό μου -οξυγόνα, απινιδωτές-
αλλά δεν μου τα αντικατέστησαν γιατί ο δήμος είχε αρ-
γήσει να πληρώσει την εταιρεία μου και αυτή με τη σει-
ρά της δεν έδινε χρήματα για ανανέωση στον εξοπλι-
σμό. Δεν μου έδωσαν ποτέ σανίδα ή κανό για να μπορώ
να μπω στη θάλασσα, αν προκύψει κάποιο περιστατικό.
Υπήρχε ένα παμπάλαιο κανό 10 κιλών που δεν μπορού-
σες να το χρησιμοποιήσεις γιατί ήταν βαρύ και τρύπιο. 
Σε κάποιους δήμους και νησιά, λόγω και των προσωπι-
κών σχέσεων που υπάρχουν, οι τοπικοί λιμενάρχες,
που θεωρητικά θα έπρεπε να κάνουν ελέγχους (αν τη-
ρούνται σωστά όλα τα μέτρα από τις εταιρείες που έχουν
αναλάβει το διασωστικό έργο στις συγκεκριμένες πα-
ραλίες και αν οι ναυαγοσώστες έχουν όλο τον εξοπλι-
σμό), κάνουν τα στραβά μάτια και αποφεύγουν τους
ελέγχους».

Στη συνέχεια και ο Γ.Λ. μάς απο-
καλύπτει ότι  υπάρχει σοβαρό
πρόβλημα με τον εξοπλισμό τους

και δυστυχώς είναι πολύ λίγες οι φωνές
που διαμαρτύρονται: «Ξέρω περίπτωση
ναυαγοσώστριας σε παραλία της Αττι-
κής που έφυγε από την εταιρεία γιατί
ζητούσε επί έναν μήνα προστατευτικό
για την προπέλα της μηχανής του σκά-
φους και δεν το έφερναν. Το προστα-
τευτικό είναι υποχρεωτικό γιατί μπορεί
να περάσεις δίπλα από άνθρωπο, να τον
χτυπήσεις με την προπέλα και να τον
κομματιάσεις. Και φανταστείτε ότι το
πλαστικό προστατευτικό κάνει 50 ευρώ.

Βεβαίως οι περισσότεροι δεν φεύ-
γουμε γιατί έχουμε ανάγκη τα χρήματα,
αν και δουλεύουμε με σοβαρές ελλεί-
ψεις. Μου έχει τύχει περίπτωση σε πα-
ραλία όπου εργαζόμουν και δεν είχα
απινιδωτή. Είναι λάθος το ότι δεν μιλά-
με, γιατί αν συμβεί κάτι σοβαρό, εκτός
από την εταιρεία θα τρέχουν και εμάς
γιατί θα κατηγορηθούμε ότι δεν είχαμε
ενημερώσει για τις ελλείψεις, άσχετα

αν ζητάς συνέχεια να σου καλύψουν
βασικές ανάγκες. Για αυτό η καλύτερη
λύση είναι να κάνεις γραπτή αναφορά
στο Λιμεναρχείο για να είσαι καλυμμέ-
νος. Αν και συνήθως από φόβο μη χά-
σουμε τη δουλειά μας δεν κάνουμε τί-
ποτα.

Επίσης, κάποιος που γνωρίζει τη νο-
μοθεσία μπορεί να κάνει μήνυση στον
δήμο, αν δεν έχει ναυαγοσώστη. Να πά-
ρει στη σειρά όλες τις παραλίες της Ελ-
λάδας, να σημειώνει τι δεν τηρείται και
να κάνει αγωγές. Γιατί αν δεν πεθάνει

άνθρωπος, δεν ασχολείται κανείς. Δυ-
στυχώς κάποιοι δήμοι προτιμούν να
μην έχουν ναυαγοσώστες γιατί έχουν
υπολογίσει ότι τους έρχεται πιο φθηνά
αν κάποιος πνιγεί -κάτι που θα συμβεί
σπάνια στην ίδια παραλία- να αποζη-
μιώσουν την οικογένειά του παρά να
πληρώνουν κάθε χρόνο εταιρεία ναυα-
γοσωστικής».

«Πώς να σώσουμε
τους ανθρώπους
χωρίς εξοπλισμό;»

«Το περιστατικό που με σημάδεψε»
Η Φ.Κ. μάς αναφέρει ένα δυσάρε-

στο περιστατικό που τη σημάδεψε:
«Υπάρχουν απλά περιστατικά με μι-
κροτραυματισμούς ή με λουόμε-
νους που μπορεί να έχουν πιει λίγο
νερό ή κάποιος να πάθει επιληψία.
Πέρυσι είχα το πιο σοβαρό περιστα-
τικό. Ήταν ένας κύριος γύρω στα 70
τον οποίο έβλεπα να βγαίνει από τη
θάλασσα, αλλά φαινόταν ότι δεν έχει
δυνάμεις και κατέρρεε. Έτρεξα και
τον έπιασα και ουσιαστικά λιποθύ-

μησε στα χέρια μου. Χρησιμοποίησα
απινιδωτή γιατί είχε χάσει σφυγ-
μούς, έκανα 45 λεπτά κάρπα, το
ασθενοφόρο που κάλεσα ήρθε
ύστερα από μία ώρα γιατί ήταν σε
μακρινή περιοχή. Ευτυχώς με βοή-
θησε ένα παλικάρι το οποίο γνώριζε
από πρώτες βοήθειες. Ο απινιδω-
τής, αν εντοπίζει σφυγμό, δεν δίνει
ρεύμα, όπως συνέβη και με τον ηλι-
κιωμένο. Έκανε εμετούς και συσπά-
σεις το στομάχι του, οπότε κάτι λει-

τουργούσε. Το τραγικό είναι ότι μό-
λις έφτασε το ασθενοφόρο και τον
βάλαμε μέσα πέθανε. Δεν κατάφερα
να τον σώσω, αν και πίστευα ότι θα
ζήσει. Δεν ανέκτησε τις αισθήσεις
του όση ώρα κάναμε προσπάθεια να
τον σώσουμε. Είναι πολύ δύσκολο
να πεθαίνει άνθρωπος στα χέρια
σου, έστω και αν εσύ έχεις κάνει ό,τι
καλύτερο μπορούσες. Πάντα ανα-
ρωτιέσαι αν θα μπορούσες να έχεις
κάνει κάτι παραπάνω». 
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Η
τροφοδότηση των ανοδικών
τάσεων στα εισοδήματα από
το 2024, με αφορμή και τις

αυξήσεις στους μισθούς των δημό-
σιων υπαλλήλων, θα συμβάλει στην
ταχύτερη μείωση των οφειλών νοι-

κοκυριών και επιχειρήσεων, έτσι
ώστε να αυξηθούν τα δημοσιονομι-
κά περιθώρια και να χρηματοδοτη-
θούν νέες παροχές. 

Αυτό είναι το μοτίβο που περιέ-
γραψε στις προγραμματικές δηλώ-
σεις της κυβέρνησης ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης,
ενώ την ίδια στιγμή «ψήνεται» και
νέα γενική ρύθμιση οφειλών, υπό

την αίρεση ότι θα γίνει δεκτή και
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.
«Κλειδί» για την αύξηση των ει-
σπράξεων στο σκέλος των εσόδων
την επόμενη χρονιά αποτελεί το γε-
γονός ότι για πρώτη φορά μετά από
14 χρόνια θα λάβουν σημαντικές
αυξήσεις οι δημόσιοι υπάλληλοι,
βελτιώνοντας έτσι την οικονομική
τους θέση. Με δεδομένο ότι χιλιά-
δες εξ αυτών είναι «ανοιχτοί» σε
οφειλές προς την εφορία, τις τρά-
πεζες και τρίτους, εκτιμάται ότι οι
αυξήσεις αυτές θα βελτιώσουν το
διαθέσιμο εισόδημά τους. 

Η αύξηση των εισοδημάτων, ει-
δικά στον δημόσιο τομέα, θα έχει
τριπλό όφελος για τα δημόσια οι-

κονομικά. Από τη μία οι μεσαίοι και
υψηλόμισθοι δημόσιοι υπάλληλοι
θα πληρώσουν υψηλότερα ποσά
προς την εφορία, ενώ από την άλλη
πλευρά ο μεγαλύτερος αριθμός
από αυτούς θα αυξήσουν το διαθέ-
σιμο εισόδημά τους, αν ληφθεί υπ’
όψιν ότι έχει ανακοινωθεί η αύξη-
ση του αφορολογήτου για οικογέ-
νειες με παιδιά κατά 1.000 ευρώ,
καθώς και η αύξηση των επιδομά-
των τέκνων.

Το τρίτο θετικό είναι ότι θα συμ-
βάλουν στην αύξηση της κατανά-
λωσης, ενισχύοντας εμμέσως τα
κρατικά έσοδα μέσω των έμμεσων
φόρων. 

Από την άλλη πλευρά, η νέα αύ-
ξηση του κατώτατου μισθού και η

αύξηση του μέσου μισθού στο σύ-
νολο της οικονομίας πάνω από τα
1.200 ευρώ, λόγω και των αυξήσε-
ων που θα δοθούν στο Δημόσιο,
αναμένεται να αυξήσουν σημαντικά
το διαθέσιμο εισόδημα την επόμενη
χρονιά.

Σε κάθε περίπτωση, ο ρυθμιστής
των οικονομικών είναι η πορεία του
πληθωρισμού και κυρίως η σταθε-
ρότητα ή αποκλιμάκωση των λεγό-
μενων «ανελαστικών αγαθών»,
όπως είναι τα τρόφιμα και η ενέρ-
γεια. Στο υπουργείο Οικονομικών
εκτιμούν ότι με βάση τις μισθολογι-
κές εξελίξεις της επόμενης χρονιάς
θα ενισχυθούν σημαντικά τόσο η
φοροδοτική ικανότητα όσο και η
φορολογική συμμόρφωση, ενώ θα
υπάρχει μεγαλύτερο διαθέσιμο πο-
σό για διευθέτηση οφειλών, μέσα
από τη νέα γενική ρύθμιση, που θα
ψηφιστεί στο τέλος του μήνα.

Κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

Ο εφοπλιστής 
με το ισχυρό
ναυτιλιακό DNA 

Η Ελληνικός 
Χρυσός
επενδύει με…
φόρα 3,2 δισ. δολ.
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Το «κλειδί» για τα δημοσιονομικά το 2024 
- «Ψήνεται» και νέα γενική ρύθμιση οφειλών

loukas1972@gmail.com

Γράφει 
ο Λουκάς
Γεωργιάδης

Αύξηση εισοδημάτων για
ταχύτερη μείωση χρεών!
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οσοστό μετοχών στη Seanergy
Maritime Holdings του Σταμάτη
Τσαντάνη απέκτησε ο Κωστής

Κωνσταντακόπουλος, πρόεδρος και διευθύ-
νων σύμβουλος της Costamare. Όπως έκανε
γνωστό η Seanergy με σημείωμά της προς
την αμερικανική Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς
(SEC), ο κ. Κωνσταντακόπουλος απέκτησε
μέσω της Longshaw Maritime Investments
1,017 εκατ. μετοχές της εταιρείας, αριθμός
που μεταφράζεται σε ποσοστό 5,1%. Η Sean-
ergy ελέγχει έναν στόλο από 16 πλοία μετα-
φοράς χύδην ξηρού φορτίου.

Ο κλάδος πλοίων μεταφοράς χύδην ξηρού
φορτίου δεν αποτελεί καινούργια δραστη-
ριότητα για τον κ. Κωνσταντακόπουλο, αφού η Costa-
mare εκτός από τα 71 containerships (524.000 TEU)
ελέγχει και έναν στόλο από 43 πλοία ξηρού χύδην
φορτίου (2.369.000 DWT).

Κραταιή εταιρεία
Πάντως η Costamare είναι γνωστή ως κορυφαία

εταιρεία πλοίων μεταφοράς εμπορευματοκιβωτίων.
Ωστόσο διαφοροποιήθηκε σημαντικά εισερχόμενη
και στον τομέα του χύδην ξηρού φορτίου πριν από δύο
χρόνια, αποκτώντας 45 χύδην φορτηγά πλοία που κυ-
μαίνονταν από μικρού μεγέθους έως και kamsar-
maxes. Στη συνέχεια συμφώνησε να πωλήσει δύο
από τα ιδιόκτητα πλοία. Η επιχείρηση Costamare
Bulkers ξεκίνησε τον περασμένο Νοέμβριο με μια
ομάδα έμπειρων επαγγελματιών και γραφεία στην
Αθήνα και το Μονακό.

Έχει επίσης συμφωνίες με πρακτορεία σε Κοπεγχά-
γη, Αμβούργο και Σιγκαπούρη, παρέχοντας ναυλώ-
σεις, φορτία και υπηρεσίες έρευνας.

Χαμηλών τόνων και οξυδερκής 
Ο Κωνσταντίνος, ή Κωστής, είναι ο πρωτότοκος γιος

της οικογένειας Κωνσταντακόπουλου που ανέλαβε τα
ηνία των ναυτιλιακών επιχειρήσεων της οικογένειας
και συγκεκριμένα της εταιρείας Costamare, όταν ο
καπετάν Βασίλης αποφάσισε να αποσυρθεί από την

ενεργό δράση το 2006, και κατόρθωσε να τη γιγαντώ-
σει και να δημιουργήσει μία από τις πιο ισχυρές ναυτι-
λιακές επιχειρήσεις παγκοσμίως.

Ο Κωστής Κωνσταντακόπουλος είναι άνθρωπος χα-
μηλών τόνων που διακρίνεται για την οξυδέρκεια και
διορατικότητά του. Με την πορεία του στον χώρο της
ναυτιλίας επιβεβαίωσε τα λεγόμενα του πατέρα του, ο
οποίος μιλώντας για τις ικανότητες των παιδιών του εί-
χε πει χαρακτηριστικά: «Η νέα γενιά είναι ακόμα κα-
λύτερη από τη δική μας».

Η αξία του είναι διεθνώς αναγνωρισμένη, ενώ το
2021 ο Κωστής Κωνσταντακόπουλος βραβεύτηκε ως
Προσωπικότητα της Χρονιάς στη ναυτιλία από τους
Lloyd’s List, μετά την εντυπωσιακή είσοδο της
Costamare στην αγορά των bulk carriers, με την
αγορά 40 πλοίων, τα περισσότερα εκ των οποίων σε
διάστημα δύο μηνών. Παράλληλα η ναυτιλιακή του
ήταν η πρώτη που εξέδωσε ομολογιακό δάνειο από
το Χρηματιστήριο Αξιών Αθηνών.

Ο καπετάν Βασίλης ίδρυσε την Costamare το
1974, όταν αγόρασε ένα μικρό φορτηγό πλοίο χω-
ρητικότητας μόλις 2.000 τόνων στο οποίο εργα-
ζόταν και του έδωσε το όνομα της συζύγου του,
«Κάρμεν». Την περίοδο 1981-1984 αγόρασε
οκτώ πλοία του Γρηγόρη Καλλιμανόπουλου,
ενώ την επόμενη 20ετία με έξυπνες κινή-
σεις κατόρθωσε να αναπτύξει σημαντικά
την εταιρεία του, η οποία το 2000 δια-
χειριζόταν πλέον 35 πλοία.

Το 2010, ο Κωστής Κωνσταντα-
κόπουλος εισήγαγε την ελληνι-
κή ναυτιλιακή στο αμερικανικό
χρηματιστήριο, επισημαί-
νοντας ότι στόχος της

ενέργειας αυτής ήταν η υλοποίηση σημαν-
τικών επενδυτικών σχεδίων. Η Costamare
μπήκε στη Wall Street τον Νοέμβριο της
ίδια χρονιάς, αντλώντας από την αγορά 260
εκατ. δολάρια, και έκτοτε έχει ισχυροποι-
ηθεί θεαματικά.

Κέρδη-ρεκόρ 
Πέρυσι η εταιρεία κατέγραψε ιστορικό ρε-

κόρ κερδών, καθώς ανήλθαν σε 107,6 εκατ.
δολάρια, έναντι 107,4 εκατ. δολαρίων το αν-
τίστοιχο διάστημα πέρυσι, και η ρευστότητα
διαμορφώθηκε σε 897,3 εκατ. δολάρια
έναντι 557,8 εκατ. δολαρίων το τρίτο τρίμηνο
του 2021.

Τα μετρητά της διαμορφώθηκαν σε περίπου 700
εκατ. δολάρια και η συνολική ρευστότητά της, συμπε-
ριλαμβανομένων των μη αναληφθέντων πιστωτικών
ορίων, ήταν πάνω από 850 εκατ. δολάρια.

Ο εφοπλιστής 
με το ισχυρό 

ναυτιλιακό DNA 

ΚΩΣΤΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

amaliakatzou@gmail.com

Γράφει 
η Αμαλία Κάτζου

Η Costamare, 
η ισχυρή ανάπτυξη 

και η είσοδος 
στη Seanergy 

Maritime Holdings



Τ
ην αποφασιστικότητα της κυβέρ-
νησης να προχωρήσει το φιλόδο-
ξο πρόγραμμα της «πράσινης»

μετάβασης, τηρώντας το χρονοδιάγραμ-
μα των δεσμεύσεων για την ενέργεια και
το περιβάλλον, υπογράμμισε, μεταξύ

άλλων, ο υπουργός Πε-
ριβάλλοντος και Ενέρ-
γειας Θεόδωρος Σκυλα-
κάκης κατά τη χθεσινή
του ομιλία στη Βουλή,
στο πλαίσιο της συζήτη-
σης επί των προγραμ-
ματικών δηλώσεων της
κυβέρνησης. 

Όπως συμπλήρωσε,
δεν υπάρχει πολυτέλεια καθυστερήσε-
ων, με δεδομένα και τα ανελαστικά χρο-
νικά ορόσημα του ΕΣΠΑ και του Ταμείου
Ανάκαμψης για μια σειρά δράσεων. Ο
πιο κρίσιμος όμως λόγος για να μην
υπάρξουν ολιγωρίες είναι πως η χώρα
θα πρέπει να αντιμετωπίσει την κλιματι-
κή κρίση, η οποία βρίσκεται στην πρώτη
φάση της. Για αυτό τον σκοπό, χρειάζε-
ται μεταξύ άλλων προσαρμογή τόσο του
φυσικού όσο και του ανθρωπογενούς
περιβάλλοντος.

«Απόλυτη προτεραιότητά μας είναι το
πρόγραμμα της Νέας Δημοκρατίας. Για
την εφαρμογή του, θα κινηθούμε με βά-

ση πέντε αρχές, που θα αποτελέσουν
οδηγό της δουλειάς μας τα επόμενα
χρόνια», πρόσθεσε.

1 Ο υπουργός αναφέρθηκε στην
ανάγκη να υπάρξει μέγιστη διαφά-

νεια στη διαμόρφωση των τιμών ενέρ-
γειας. Συγκεκριμένα, ο κ. Σκυλακάκης
επισήμανε ότι, δεδομένης της πολυπλο-
κότητας που χαρακτηρίζει τις αγορές
ενέργειας, χρειαζόμαστε ισχυρές ανε-
ξάρτητες αρχές και αποτελεσματική
διακυβέρνηση όπου είναι μέτοχος το
κράτος.

2 Αποτελεσματική χρήση των ευρω-
παϊκών πόρων που διαθέτει η χώρα.

«Πρέπει να διασφαλίσουμε ότι θα πιά-
σουν τόπο τα ευρωπαϊκά κονδύλια», ση-
μείωσε χαρακτηριστικά. Ανέφερε ως
παράδειγμα τα προγράμματα εξοικονό-
μησης ενέργειας, στο πλαίσιο των οποί-
ων θα πρέπει να ληφθούν υπόψη οι δια-
φορετικές κλιματικές συνθήκες που
επικρατούν ανά την επικράτεια. Όπως

είπε χαρακτηριστικά, μπορεί η απόστα-
ση από τον Πειραιά μέχρι τους Θρακο-
μακεδόνες να μην ξεπερνά τα μερικά χι-
λιόμετρα, ωστόσο οι ενεργειακές ανάγ-
κες στις δύο περιοχές είναι πολύ διαφο-
ρετικές.

3 Ιδιαίτερη έμφαση δόθηκε στην τα-
χύτητα υλοποίησης αποφάσεων, ως

συστατικό μέρος της ενεργειακής στρα-
τηγικής της κυβέρνησης, καθώς, όπως
αναφέρθηκε χαρακτηριστικά, «κάθε
δημόσιος λειτουργός θα πρέπει να λαμ-
βάνει υπόψη του το τεράστιο κόστος ευ-
καιρίας που χάνεται με την όποια καθυ-
στέρηση». 

4 Προτεραιότητα της κυβέρνησης
θα αποτελέσει η χρήση της νέας

τεχνολογίας και των σύγχρονων εργα-
λείων. Ο κ. Σκυλακάκης επισήμανε την
ανάγκη προώθησης των ψηφιακών ερ-
γαλείων, φέρνοντας ως χαρακτηριστικό
παράδειγμα την αντιμετώπιση της αυ-
θαίρετης δόμησης. «Με αυτό τον τρόπο,

απλώς δεν θα χτίζονται αυθαίρετα,
ώστε να κλείσουμε αυτή τη χαίνουσα
πληγή που ταλαιπωρεί τη χώρα μας για
δεκαετίες.

5 Η υιοθέτηση και προώθηση μέτρων
με ειδική στόχευση στους κοινωνι-

κά ευάλωτους και συνεπείς καταναλω-
τές. Σύμφωνα με τον υπουργό, θα δο-
θούν πρόσθετα κίνητρα για τα ενεργει-
ακά ευάλωτα νοικοκυριά, όπως για πα-
ράδειγμα με τη μεγιστοποίηση του Κοι-
νωνικού Οικιακού Τιμολογίου. Επίσης,
θα προχωρήσει το Κοινωνικό Τιμολόγιο
για τις πολύτεκνες οικογένειες, στο
πλαίσιο και της σχετικής δικαστικής
απόφασης.

«Παράλληλα, οι πόροι όσων καθυστε-
ρούν θα πηγαίνουν στους συνεπείς κα-
ταναλωτές, αποζημιώνοντάς τους για τις
όποιες ολιγωρίες», πρόσθεσε.

Τέλος, ο υπουργός αναφέρθηκε στις
πρώτες μεταρρυθμιστικές πρωτοβου-
λίες της κυβέρνησης στον ενεργειακό
τομέα, ξεχωρίζοντας την προώθηση της
περαιτέρω διείσδυσης των ΑΠΕ αλλά
και των ηλεκτρικών διασυνδέσεων με
στόχο αφενός τη μείωση του κόστους
ηλεκτρικής ενέργειας και αφετέρου τη
μετατροπή της Ελλάδας σε εξαγωγέα
«πράσινης» ενέργειας προς τις γειτονι-
κές χώρες.
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Το αυξημένο ενδιαφέρον των νοικοκυριών για την
αξιοποίηση της ηλιακής ενέργειας επιβεβαιώνουν,
σύμφωνα με πληροφορίες, τα νεότερα στοιχεία για
την πορεία εξέλιξης των αιτημάτων για τη σύνδεση
στο δίκτυο οικιακών φωτοβολταϊκών. 

Συγκεκριμένα, οι ολοκληρωμένες αιτήσεις για
σύνδεση «μικρών» συστημάτων αγγίζουν τις 12.500,
αυτή τη στιγμή, στην απλοποιημένη πλατφόρμα του
ΔΕΔΔΗΕ.

Υπενθυμίζεται ότι η πλατφόρμα του Διαχειριστή
άνοιξε στις αρχές Απριλίου, ενώ εκτός από τους οι-

κιακούς καταναλωτές, για «μικρά» φωτοβολταϊκά
(ισχύος παραγωγής έως 10 kW) μπορούν να καταθέ-
σουν αίτηση σύνδεσης και αγρότες. Ωστόσο, τα αιτή-
ματα για συστήματα αυτής της κατηγορίας είναι πολύ
λίγα, πιθανότατα γιατί το «ταβάνι» των 10,8 kW στην
ισχύ εγκατάστασης θεωρείται μικρό για να καλύψει
τις ανάγκες σε ρεύμα μίας αγροτικής εκμετάλλευσης.

Με βάση τις ίδιες πληροφορίες, οι περιοχές που
αναδεικνύονται «πρωταθλήτριες» στις επιδοτήσεις
είναι η Ανατολική Αττική και ο νομός Θεσσαλονίκης.
Οι αιτήσεις που έχουν κατακυρώσει επιδότηση έχουν

δεσμεύσει περίπου 77 εκατομμύρια από τον προϋπο-
λογισμό του προγράμματος, ο οποίος ανέρχεται σε
238 εκατ. ευρώ. Μάλιστα, οι πρώτες εκταμιεύσεις
αναμένεται να ξεκινήσουν προς το τέλος Ιουλίου.

Με βάση τα ποσά που έχουν δεσμευτεί έως τώρα,
υπάρχουν σημαντικά αδιάθετα κεφάλαια, για ενδια-
φερόμενους που δεν έχουν ακόμη ξεκινήσει τη δια-
δικασία ένταξης, παρά το γεγονός ότι αποκλειστικό
κριτήριο είναι η χρονική προτεραιότητα υποβολής
της αίτησης για επιδότηση.

Μ. Μαστ.

«Άνοιξε η όρεξη» για τα φωτοβολταϊκά στις στέγες - Έφτασαν τις 12.500 οι αιτήσεις

Γράφει 
o Μιχάλης

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com

Ο υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θεόδωρος
Σκυλακάκης παρουσίασε το πρόγραμμα 
των κυβερνητικών μεταρρυθμίσεων και 

τις άμεσες προτεραιότητες

Οι πέντε άξονες
της ενεργειακής
πολιτικής στην...
πράσινη μετάβαση
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Μ
ε πρόσθετες επενδύσεις 1,9
δισ. δολαρίων το διάστημα
από το β’ εξάμηνο του 2023

έως το τέλος του 2025, η εταιρεία Ελλη-
νικός Χρυσός έχει γυρίσει σελίδα και
μπαίνει με... φόρα στη νέα εποχή,
απαλλαγμένη από τα εμπόδια του πα-
ρελθόντος, τα οποία δημιούργησε ο
λαϊκισμός κάποιων τυχοδιωκτικών
κομμάτων.

Η εταιρεία προχωρά πλέον απερί-
σπαστη στην ανάπτυξη των Μεταλλείων Κασσάν-
δρας, που περιλαμβάνει τα μεταλλευτικά έργα στις

Σκουριές, στην Ολυμπιάδα, στο
Στρατώνι και στις Μαύρες Πέτρες.
Πρόκειται για ένα από τα μεγαλύτε-
ρα επενδυτικά projects της χώρας,
τα οποία ενισχύουν την εικόνα της
χώρας στο διεθνές στερέωμα. Ήδη η
επένδυση ύψους 1,3 δισ. ευρώ έχει
οδηγήσει σε σημαντικά οφέλη στην
περιοχή, ενώ οι πρόσθετες επενδύ-

σεις, ύψους 1,9 δισ. δολαρίων, θα οδηγήσουν στη
δημιουργία 3.000 μόνιμων και πολύ καλά αμειβόμε-
νων άμεσων θέσεων εργασίας. Οι επενδύσεις της
εταιρείας θα αποφέρουν οικονομικός όφελος του-
λάχιστον 2 δισ. ευρώ στο ελληνικό Δημόσιο, ενώ η
τοπική κοινωνία θα ωφεληθεί από έργα ύψους 80
εκατ. δολαρίων.

Στρατηγικό project
Η επένδυση των Σκουριών θεωρείται στρατηγική

και μάλιστα παρουσιάζει πανευρωπαϊκό ενδιαφέ-
ρον, καθώς θα συνεισφέρει στην αυτάρκεια και την
ανθεκτικότητα της εφοδιαστικής αλυσίδας μέσα από
την εξόρυξη πρώτων υλών που κρίνονται ως εξαιρε-
τικά σπουδαίας σημασίας.

Ειδικά η επένδυση σε χαλκό θεωρείται κολοσσι-
αίας σημασίας, καθώς το μετάλλευμα κρίνεται ως
απαραίτητο για την ηλεκτροκίνηση και η ζήτησή του
έως το 2035 αναμένεται να υπερδιπλασιαστεί. Μόνο
η συγκεκριμένη επένδυση εκτιμάται ότι θα δημιουρ-

γήσει γύρω στις 1.500 θέσεις εργασίας στην κορύ-
φωση των κατασκευαστικών εργασιών, ενώ σε βά-
θος 20 ετών θα προκύψουν σταθερά έσοδα πολλών
εκατομμυρίων ευρώ τόσο για το ελληνικό Δημόσιο
όσο και για την τοπική κοινωνία.

Σύμφωνα με την εταιρεία, η πλήρης ανάπτυξη
των Μεταλλείων Κασσάνδρας δίνει την ευκαιρία
στην Ελλάδα να γίνει η τρίτη παραγωγός χώρα χρυ-
σού στην Ευρώπη. Έτσι θα ενισχυθεί σημαντικά ο
γεωστρατηγικός ρόλος της Ελλάδας εντός της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, ειδικά μετά τη νέα στρατηγική
για τις Κρίσιμες Ορυκτές Πρώτες Ύλες, καθώς οι
Σκουριές αποτελούν κοίτασμα παγκόσμιου κλάσης
εκτός από χρυσό και σε χαλκό, που αποτελεί κρίσι-
μο μέταλλο για την ηλεκτροκίνηση και την ενεργει-
ακή μετάβαση εν γένει.

Από την άλλη πλευρά, το παραγωγικό μεταλλείο
της Ολυμπιάδας παράγει χρυσό, ασήμι, μόλυβδο
και ψευδάργυρο αξιοποιώντας πρωτοποριακές για
την ελληνική βιομηχανία τεχνολογίες και παρου-
σιάζοντας σταθερά ανοδική πορεία. Η Ελληνικός
Χρυσός, καθοδηγούμενη από την καναδική μητρι-
κή της Eldorado Gold, εφαρμόζει παγκόσμια πρό-
τυπα στους τομείς βιώσιμης ανάπτυξης με περι-
βαλλοντικό αποτύπωμα και μετρά συστηματικά τις
επιδόσεις της σε αυτά, διασφαλίζοντας υψηλά επί-

πεδα ασφάλειας των ανθρώπων της,
βέλτιστη περιβαλλοντική διαχείριση
και συστηματικό, ανοιχτό διάλογο με
τις τοπικές κοινωνίες.

Στόχος η πρωτιά
Ο σχεδιασμός της Ελληνικός Χρυ-

σός θέτει ως στόχο την πρωτιά σε ολό-
κληρη την Ευρώπη, στον κλάδο των
μεταλλευτικών εταιρειών, μετατρέ-
ποντας τον ορυκτό πλούτο της Ελλά-

δας σε πηγή ευημερίας για όλους.
Η εταιρεία υλοποιεί την επένδυση με συνέπεια

και σύμφωνα με τον οδικό χάρτη 2021-2024 έχει
ήδη ολοκληρώσει σημαντικά ορόσημα νωρίτερα
από το προβλεπόμενο. Η διετία 2024-2025 είναι
για την Ελληνικός Χρυσός η περίοδος της επιτά-
χυνσης για την ολοκλήρωση των κατασκευών στις
Σκουριές και την ενίσχυση της παραγωγικότητας
στην Ολυμπιάδα, ενώ από το 2025-2029 με την
ολοκλήρωση των κατασκευών θα μπει στην περίο-
δο της ανάπτυξης με τη μεγιστοποίηση της απα-
σχόλησης και της παραγωγής.

Η εταιρεία επισημαίνει ότι με εξασφαλισμένη πλέ-
ον τόσο τη χρηματοδότηση όσο και κάθε είδους
αδειοδότηση, το έργο των Σκουριών εισέρχεται σε
φάση κατασκευαστικής ολοκλήρωσης 2,5 ετών μέ-
σω πρόσθετων επενδύσεων 845 εκατ. δολαρίων, οι
οποίες με τη σειρά τους θα δημιουργήσουν άμεσα
περισσότερες από 800 θέσεις εργασίας στις κατα-
σκευές και επιπλέον 1.400 κατά την πλήρη λειτουρ-
γία του μεταλλείου. Τέλος, αξίζει να σημειωθεί ότι η
συνολική διάρκεια ζωής του μεταλλείου είναι περί-
που 20 έτη και προβλέπεται να έχει ετήσια παραγω-
γή κατά μέσο όρο 140.000 ουγγιών χρυσού και 67
εκατομμυρίων λιβρών χαλκού.

Η εμβληματική επένδυση 
στις Σκουριές και τα τεράστια 

οφέλη για όλους

Η Ελληνικός Χρυσός
επενδύει με... 

φόρα 3,2 δισ. δολάρια

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Η
επιδείνωση του διεθνούς κλίμα-
τος επηρεάζει αρνητικά και το
ελληνικό χρηματιστήριο. Τα μα-

κροοικονομικά στοιχεία που ανακοινώ-
θηκαν τις τελευταίες μέρες επαναφέ-
ρουν τις ανησυχίες για τις προοπτικές
της παγκόσμιας οικονομίας. Υπό αυτές
τις συνθήκες, στο ΧΑ κάποιοι κλειδώ-
νουν κέρδη, ωστόσο, όπως επισημαί-
νουν οι αναλυτές, η τάση παραμένει ανο-
δική. Τεχνικά, ο Γενικός Δείκτης διατη-
ρεί το αγοραστικό σήμα, το οποίο αναι-
ρείται με επιστροφή χαμηλότερα των
1.227 μονάδων. Οι επόμενες στηρίξεις
στις 1.180 - 1.165, 1.152, 1.141, 1.075 και
1.066 μονάδες και οι αντιστάσεις στις
1.305 και 1.379 μονάδες. Σε ισχύ το αγοραστικό σήμα
και για τον δείκτη υψηλής κεφαλαιοποίησης, που ακυ-
ρώνεται με επιστροφή χαμηλότερα των 2.960 μονάδων.

Οι επόμενες στηρίξεις στις 2.923, 2.911, 2.843 - 2.840
και 2.800 - 2.795, 2.762, 2.600, 2.585 και οι επόμενες
αντιστάσεις στις 3.150 και 3.180 μονάδες.

Ε. Παΐρης: Διαψεύδει
δημοσίευμα για πώληση 
της θυγατρικής 

Η εταιρεία Ε. Παΐρης, κατόπιν σχετικού
ερωτήματος της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς
και με βάση την κείμενη νομοθεσία, ενημέ-
ρωσε ότι δεν βρίσκεται σε συζητήσεις για τη
μεταβίβαση της 100% θυγατρικής της, ανώ-
νυμης εταιρείας με την επωνυμία EPSH ΕΛ-
ΛΑΣ Πλαστικές Συσκευασίες Βιομηχανική -
Εμπορική Μονοπρόσωπη Ανώνυμη Εται-
ρεία, διαψεύδοντας πρόσφατο σχετικό δη-
μοσίευμα του ηλεκτρονικού Τύπου, περί της
δήθεν εξαγοράς της τελευταίας, καθώς και
τις πληροφορίες που περιέχονται σε αυτό.

Δωδώνη: Αύξηση τζίρου,
μείωση κερδών 

Αύξηση τζίρου και μείωση κερδών κα-
τέγραψε το 2022 ο Όμιλος Δωδώνη. Ειδι-
κότερα ο τζίρος αυξήθηκε κατά 6%, αγγί-
ζοντας τα 150 εκατ. ευρώ, ενώ τα μεικτά
αποτελέσματα υποχώρησαν κατά 21,7%
στα 18 εκατ. ευρώ, με το περιθώριο μει-
κτού κέρδους ως ποσοστό επί του κύκλου
εργασιών να μειώνεται στο 12% από 16,4%
το 2021. Μεγάλη αύξηση κατέγραψε και ο
καθαρός δανεισμός του ομίλου, που ανήλ-
θε σε 72,832 εκατ. ευρώ από 49,087 εκατ.
ευρώ το 2021.

Πιστοποίηση Great Place 
to Work έλαβε η Allianz Trade 

Η Allianz Trade στην Ελλάδα με υπερη-
φάνεια ανακοινώνει την απόκτηση της πι-
στοποίησης του Great Place to Work®, με-
τά τη διεξοδική αξιολόγηση που πραγματο-
ποιήθηκε από τον οργανισμό Great Place to
Work® Hellas. Σύμφωνα με σχετική ανα-
κοίνωση, η πιστοποίηση αυτή βασίζεται,
κατά κύριο λόγο, στα ανώνυμα και εμπι-
στευτικά ερωτηματολόγια που συμπληρώ-
νουν οι εργαζόμενοι της εταιρείας σχετικά
με την εμπειρία τους από το εργασιακό τους
περιβάλλον. 

ΧΑ: Δεμένο στο άρμα των διεθνών αγορών

Η πρωτοβουλία ΕΛΛΑ-ΔΙΚΑ ΜΑΣ συνεχίζει το
ταξίδι της στο ελληνικό λιανεμπόριο προχωρών-
τας σε μια νέα συνεργασία με τη Δ. Θανόπουλος
ΑΕ. Όπως αναφέρει σχετική ανακοίνωση, από τις
6 Ιουλίου μέχρι και τις 9 Αυγούστου 2023 το κοινό
θα έχει την ευκαιρία να ενημερώνεται για την
ενέργεια, με κεντρικό μήνυμα το «Το ’ψαξες;»
και ταυτόχρονα να γνωρίσει καλύτερα την πρωτο-
βουλία ΕΛΛΑ-ΔΙΚΑ ΜΑΣ. Στο πλαίσιο της συνερ-
γασίας με τα S/M Θανόπουλος θα προβάλλονται επιλεγμένοι κωδικοί προϊόντων των εταιριών-μελών της ΕΛΛΑ-
ΔΙΚΑ ΜΑΣ στα καταστήματα και στο e-shop www.thanopoulos.gr, θα υπάρχει παρουσίαση της ενέργειας με σαλό-
νι στο φυλλάδιο, παρουσίαση δράσεων και υλικό της ΕΛΛΑ-ΔΙΚΑ ΜΑΣ στα social media της Θανόπουλος, διανομή
flyer και προβολή του ειδικά διαμορφωμένου spot στις πέντε οθόνες του καταστήματος στη Νέα Ερυθραία.

Σε όλες τις χώρες όπου δραστηριοποιείται
κατέγραψε μειωμένα έσοδα ο βρετανικός
λιανεμπορικός όμιλος Currys, πλην της Ελ-
λάδας. Όπως προκύπτει από την ανακοίνω-
ση αποτελεσμάτων 2022, τα έσοδα του ομί-
λου μειώθηκαν κατά 7% (like for like basis),
με μόνη εξαίρεση σε αυτή την καθοδική πο-
ρεία την Ελλάδα. Η Κωτσόβολος καταγράφει
τζίρο 637 εκατ. λίρες, 15% υψηλότερα από
την προηγούμενη χρήση. Παράλληλα τα
προσαρμοσμένα EBIT καταγράφουν άνοδο
14% στα 18 εκατ. λίρες. Στην Ελλάδα, ο συν-
δυασμός της ισχυρής οικονομίας και των
κυβερνητικών επιδοτήσεων ανέβασε τις

πωλήσεις, αλλά η αγορά δεν έχει «ανοσία» στον πληθωρισμό, στα κόστη αγαθών και τα κόστη λειτουργίας, που
δεν αντισταθμίστηκαν πλήρως από την αύξηση στα έσοδα, σημειώνει ο βρετανικός όμιλος που ως γνωστόν έχει
βάλει «πωλητήριο» στην Κωτσόβολος. Χαρακτηριστικό της εικόνας των μεγεθών του ομίλου είναι ότι η Currys
δήλωσε ότι δεν πληρώνει τελικό μέρισμα και θα είναι συνετή στον προγραμματισμό της, καθώς ανησυχεί για τις
οικονομικές προοπτικές στις κύριες αγορές της.

Φωτεινή εξαίρεση η Κωτσόβολος για την Currys

Συνεργασία ΕΛΛΑ-ΔΙΚΑ ΜΑΣ με τα σουπερμάρκετ Θανόπουλος
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Προκράτηση ταξί έως και τέσσερις
μέρες νωρίτερα από τη Freenow
H Freenow εγκαινιάζει τη δυνατότητα προκρά-
τησης μίας διαδρομής με ταξί έως και 4 ημέρες
νωρίτερα, στοχεύοντας σε αποτελεσματικότερη
μετακίνηση μέσα στην πόλη. 
Η Freenow ρώτησε τους χρήστες της πώς προ-
τιμούν να μετακινούνται στην πόλη και αποκό-
μισε σημαντικές πληροφορίες. Με βάση την
έρευνα της εταιρείας, το 54% των χρηστών επι-
λέγουν ταξί για τις καθημερινές τους μετακινή-
σεις, ενώ σχεδόν το 65% δήλωσε ότι προτιμά να
προγραμματίζει τις διαδρομές με ταξί, ειδικά
όταν πρόκειται για διαδρομή προς κάποιο αερο-
δρόμιο ή λιμάνι της Ελλάδας. 
Οι μισοί χρήστες της εφαρμογής θα προγραμ-
μάτιζαν τη διαδρομή με ταξί μία μέρα πριν. Πε-
ρισσότεροι από 1.500 χρήστες δηλώνουν ότι η
μείωση του χρόνου αναμονής είναι ο βασικός
λόγος που θα προγραμμάτιζαν μια διαδρομή με
ταξί, ενώ το αίσθημα της ασφάλειας και ψυχι-
κής ηρεμίας αποτελούν εξίσου βασικό λόγο για
το 60% των χρηστών. 
Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, οι χρήστες
του Freenow app θα έχουν τη δυνατότητα, με
ένα κλικ, να προσθέτουν την προγραμματισμέ-
νη διαδρομή τους στο ημερολόγιο του κινητού
και θα μπορούν να παρακολουθούν ζωντανά
την εξέλιξη του αιτήματός τους. 

Σύμφωνα με τους όρους τού από 29/6/2022 Κοι-
νού Ομολογιακού Δανείου (ΚΟΔ), όπως αυτοί απο-
φασίστηκαν από το Διοικητικό Συμβούλιο της
Lamda Development SA (η εκδότρια), η ημερομη-
νία προσδιορισμού των δικαιούχων τόκου (record
date) του ΚΟΔ για τη δεύτερη περίοδο εκτοκισμού
από 12/1/2023 έως 12/7/2023 είναι η Τρίτη 11 Ιου-
λίου 2023. H ημερομηνία κατά την οποία οι ομολο-
γίες θα διαπραγ-
ματεύονται χωρίς
το 2ο τοκομερίδιο
(ex coupon date)
είναι η Δευτέρα
10 Ιουλίου 2023.
Το μεικτό ποσό
των οφειλόμενων
τόκων για την ως άνω δεύτερη περίοδο εκτοκισμού
ανέρχεται στο ποσό των 5.435.027,78, ευρώ ήτοι
ποσό 23,6305555556 ευρώ ανά ομολογία ονομαστι-
κής αξίας 1.000 ευρώ το οποίο έχει υπολογισθεί με
επιτόκιο 4,70% ετησίως (προ φόρων) και αντιστοι-
χεί σε 230.000 ομολογίες που τελούν σήμερα υπό
διαπραγμάτευση στην οργανωμένη αγορά του
Χρηματιστηρίου Αθηνών.

Lamda: Δεύτερη περίοδος
εκτοκισμού ομολογιακού

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Η Τειρεσίας, το μοναδικό Γραφείο Πίστης στην
Ελλάδα, παρουσιάζει τη νέα, πλήρως ανανεωμένη
εταιρική της ιστοσελίδα www.tiresias.gr, με στόχο
τη διευκόλυνση του κοινού στην εξυπηρέτηση και
ενημέρωσή του και την αναβάθμιση της εμπειρίας
του χρήστη. Η ανανέωση της ψηφιακής εικόνας
της εταιρείας εντάσσεται στον γενικότερο ψηφια-
κό μετασχηματισμό που βρίσκεται σε εξέλιξη, με
σημαντικά βήματα την ηλεκτρονική εξυπηρέτηση
των πολιτών για την ενημέρωση σχετικά με τα δε-
δομένα τους και τις νέες υπηρεσίες της ηλεκτρο-
νικής πλατφόρμας ΤΣΕΚ, για την υποστήριξη των
επιχειρήσεων σε θέματα πίστης. Με σύγχρονο
σχεδιασμό και λειτουργική δομή, η νέα ιστοσελίδα
παρέχει άμεσα και κατανοητά πληροφόρηση για
τις υπηρεσίες, το έργο, τη διοίκηση, καθώς και την
κοινωνική υπευθυνότητα της Τειρεσίας.

Νέα εταιρική ιστοσελίδα Τειρεσίας

Η
Ετήσια Τακτική Γενική Συνέλευση των μετό-
χων της Lavipharm πραγματοποιήθηκε την
Πέμπτη στην έδρα της εταιρείας στην Παι-

ανία. Η συνεδρίαση ολοκληρώθηκε με την απαραί-
τητη απαρτία, καθώς συμμετείχαν 33 μέτοχοι εκ-
προσωπώντας ποσοστό 70,78%, σύμφωνα με σχετι-
κή ανακοίνωση. Το πρώτο εξάμηνο του 2023, οι εξα-
γωγές του ομίλου παρουσιάζουν διπλάσια αύξηση,
προσεγγίζοντας σχεδόν το 100%, κυρίως λόγω της
ένταξης του patch κλονιδίνης στο χαρτοφυλάκιο της
εταιρείας αλλά και της αυξημένης ζήτησης του patch
φαιντανύλης, γεγονός που θα κρατήσει τις γραμμές
παραγωγής ενεργές και το καλοκαίρι, ώστε να καλυ-
φθούν οι ανάγκες της αγοράς. Τα ίδια κεφάλαια στις
31/12/2022 μετά την ΑΜΚ ανήλθαν σε 40,31 εκατ. ευ-
ρώ. Ο καθαρός δανεισμός διαμορφώθηκε σε 18,82
εκατ. ευρώ από 35,58 εκατ. ευρώ, ενώ τα έσοδα από
τους τόκους των κεφαλαίων που αντλήθηκαν από
την ΑΜΚ αντισταθμίζουν την αύξηση του χρηματοοι-
κονομικού κόστους του ομίλου λόγω της σημαντικής
ανόδου των επιτοκίων.

Η Lamda Marinas προτιμητέος
επενδυτής για τη μαρίνα Κέρκυρας

Το Διοικητικό Συμβούλιο του ΤΑΙΠΕΔ κατά την
τελευταία του συνεδρίαση ανακήρυξε την εταιρεία
Lamda Marinas Investments SMSA Προτιμητέο
Επενδυτή στον διαγωνισμό για την υποπαραχώρη-
ση του δικαιώματος κατασκευής, λειτουργίας, δια-
χείρισης, συντήρησης και εκμετάλλευσης της μα-
ρίνας μεγάλων σκαφών (τύπου mega yacht) στην
Κέρκυρα, μετά την
αποσφράγιση της ανε-
ξάρτητης αποτίμησης
και της οικονομικής
προσφοράς που υπέ-
βαλε η εταιρεία στις 13
Ιουνίου 2023. Εντός
των επόμενων ημερών
θα ολοκληρωθεί από
το ΤΑΙΠΕΔ και ο έλεγχος των δικαιολογητικών της
οικονομικής προσφοράς. Όπως σημειώνεται στη
σχετική ανακοίνωση, η συνολική αξία του τιμήμα-
τος που θα καταβάλει ο Προτιμητέος Επενδυτής με
βάση τη σύμβαση που θα υπογραφεί θα ξεπεράσει
τα 89 εκατ. ευρώ σε βάθος σαράντα ετών. 

Lavipharm: Διπλάσια
αύξηση στις εξαγωγές 
α’ εξαμήνου
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O Μαλέλης απέσυρε 
την υποψηφιότητα

Ο μέχρι πρότινος υποψήφιος περιφε-
ρειάρχης Βορείου Αιγαίου Σταμάτης Μα-
λέλης γνωστοποίησε την απόσυρση της
υποψηφιότητάς του. «Οι αυξημένες
επαγγελματικές υποχρεώσεις μου, όπως
αυτές διαμορφώθηκαν από τις πυκνές
πολιτικές εξελίξεις, δεν μου επέτρεψαν
να δώσω, όπως άρμοζε, τη μάχη για την
Περιφέρεια Βορείου Αιγαίου», ανέφερε
η λιτή ανακοίνωσή του.

Συνάντηση μελών ΣΒΑΠ
στη Λυκόβρυση
Η συνάντηση των μελών του Συνδέσμου
για τη Βιώσιμη Ανάπτυξη των Πόλεων
πραγματοποιήθηκε στο δημαρχείο του
Δήμου Λυκόβρυσης-Πεύκης με οικοδε-
σπότη τον δήμαρχο Τ. Μαυρίδη. Παρόν-
των του προέδρου του Συνδέσμου Γ.
Κουράση, του υπευθύνου Έργων και
Προγραμμάτων Π. Καμάρα και των δη-
μάρχων Παιανίας Ι. Μάδη, Βριλησσίων Κ.
Βαφειάδη συζητήθηκαν εκτενώς η δυ-
νατότητα δημιουργίας Ενεργειακής Κοι-
νότητας, καθώς και οι τρόποι λειτουργίας
τού υπό κατασκευή Διαδημοτικού Κατα-
φυγίου Αδεσπότων Ζώων στο Μαρκό-
πουλο μετά την αποπεράτωσή του.

«Στολίδι» από τον ΣΠΑΥ
Ο πρόεδρος του ΣΠΑΥ και δήμαρχος

Ελληνικού-Αργυρούπολης Γ. Κωνσταν-
τάτος μαζί με τον δήμαρχο Παπάγου-Χο-
λαργού Η. Αποστολόπουλο εγκαινίασε το
νέο Οικογενειακό Πάρκο Περιβαλλοντι-
κής Ευαισθησίας στην Αγία Σκέπη Παπά-
γου. Ένας χώρος αναψυχής που δημι-
ουργήθηκε από τον Σύνδεσμο Προστα-
σίας και Ανάπτυξης Υμηττού μέσω του
προγράμματος «Α. Τρίτσης» βασισμένο
στις αρχές της συμπερίληψης και της εν-
συναίσθησης.

Με Βασιλόπουλο 
η «Λυκόβρυση - Πεύκη ΜΑΖΙ»

Οι αθλητές συνεχίζουν να έχουν την τιμητι-
κή τους στη μάχη των αυτοδιοικητικών
εκλογών. Έναν τέτοιο δυνατό υποψήφιο,
τον μπασκετμπολίστα Παναγιώτη Βασιλό-
πουλο, πρόσθεσε στην ομάδα του ο υπο-
ψήφιος δήμαρχος Λυκόβρυσης - Πεύκης
Γρηγόρης Λέων. «Με τον Παναγιώτη θα κά-
νουμε ΜΑΖΙ μεγάλες παρεμβάσεις σε θέ-
ματα αθλητισμού, νεολαίας και περιβάλ-
λοντος στοχεύοντας πάντα στην πρωτιά του
δήμου μας», ανέφερε ο κ. Λέων.

Υποδέχτηκε τον Κινέζο
υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης 
ο Αρναουτάκης
Την Περιφέρεια Κρήτης επισκέφτη-
κε ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
της Κίνας Τανγκ Ρεντζιάν. «Πιστεύω
ότι μπορούμε σε επόμενο βήμα να
ενισχύουμε την πρακτική συνεργα-
σία μεταξύ των χωρών μας», ανέφε-
ρε ο Κινέζος αξιωματούχος, με τον κ.
Αρναουτάκη να σημειώνει ότι έχουν
γίνει προσπάθειες, αλλά «δεν έχου-
με φτάσει ακόμη στο επίπεδο συ-
νεργασίας που θέλουμε».

Παρέμβαση Θώδα
Ο δήμαρχος Ζωγράφου Βασίλης

Θώδας και ο πρόεδρος Πολιτισμού και
Αθλητισμού Γιώργος Γιαννακόπουλος
ενήργησαν σε «πρώτο χρόνο» ώστε να
παραμείνει στην Α1 Κατηγορία η ομά-
δα βόλεϊ του Ηλυσιακού. «Ευελπι-
στούμε να έχουμε από τον δήμο μας
την ίδια αμέριστη συμπαράσταση»,
ανέφερε η ευχαριστήρια ανακοίνωση
του τμήματος.

Τα… συμφωνήσανε  
Συνάντηση εργασίας πραγματοποί-

ησε ο περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου
Γ. Χατζημάρκος με τον δήμαρχο Κω Θ.
Νικηταρά, τον αντιδήμαρχο και πρό-
εδρο του Λιμενικού Ταμείου Κω Π.
Αβρίθη και τη διεύθυνση τεχνικών
υπηρεσιών για να προχωρήσει το έργο
της επέκτασης του λιμανιού της Κεφά-
λου. «Συμφωνήσαμε να αναλάβουμε τη
χρηματοδότηση, δημοπράτηση και
υλοποίηση του έργου, προχωρώντας
άμεσα στη σύναψη σχετικής προγραμ-
ματικής συμφωνίας συνεργασίας»,
ανέφερε ο περιφερειάρχης.

Δυναμική εκκίνηση για την Καβαλλάρη
Παρουσία 1.500 πολιτών, η

υποψήφια περιφερειακή
σύμβουλος με τη «Νέα Αρχή
για την Αττική» Βίκυ Καβαλ-
λάρη έκανε εντυπωσιακή
εκκίνηση στην προεκλογική
μάχη στην Ανατολική Αττική.
«Παρών» ο περιφερειάρχης
Αττικής Γ. Πατούλης, ο οποί-
ος μίλησε με θερμά λόγια για τη νέα υποψήφια του συνδυασμού του,
καθώς επίσης και ο υπουργός Επικρατείας Μ. Βορίδης και οι δήμαρχοι
Παιανίας Ι. Μάδης και Αχαρνών Σπ. Βρεττός. Ο τελευταίος μάλιστα ανέ-
φερε για τη συντοπίτισσά του: «Τέτοιους ανθρώπους χρειαζόμαστε να
ασχολούνται με τα κοινά».  

Μ
ε μια μακροσκελή
ανακοίνωση η πε-
ριφερειακή Αρχή

του Γ. Πατούλη απάντησε
στα όσα της καταλόγισε ο
υποψήφιος περιφερειάρ-
χης Γ. Ιωακειμίδης κατά τη
διάρκεια της παρουσίασης
του προγράμματος του συν-
δυασμού. Μεταξύ άλλων,
σημειώνει: «Δεν είναι στις
προθέσεις της σημερινής
διοίκησης της Περιφέρειας
Αττικής να ξεκινήσει αντιπαράθεση με πρόσωπα που επιχειρούν να στηρίξουν πιθανή υπο-
ψηφιότητά τους στην οξύτητα, το ψέμα, τη λάσπη και τη συκοφαντία», ενώ απαριθμώντας τα
έργα και τις παρεμβάσεις που έχουν γίνει την τελευταία τετραετία καταλήγει: «Έχουμε επι-
λέξει να μιλούμε “απευθείας” με τους πολίτες της Αττικής, προβάλλοντας το θετικό αποτύ-
πωμα που αφήνει το έργο και οι παρεμβάσεις μας στις τοπικές κοινωνίες, το οποίο υλοποιεί-
ται σε συνεργασία με τις αιρετές διοικήσεις των δήμων».

Για αδιαφορία για την υγεία των δημοτών του Διο-
νύσου, με αφορμή την αντίδρασή του στην τοποθέτη-
ση κεραίας κινητής τηλεφωνίας στον Άγιο Στέφανο
κατηγορεί τον δήμαρχο Γ. Καλαφατέλη ο συνδυασμός
«Νέος Διόνυσος». Η δημοτική παράταξη του Ν. Κα-
ρυστινού χαρακτηρίζει  «σπασμωδική» την αντίδρα-
ση του δημάρχου, ο οποίος θυμίζουμε ότι είχε κατα-
θέσει μήνυση κατά παντός υπευθύνου, κυρίως διότι,
όπως σημειώνει, «ο δήμος γνώριζε για παραπάνω
από έναν χρόνο την ειλημμένη απόφαση για εγκατά-
σταση της κεραίας».

«Όπως αποδεικνύεται από την τρέχουσα επικαιρό-
τητα, η δημοτική αρχή συνεχίζει να παραμένει ουρα-
γός στις τοπικές υποθέσεις μείζονος σημασίας»,
αναφέρει μεταξύ άλλων η ανακοίνωση, σημειώνον-
τας ότι ο νυν δήμαρχος «επέλεξε δυστυχώς να παρα-
πλανήσει και να εμπαίξει πολιτικά τους δημότες, φο-
ρώντας το προσωπείο του δημάρχου που νοιάζεται
για την υγεία των συμπολιτών του». 

Επίθεση Καρυστινού σε Καλαφατέλη:
«Παραπλάνηση και εμπαιγμός»

Ποιος δήμαρχος της
Αττικής άκουσε
προσφάτως δυο-τρία

«γαλλικά» από συμπολίτες
του κατά τη διάρκεια περιοδείας
στην πόλη; Χωρίς αντίπαλο μεν,
ντεφορμέ δε…  

Διοίκηση Γ. Πατούλη: «Με το... 
αριστερό ξεκίνησε ο κ. Ιωακειμίδης»
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«Οι Πανθέοι», το θρυλικό μυθιστόρημα του βραβευμένου
συγγραφέα και ακαδημαϊκού Τάσου Αθανασιάδη, μεταφέ-
ρεται τηλεοπτικά στον ΣΚΑΪ τη νέα σεζόν, σε μια σύγχρονη
παραγωγή υψηλών προδιαγραφών. Το βιβλίο, ένα από τα
μυθιστορήματα του συγγραφέα που μεταφέρθηκαν στην
ελληνική τηλεόραση, προβλήθηκε με μεγάλη επιτυχία για
πρώτη φορά στην τηλεόραση την περίοδο 1977-1979 και
εξιστορεί τις περιπέτειες των Πανθέων, μιας μεγαλοαστι-
κής οικογένειας, κατά τα πρώτα χρόνια του Β’ Παγκοσμίου
Πολέμου. Σαράντα επτά χρόνια μετά, η οικογένεια των Παν-
θέων έρχεται στον ΣΚΑΪ σε μια σειρά που θα καθηλώσει το
τηλεοπτικό κοινό.

Μεταξύ των πρωταγωνιστών βρίσκονται και οι Κάτια Δαν-

δουλάκη, Αιμίλιος Χειλάκης, Μελία Κράιλινγκ, Μιχάλης Σα-
ράντης, Νίκος Χατζόπουλος, Θανάσης Κουρλαμπάς, Μαρία
Καλλιμάνη, Πηνελόπη Πιτσούλη, Κόρα Καρβούνη και ο Γιώρ-
γος Κωνσταντίνου.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Και επισήμως στο Open βρίσκεται πλέον
ο Γιάννης Κολοκυθάς, ο οποίος άφησε

πίσω του τον ΣΚΑΪ. Η ανακοίνωση του κανα-
λιού αναφέρει μεταξύ άλλων πως το Open
ενισχύει ακόμη περισσότερο τον ενημερωτι-
κό του τομέα εντάσσοντας στο δυναμικό του
τον Γιάννη Κολοκυθά. Δημοσιογράφο, με
υψηλή κατάρτιση και επιτυχημένη διαδρομή
στο Mega και στον ΣΚΑΪ, όπου τα τελευταία
χρόνια είχε την ευθύνη των ενημερωτικών
εκπομπών.

� Ύστερα από 185 μέρες, το «Sur-
vivor All Star» φτάνει στο τέλος

του. Οι δύο βραδιές του ημιτελικού και
του τελικού θα διεξαχθούν στις 10 και 11
Ιουλίου στις 21.00, στο Ανοιχτό Θέατρο
Άλσους Βεΐκου στο Γαλάτσι. Την ερχόμε-
νη Τρίτη, λοιπόν, θα γίνει και η ανάδειξη
του μεγάλου νικητή, πριν περάσει και αυ-
τό το «Survivor» στην τηλεοπτική ιστορία.

� Κανονικά στον ΣΚΑΪ συνεχίζει η Σία Κο-
σιώνη, κάτι που ήταν καθ’ όλα αναμενό-

μενο. Μετά την ολοκλήρωση του συμβολαίου
της, το κανάλι και η παρουσιάστρια ανανέ-
ωσαν τη συνεργασία τους για
ακόμα δύο χρόνια. Όπως χα-
ρακτηριστικά αναφέρει η ανα-
κοίνωση του ΣΚΑΪ: «Ο ΣΚΑΪ
και η Σία Κοσιώνη ανανέωσαν
για δύο ακόμη χρόνια τη συ-
νεργασία τους. Η ανανέωση έρχε-
ται ως επιστέγασμα της απόλυτα επιτυχημέ-
νης συνεργασίας των δυο πλευρών, τα τελευ-
ταία 17 χρόνια».

� Στις 14 Ιουλίου περιμέναμε να τε-
λειώσει το «Πρωινό μας» με τη

Φαίη Σκορδά, μία εβδομάδα νωρίτερα
κατέβασε τελικά αυλαία. Την ανακοίνω-
ση έκανε το κανάλι στους συντελεστές
το βράδυ της περασμένης Δευτέρας και
η εκπομπή ολοκληρώθηκε χθες. Ο λό-
γος είχε να κάνει με τα στούντιο όπου
συστεγάζονταν ο Νίκος Μουτσινάς, οι
«Αταίριαστοι» και η Φαίη Σκορδά. Πλέ-
ον, είχε απομείνει μόνο το «Πρωινό
μας», οπότε για εξοικονόμηση βαρδιών
αποφασίστηκε να ολοκληρωθεί η εκ-
πομπή νωρίτερα.

� Από τη Δευτέρα 10 Ιουλίου, και καθημε-
ρινά στις 08.00, η εκπομπή «Καλοκαίρι

Μαζί» επιστρέφει στον ΑΝΤ1 με όλες τις εξε-
λίξεις από την Ελλάδα και τον κόσμο. Η Μα-
ρία Αναστασοπούλου, ο Νίκος Ρογκάκος, ο
Γιώργος Γρηγοριάδης, η Ηρώ Ράντου και ο
Αντώνης Φουρλής, καθώς και όλη η δημο-
σιογραφική ομάδα της εκπομπής, θα βρί-
σκονται στην πρώτη γραμμή της ενημέρω-
σης, καθημερινά, καθ’ όλη τη διάρκεια της
καλοκαιρινής περιόδου.

Το «θρίλερ» των τελευταίων εβδομάδων
με πρωταγωνίστρια την Μπέττυ Μαγγίρα
έλαβε τέλος. Η παρουσιάστρια, η οποία τον
τελευταίο καιρό αποτελούσε μήλον της έρι-
δος ανάμεσα στο Open και τον ΑΝΤ1, βρί-
σκεται οριστικά εκτός Open. Οι διαπραγμα-
τεύσεις της με το κανάλι αφορούσαν τόσο
το θέμα των συνεργατών όσο και το θέμα

της αύξησης του μπάτζετ, ώστε η εκπομπή
«Ποιος είναι πρωινιάτικα» να μπει με μεγα-
λύτερη δυναμική στον ανταγωνισμό από
Σεπτέμβρη. Στη συνάντηση ανάμεσα σε
Μπέττυ Μαγγίρα, Νίκο Κοκλώνη και Τζώνη
Καλημέρη υπήρξαν έντονες διαφωνίες στα
θέματα των προσώπων που θα πλαισιώ-
σουν την παρουσιάστρια. Σύμφωνα με πλη-

ροφορίες, η Μαγγίρα φαίνεται πως δεχόταν
πιέσεις για να ενταχθούν συγκεκριμένα
πρόσωπα στο πάνελ της εκπομπής της,
όπως η Πηγή Δεβετζή και ο Τρύφωνας Σα-
μαράς, πολύ καλοί φίλοι του Κοκλώνη. Αυ-
τός ήταν ένας σοβαρός λόγος για να έρθει
το «διαζύγιο», που ανοίγει στη Μαγγίρα τον
δρόμο προς τον ΑΝΤ1.

Με την ίδια ομάδα
συνεχίζει η Ναταλία 
Ομάδα που κερδίζει δεν αλλάζει και το «Καλύτερα δε γί-
νεται» του Alpha που μας κρατάει συντροφιά όλα τα Σαβ-
βατοκύριακα με ό,τι πιο σημαντικό από
τον χώρο της τέχνης και της ζωής
και την επικαιρότητα, κρατώντας
τα σκήπτρα της τηλεθέασης, μέ-
νει ατόφιο. Και νέα σεζόν, στο
πλευρό της Ναταλίας Γερμανού
θα βρίσκονται: Ναταλία Αργυρά-
κη, Εβελίνα Νικόλιζα, Δημήτρης
Πανόπουλος και Παναγιώτης Ραφαηλί-
δης. Τον Ιούνιο το «Καλύτερα δε γίνεται» τερμάτισε πρώ-
το με 18,6% μέσο μερίδιο τηλεθέασης στο σύνολο, με
17,4% μέσο μερίδιο τηλεθέασης στο δυναμικό κοινό 18-
54 και με 20,7% στο γυναικείο δυναμικό κοινό 18-54.

Ποια μεγαλοστελέχη
αποχώρησαν από τον ΑΝΤ1

Δύο γυναίκες συνυφασμένες με την ψυχαγωγία του καναλιού του
Αμαρουσίου αποτελούν πλέον παρελθόν για τον σταθμό. Η Αγλαΐα Λά-
τσιου και η Κατερίνα Παπαμερή παραιτήθηκαν η μία μετά την άλλη, την
εβδομάδα που μας πέρασε. Η Αγλαΐα Λάτσιου ήταν γενική διευθύντρια
της εταιρείας παραγωγής ANT1 Studios. Δηλαδή, είχε υπό την επίβλε-
ψή της εκπομπές όπως το «Καλημέρα Ελλάδα», το «Πρωινό», το
«Ρουκ Ζουκ» και το «5Χ5». Η συνέργεια Mega και ΑΝΤ1 στη νέα εται-
ρεία παραγωγής Oscar φαίνεται πως επηρέασε την Αγλαΐα Λάτσιου, η
οποία δεν επιθυμούσε να ανανεώσει τη συνεργασία της με το κανάλι.
Όσο για την Κατερίνα Παπαμερή, ολοκλήρωσε τη συνεργασία της με
τον ΑΝΤ1 μετά από 15 χρόνια. Ήταν η Talent Acquisition and Manage-
ment και Casting Director του καναλιού, ένα πρόσωπο που είχε πολύ
καλές σχέσεις με την κορυφή της πυραμίδας του ΑΝΤ1 και ταυτισμένο
με όλα τα μεγάλα projects του σταθμού και αναρίθμητες εκπομπές.
Αναζητούσε και προωθούσε νέα ταλέντα για την τηλεόραση. Και το
επόμενο βήμα της θα έχει να κάνει με τη διαχείριση ταλέντων. 

Ο λόγος του διαζυγίου Μαγγίρα - Open
και το παρασκήνιο με Δεβετζή - Σαμαρά

Επιστρέφουν 47 χρόνια μετά
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H
Εθνική Ασφαλιστική διακρίθηκε, για μία
ακόμη φορά, για τις επιδόσεις που παρου-
σίασε εφαρμόζοντας αποτελεσματικά, βάσει

κριτηρίων ESG, πρακτικές Βιώσιμης Ανάπτυξης.  Ει-
δικότερα, η Εθνική Ασφαλιστική απέσπασε -για τέ-
ταρτη συνεχόμενη χρονιά- την Bronze διάκριση για
το «υπεύθυνο επιχειρείν», στο πλαίσιο της αξιολό-
γησης «CR Index 2022-2023», που διενήργησε για
15η χρονιά το Ινστιτούτο Εταιρικής Ευθύνης. 

Το βραβείο παρέλαβαν, από τον κ. Eric
Soderquist, Director του MBA International Pro-
gram στο Οικονομικό Πανεπιστήμιο Αθηνών, οι κ.κ.
Νατάσσα Μαυραγάνη, Ασπασία Σιγάλα, υπεύθυνη
Δημοσίων Σχέσεων και συνεργάτιδα Τομέα Δημο-
σίων Σχέσεων αντίστοιχα. 

Ο Δείκτης Εταιρικής Υπευθυνότητας (Corporate
Responsibility Index) του βρετανικού ινστιτούτου
διεθνούς αναφοράς «Business in the Community»,
του οποίου προεδρεύει ο βασιλιάς Κάρολος, αποτε-
λεί τον πρώτο ESG δείκτη που εισήχθη στην Ελλάδα
το 2008, από το Ινστιτούτο Εταιρικής Κοινωνικής
Ευθύνης (CRI - Corporate Responsibility Institute).
Πρόκειται για έναν δείκτη ο οποίος αξιολογεί τις
επιδόσεις των επιχειρήσεων αναφορικά με την κοι-
νωνία, το περιβάλλον, τους εργαζόμενους, την εται-
ρική διακυβέρνηση και την αγορά, βάσει 100 διε-
θνών κριτηρίων. 

Αποτελεί, δε, για τις επιχειρήσεις ένα χρήσιμο
στρατηγικό εργαλείο καθώς παρουσιάζει τα δυνατά
σημεία αλλά και σημεία που επιδέχονται βελτίωση,
παρέχοντας αναλυτικά στοιχεία και σύγκριση ανά
κλάδο ενώ συμβάλλει και στη βελτίωση των ESG
Ratings. 

Η επίσημη εκδήλωση απονομής των βραβείων
πραγματοποιήθηκε την Πέμπτη 22 Ιουνίου 2023,
στο ξενοδοχείο «Grand Hyatt». 

Κατά την παραλαβή του βραβείου η κ. Μαυρα-
γάνη, μεταξύ άλλων, δήλωσε: «Είμαστε πολύ χα-
ρούμενοι που η εταιρεία μας βραβεύεται για μία
ακόμα χρονιά. Για περισσότερα από 130 χρόνια, η
Εθνική Ασφαλιστική λειτουργεί με υψηλό αίσθη-
μα ευθύνης απέναντι στην κοινωνία, τους εργα-
ζόμενους, το περιβάλλον και την αγορά, με στόχο
τη δημιουργία ενός θετικού αποτυπώματος και
θα συνεχίσουμε όλοι να εργαζόμαστε προς αυτή
την κατεύθυνση». 

Την πρώτη εταιρική τηλεοπτική καμπάνια της έδωσε στη δημοσιότητα,
πριν από λίγες ημέρες, η Mytilineos. Η καμπάνια, την οποία «υπογράφει»
η The Newtons Laboratory, εστιάζει στην αξία και την προοπτική που
οφείλουν να αποδίδουν στις κοινότητές τους οι εταιρείες, σημειώνοντας
«από όπου περνάς, να αφήνεις πίσω σου αξία για τους επόμενους, να
αφήνεις προοπτική». Όσον αφορά την ίδια την εταιρεία, αναφέρεται στη
μετάβασή της σε έναν ολοκληρωμένο οργανισμό πράσινης, φιλικής
ενέργειας και στην εστίασή της στην πράσινη μεταλλουργία, με επενδύ-
σεις στις πιο εξελιγμένες τεχνολογίες, την υποστήριξη των ανθρώπων της
και το «άνοιγμα» της χώρας στον κόσμο, κλείνοντας με τη δήλωση: «Ξέ-
ρουμε ότι η αξία που δημιουργούμε είναι η κληρονομιά που αφήνουμε
στο μέλλον. Και το μέλλον είναι ο μόνος δρόμος που δεν τελειώνει ποτέ».

Η καμπάνια, σε παραγωγή της Filmiki Productions, δημιουργήθηκε
από υφιστάμενα πλάνα image bank και αναπτύσσεται με καταχωρίσεις
και digital υλικά.

� Η Εθνική Αρχή Στοιχημάτων Κύπρου προκήρυξε διαγω-
νισμό για την «Παροχή Υπηρεσιών Σχεδιασμού Δημι-

ουργικών, Γραφιστικής και Οπτικής Επικοινωνίας της ΕΑΣ».
Ο προϋπολογισμός του έργου ανέρχεται σε 180.000 ευρώ,
χωρίς ΦΠΑ, με προθεσμία παραλαβής των προσφορών στις
14/7/2023.

� Στη νέα διαφημιστική καμπάνια της Ogilvy για την Cos-
mote, αυτό που έχει σημασία δεν είναι η κάλυψη του δι-

κτύου της, αλλά το να μπορεί ο καθένας μας να φτάνει όσο
μακριά θέλει, χωρίς κανέναν περιορισμό. Η 360ο καμπάνια
έχει κεντρική ηρωίδα μια hiker που φτάνει μακριά, έχοντας
πάντα στη διάθεσή της την κάλυψη του δικτύου Cosmote, και
απλώνεται σε social media, display υλικά, print και ραδιό-
φωνο. Την παραγωγή της ταινίας «υπογράφει» η Parasol
Productions, τη σκηνοθεσία ο Αργύρης Παπαδημητρόπου-
λος και τη μουσική η Musou Music Group.

� Την in-house καμπάνια του
παρουσιάζει το New York Col-

lege με μήνυμα «Next level you!».
Την καμπάνια επιμελήθηκε η ομά-
δα marketing του οργανισμού σε
συνεργασία με τον σκηνοθέτη και
διδάσκοντα στη σχολή Τάσο
Μπουλμέτη. Το τηλεοπτικό σποτ
αναφέρεται στα οφέλη που προ-
σφέρει το New York College στους
σπουδαστές του, βοηθώντας τους «να λάβουν υψηλού επι-
πέδου πανεπιστημιακές σπουδές και, τελικά, να meta-
μορφωθούν και να είναι ο εαυτός τους». Η καμπάνια ανα-
πτύσσεται σε τηλεόραση, digital και social media.

� Καλοκαιρινό διαγωνισμό διεξάγει το Lidl Plus από 1 έως 31
Ιουλίου με έπαθλα τέσσερις ψησταριές υγραερίου

Grillmeister, τέσσερις φουσκωτές σανίδες SUP Mistral All-
round, τέσσερα πλυστικά μηχανήματα υψηλής πίεσης Park-
side, τέσσερις κουζινομηχανές Silvercrest και τέσσερα σετ με
δύο ξαπλώστρες αλουμινίου Livarno για 20 χρήστες της εφαρ-
μογής. Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να συμμετάσχουν στον δια-
γωνισμό στέλνοντας τη συμμετοχή τους μέσω της εφαρμογής
και μπαίνοντας στην κλήρωση, αφού έχουν σκανάρει την ψη-
φιακή τους κάρτα στο ταμείο και λάβει μια συμμετοχή για κάθε
πέντε ευρώ αγορών και άνω.

Mικρά - μικρά

Επιμέλεια:Ορέστης Κατσαρέας

Η Εθνική Ασφαλιστική διακρίθηκε 
για τις υψηλές ESG επιδόσεις της

Η πρώτη corporate καμπάνια της Mytilineos
έχει «υπογραφή» The Newtons Laboratory
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Ηλεκτρικά ή plug-in υβριδικά θα είναι το 20% των αυτοκινήτων έως το 2027,
ξεκαθάρισε ο νέος υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θεόδωρος Σκυ-
λακάκης. Μάλιστα τόνισε ότι θα τηρηθεί πιστά το πρόγραμμα της ΝΔ για την
ενεργειακή μετάβαση, το οποίο προβλέπει έως το 2027 το 20% των ΙΧ οχημά-
των να είναι μηδενικών ή χαμηλών ρύπων και μέσα σε 6 χρόνια το 80% της
ηλεκτροπαραγωγής θα προέρχεται από ΑΠΕ. Παράλληλα προβλέπεται η λει-

τουργία 8.900 δημόσια προσβάσιμων φορτιστών σε κοινόχρηστους χώρους
αστικών κέντρων, καθώς και κατασκευή νέων σταθμών εισαγωγής LNG, ανα-
βάθμιση συστήματος μεταφοράς φυσικού αερίου, διεθνείς διασυνδέσεις φυ-
σικού αερίου.

Επίσης ο νέος υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας επισήμανε ότι θα
κατασκευαστούν 570 χλμ με νέους ποδηλατοδρόμους σε όλη τη χώρα!

Ηλεκτρικά ή plug-in δύο στα δέκα αυτοκίνητα έως το 2027

Η
Skoda τα τελευταία χρόνια έχει πραγματο-
ποιήσει κυριολεκτικά «άλματα» στην αγορά
αυτοκινήτου, καθώς τα μοντέλα της διακρί-

νονται για την ποιότητά τους, την άνεσή τους και βέ-
βαια την προσιτή τιμή τους.

Τώρα η τσέχικη εταιρεία αποφάσισε να αλλάξει ριζι-
κά το Fabia φέρνοντας στην αγορά ένα μοντέλο που
έχει πολύ πλούσιο εξοπλισμό, απέκτησε χώρους επι-
βατών και αποσκευών από μοντέλο μεγαλύτερης κα-
τηγορίας και βέβαια διαθέτει υψηλή δόση τεχνολο-
γίας, ακολουθώντας τις επιταγές της εποχής.

Όσον αφορά την τιμή, το νέο Fabia ξεκινά από τις
16.900 ευρώ στη βασική έκδοση με τον 80άρη ατμο-
σφαιρικό κινητήρα και έπειτα στην έκδοση με τους 110
ίππους κοστίζει από 19.000 ευρώ στο μεσαίο επίπεδο
εξοπλισμού, ενώ στην πλούσια έκδοση Style το κόστος
φτάνει τις 20.500 ευρώ.

Επιθετική σχεδίαση
Το νέο Skoda Fabia απέκτησε μια εντελώς νέα εμ-

φάνιση και είναι ξεκάθαρο το γεγονός ότι έχει επηρε-
αστεί σχεδιαστικά από το Kamiq.

Υπάρχουν σπορ χαρακτηριστικά, ιδιαίτερα εμπρός, με
τα νέα φωτιστικά σώματα τεχνολογίας LED που δίνουν
προσωπικότητα και δυναμισμό. Οι αναλογίες στα πλάγια
είναι ισορροπημένες ενώ το πίσω τμήμα είναι περισσό-
τερο ήπιο με τα φωτιστικά σώματα, αλλά και τα έντονα…
νεύρα στο αμάξωμα να έχουν πρωταγωνιστικό ρόλο. Το
πίσω μέρος είναι εξίσου αιχμηρό και ενδιαφέρον, με τον
πλήρη λογότυπο της εταιρείας με γράμματα να σχηματί-
ζεται κατά μήκος της πόρτας του πορτμπαγκάζ και τα
φωτιστικά σώματα να αποτελούν το κυρίαρχο χαρακτη-

ριστικό, ενώ εντυπωσιακές είναι και οι ακμές του πίσω
προφυλακτήρα και το εντυπωσιακό σπόιλερ.

Ευρυχωρία και υψηλή τεχνολογία
Το νέο Skoda Fabia όπως άλλαξε ριζικά εξωτερικά,

το ίδιο έχει συμβεί και με την καμπίνα επιβατών. Στο
εσωτερικό υιοθετείται η νέα σχεδιαστική φιλοσοφία
της μάρκας με το μίνιμαλ ντιζάιν, όπου αποφεύγονται
περιττά στοιχεία εντυπωσιασμού.

Το ταμπλό χαρακτηρίζεται από ευθείες γραμμές και
επίπεδες επιφάνειες, ενώ στο μεσαίο τμήμα του ξε-
χωρίζουν οι στρογγυλοί αεραγωγοί, το οριζόντιο δια-
κοσμητικό και η υφασμάτινη επένδυση με τις ραφές.

Ο ψηφιακός πίνακας οργάνων είναι υπερπλήρης,
ευδιάκριτος, προσφέρει σχεδόν όλες τις πληροφορίες
που μπορείτε να δείτε και στην οθόνη του infotain-
ment, ενώ υπάρχει η δυνατότητα να αλλάζει τα γραφι-
κά του και τη θέση των ενδείξεων σύμφωνα με τις επι-
θυμίες του οδηγού.

Αυτό που κάνει οπτικά πολύ ενδιαφέρουσα την ει-
κόνα είναι επίσης και η μεγάλη κεντρική οθόνη αφής
των 10,25” της έκδοση Style, η οποία έχει εξαιρετική
ευκρίνεια και ταχύτητα απόκρισης.

Το νέο δάπεδο δίνει επίσης τη δυνατότητα στο Fabia
να προσφέρει 50 λίτρα περισσότερα στον χώρο απο-
σκευών, φτάνοντας συνολικά στο κορυφαίο νούμερο
των 380 λίτρων, ενώ προαιρετικά προσφέρεται και με
ρεζερβουάρ 50 λίτρων έναντι του στάνταρ 40αριού.

110 ίπποι
Κάτω από το καπό του Skoda Fabia της δοκιμής είχε

τοποθετηθεί το γνωστό δίδυμο του 1.0 TSI κινητήρα. Ο

turbo 3κύλινδρος των 999 κ.εκ. αποδίδει 110 ίππους
και ροπή 200 Nm, ενώ η κίνηση μεταφέρεται στον εμ-
πρόσθιο άξονα μέσω του χειροκίνητου κιβωτίου με 6
σχέσεις με πυκνή διάταξη που φροντίζει έτσι ώστε ο
μικρός κινητήρας να μη δείχνει τις αδυναμίες του στην
πράξη. Όσον αφορά την κατανάλωση, η μέση κατά τη
διάρκεια της δοκιμής κυμάνθηκε στα 6,5 λίτρα για κά-
θε 100 χιλιόμετρα, αλλά αν ο οδηγός πιέζει πολύ το
πεντάλ του γκαζιού στο πάτωμα, τότε η κατανάλωση
εύκολα ξεπερνά τα 8 λίτρα για κάθε 100 χλμ.

Ποιότητα… Octavia
Θέτοντας σε λειτουργία τον κινητήρα, αμέσως ο

οδηγός θα εντυπωσιαστεί από την απουσία κραδα-
σμών και θορύβων που παράγουν συνήθως τα τρικύ-
λινδρα μηχανικά σύνολα.

Η ποιότητα κύλισης στην οδήγηση είναι πολύ καλή
και τονίζει την ποιότητα του Fabia, σε σημείο που μοι-
άζει πολύ με μια μικρή… Octavia. Είναι πολύ καλό σε
δρόμους με κακό οδόστρωμα, ενώ στον αυτοκινητό-
δρομο κάλυπτε χιλιόμετρα με ευκολία και άνεση. Είναι
επίσης απίστευτα εύκολο στην οδήγηση μέσα στην
πόλη. Το πάτημά του στον επαρχιακό δρόμο σου δίνει
μεγαλύτερη σιγουριά συγκριτικά με το παρελθόν, κα-
θώς είναι αποτελεσματικό και προβλέψιμο.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, ο οδηγός μπορεί να κινηθεί
άνετα και οικονομικά στα όρια του ΚΟΚ, ωστόσο, αν
θέλει να κάνει κάποια γρήγορη προσπέραση ή να κι-
νηθεί πολύ πιο γρήγορα με το Fabia, θα πρέπει να έχει
υπομονή… Πάντως οι επιδόσεις του Fabia δεν είναι
άσχημες, αλλά σε καμία περίπτωση δεν βάζει «φωτιά»
στον δρόμο! 

Επιμέλεια: Γιώργος Κ. Ανδρής

Δοκιμάζουμε το Skoda Fabia 1,0T
με 110 ίππους
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Σ
τον θαυμαστό κόσμο των social media,
όπου η επικοινωνία θεωρείται πιο σημαντι-
κή και από την ίδια την είδηση, που μπορεί

να μην υπάρχει κιόλας, η ΑΕΚ «απήγαγε» τον
πρώην σέντερ φορ του Ολυμπιακού Σεντρίκ Μπα-
καμπού για να τον πείσει να υπογράψει και ο Ολυμ-

πιακός απέτυχε να αρπάξει τον Με-
ξικανό άσο Ορμπελίν Πινέδα από την
Ένωση. Αλήθεια; Ποιος ξέρει; Ψέμα-
τα; Το θέμα είναι η επικοινωνία.

Ένα δημοσίευμα της εφημερίδας
«Live Sport» ανέφερε ότι ο Ολυμ-
πιακός προσπάθησε να πάρει τον
δανεικό από τη Θέλτα Ορμπελίν Πι-
νέδα, δελεάζοντας τον ατζέντη του

παίκτη, αλλά ο Μεξικανός ήταν ανένδοτος ότι
στην Ελλάδα ήθελε να παίξει μόνο στην ΑΕΚ, με
την οποία κατέκτησε το νταμπλ την περασμένη
σεζόν.

Με αφορμή αυτό το δημοσίευμα ο εκ των αντι-
προέδρων της ΠΑΕ Ολυμπιακός Κ. Καραπαπάς πό-
σταρε στα social media ότι ο Πορτογάλος τεχνικός
διευθυντής της ΑΕΚ Μπρούνο Άλβες προσκάλεσε
για έναν καφέ τον Σεντρίκ Μπακαμπού μετά το παι-
χνίδι Ολυμπιακός - Παναθηναϊκός 1-0 στο πρωτά-

θλημα, γνωρίζοντας ότι το συμβόλαιό του τελειώνει
με τους «ερυθρόλευκους» το καλοκαίρι. Η συνάν-
τηση για καφέ έγινε, κατά τον Καραπαπά, αλλά όχι
σε καφετέρια παρά σε ένα σπίτι και ήταν παρόντες
τόσο ο Αργεντινός προπονητής της ΑΕΚ Ματίας Αλ-
μέιδα όσο και ο γενικός αρχηγός Παναγιώτης Κονέ,
καθώς και ο Γιάννης Παπαδόπουλος. Έγιναν προ-
σπάθειες να πειστεί ο Μπακαμπού να υπογράψει
στην ΑΕΚ. Τελικά ο Γάλλος έφυγε για το Ντουμπάι.

Όπως ήταν αναμενόμενο, η απάντηση ήρθε από
τον διευθυντή Επικοινωνίας της ΠΑΕ ΑΕΚ Γιάννη
Καραλή, ο οποίος υποστήριξε ότι προσπάθησε ο
Ολυμπιακός να αρπάξει τον Πινέδα μέσω της Νό-
τιγχαμ Φόρεστ, ιδιοκτησίας Βαγγέλη Μαρινάκη.
Και πρόσφερε περί τα 10 εκατ. ευρώ προκειμένου
να μην υπογράψει στην Ένωση. Επισημαίνει ακό-
μη διάφορες λεπτομέρειες για απάλειψη της ρή-
τρας του παίκτη να μην μπορεί να πάει στον Ολυμ-
πιακό κ.λπ.

Ιστορίες καθημερινής τρέλας 
από τα social media ή αλήθειες 
που δεν γράφτηκαν ποτέ;

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Ο Πινέδα στον Ολυμπιακό, 
ο Μπακαμπού στην ΑΕΚ

� Για τρία ακόμη χρόνια στον Ολυμπιακό θα μείνει ο αρ-
χηγός Κώστας Παπανικολάου.
� Στη Ράγιο Βαγιακάνο έναντι 8 εκατ. ευρώ υπέγραψε ο

Χόρχε ντε Φρούτος της Λεβάντε, για τον οποίο ενδιαφε-

ρόταν ο Ολυμπιακός.

� Φεύγει από την Αλ Σάρτζα, ομάδα των Ηνωμένων Αρα-
βικών Εμιράτων, ο Κώστας Μανωλάς.
� Η Βαλένθια απέρριψε πρόταση 5 εκατ. ευρώ για τον

Βραζιλιάνο σέντερ φορ Μάρκος Αντρέ.

� Και τη νέα σεζόν θα μείνει στον πάγκο της Λαμίας ο Λε-
ωνίδας Βόκολος.
� Η Μπαρτσελόνα φαινόταν πως είχε κλείσει τον 18χρονο
«Τούρκο Μέσι» Αρντά Γκιουλέρ της Φενέρ, αλλά τελικά

τον έκλεψε η Ρεάλ Μαδρίτης.

� Η δανέζικη Μίντιλαντ ανακοίνωσε τη μεταγραφή του

Ίγκι Ίνγκασον του ΠΑΟΚ και αυτός με τη σειρά του ευχα-

ρίστησε την οικογένεια Σαββίδη που τον άφησε να φύγει.

� Πριν υπογράψει στη Σιβασπόρ, ο Πέλκας έχει πρόταση
από την Μπασακσεχίρ και την εξετάζει. 

ΜΙΚΡΑ
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Απρέπεια Σλούκα στον Μπαρτζώκα
Μ έσα σε ένα θορυβώδες περι-

βάλλον ο μπασκετικός Ολυμ-
πιακός και ο Κώστας Σλούκας

χώρισαν για δεύτερη φορά, που θα είναι
και η τελευταία. Ο διεθνής γκαρντ με ένα
post στον προσωπικό του λογαριασμό

καταφέρθηκε -εμμέσως
πλην σαφώς- κατά του
προπονητή του Γιώργου
Μπαρτζώκα, καθιστών-
τας τον υπεύθυνο της
φυγής του διχάζοντας
τον κόσμο του Ολυμπια-
κού. Ήταν ένα αχρείαστο
post που μοιάζει περισ-

σότερο με μια εκδίκηση κατά του Μπαρ-
τζώκα επειδή δεν ικανοποίησε τις επι-
θυμίες του Σλούκα να παίρνει μεγαλύτε-
ρο χρόνο συμμετοχής στα παιχνίδια.
Το σχετικό απόσπασμα: «Ο απεριόρι-
στος σεβασμός μου προς τους αδελ-
φούς Αγγελόπουλους δεν επιβλήθηκε.
Εμπνεύστηκε. Για αυτό αναζητούσαμε
επί τόσες ώρες στην πρόσφατη συνάν-
τηση μια λύση. Είχαμε τον ίδιο στόχο
στην ομάδα όλοι και έτσι προχωρήσαμε,

πετύχαμε, γιατί είτε χάναμε είτε κερδί-
ζαμε, πάντα το κάναμε μαζί. Από την
εξέλιξη των γεγονότων νιώθω ότι δεν
έχω καταφέρει να εμπνεύσω τον ίδιο
σεβασμό προς όλους». Τον Μπαρτζώκα
εννοούσε ότι δεν κατάφερε να εμπνεύ-
σει. Τον καλύτερο κόουτς της περασμέ-
νης σεζόν στη EuroLeague και έναν από
τους καλύτερους όλων των εποχών. Αυ-
τόν δεν... κατάφερε να εμπνεύσει ο
Σλούκας. Λες και ο Μπαρτζώκας δεν
γνώριζε το συμφέρον της ομάδας του.
Ο Σλούκας έπειτα από μεγαλειώδεις
εμφανίσεις σε μερικά ματς, όπου πήρε
το τελευταίο σουτ και σκόραρε, δεν
αποδέχτηκε τον τίτλο του «ηγέτη» στα
αποδυτήρια μπροστά στις κάμερες,
όταν τον προσφώνησε έτσι ο Λαρεντζά-
κης. «Οι ηγέτες δεν παίζουν 20 λεπτά»,
είχε πει. Και πόσο παίζουν; Ήταν μια

καταφανής σπόντα για τον Μπαρτζώκα.
Ο οποίος κόουτς απάντησε σε μπασκε-
τική εκπομπή τονίζοντας τα εξής:
«Όταν ο Σλούκας έπαιζε στη Φενέρ, εί-
χε τον ίδιο χρόνο συμμετοχής, ήταν και
τρία χρόνια νεότερος». Μεγάλη αλή-
θεια. Στη Φενέρ ο Σλούκας είχε προπο-
νητή τον Ζέλικο Ομπράντοβιτς και εκεί
δεν έθεσε ποτέ ζήτημα χρόνου συμμε-
τοχής. Διότι αν το έθετε, ο Σέρβος
κόουτς θα τον είχε ξαποστείλει την
επόμενη στιγμή. Στον Ολυμπιακό ωστό-
σο ο Σλούκας τοποθέτησε τον εαυτό του
πάνω και από τον Ολυμπιακό, πάνω και
από τον Μπαρτζώκα. Ουδείς προπονη-
τής, ουδεμία ομάδα μπορεί να το ανε-
χτεί. Δεν το έκανε ούτε ο Γκάλης. Στο
ποδόσφαιρο το έκανε μόνο ο Μαραντό-
να. Στην Ελλάδα το έκανε ο Σλούκας.
Η τετράωρη συζήτηση του Σλούκα με

τους Αγγελόπουλους, ιδιοκτήτες της
ΚΑΕ Ολυμπιακός, οδηγήθηκε σε αδιέ-
ξοδο και ήταν αναμενόμενο. Όμως,
επειδή εκείνη τη μέρα περίμεναν τα
κανάλια για μια δήλωση, ο Σλούκας
εξερχόμενος τόνισε «θα υπάρξει και
νέα επαφή». Δεν υπήρξε ποτέ γιατί πα-
ρέμεινε ανένδοτος να παίζει όσο θέλει.
Ο Μπαρτζώκας φυσικά εκ θέσεως δεν
θα τηλεφωνούσε ποτέ στον Σλούκα, πο-
λύ δε περισσότερο να τον... παρακαλέ-
σει, κι έτσι επήλθε το διαζύγιο.
Το ερώτημα είναι ότι ο κόσμος του
Ολυμπιακού διχάστηκε με το post του
Σλούκα και πώς θα αντιδράσει σε εν-
δεχόμενη ήττα του Ολυμπιακού στο
ΣΕΦ; Και ποιος είναι ο πραγματικός
MVP του Ολυμπιακού της περασμένης
σεζόν; Ο Μπαρτζώκας ή ο Σλούκας;
Και το έτερο ερώτημα: Αν ο Σλούκας
υπογράψει με τον Παναθηναϊκό,
όπως γράφτηκε, ή πάει στην Παρτι-
ζάν για να συναντήσει τον Ομπράντο-
βιτς ή στη Φενέρ για να συνεργαστεί
με τον Ιτούδη, θα βάλει και εκεί όρο
να παίζει όσο θέλει;

Όλο το παρασκήνιο της φυγής του διεθνούς γκαρντ 
από τον Ολυμπιακό και ένα post άκρως διχαστικό 

για τον κόσμο του Ολυμπιακού

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος
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Μαγική βραδιά από
την «Καλλιπάτειρα»

Λ
αμπερή μουσική εκδήλωση με άρωμα καλοκαιριού! Μια μα-
γική βραδιά διοργάνωσε το Πανελλήνιο Αθλητικό Σωματείο
Γυναικών «Καλλιπάτειρα», με την υπέροχη Ηρώ Σαΐα-Ξαρχά-

κου να ταξιδεύει τους καλεσμένους σε όμορφα μουσικά μονοπάτια. Η
πρόεδρος Κατερίνα Ναυπλιώτη-Παναγοπούλου και η αντιπρόεδρος
Έμη Λιβανίου υποδέχτηκαν εγκάρδια σημαντικές προσωπικότητες,
μεταξύ των οποίων ο Σταύρος Ξαρχάκος, η Φάνη Πάλλη-Πετραλιά, ο
διακεκριμένος μαέστρος Αναστάσιος Συμεωνίδης, ο εφοπλιστής Πέ-
τρος Παππάς και ο πρόεδρος του Ελληνικού Οργανισμού Πολιτικών
Επιστημόνων Συμεών Σιδηρόπουλος.

Ηρώ Σαΐα, Κατερίνα Παναγοπούλου, Έμη Λιβανίου

Κατερίνα Παναγοπούλου, 

Σταύρος Ξαρχάκος

Τζοβάνα Ναχμία, 
Κορίνα Καμμένου

Μαρίνα Καποπούλου, 
Δαρεία Σπυρίδη

Πέγκυ Φιλίππου, Χριστίνα Νάζου-Ασημακοπούλου, 

Νάνσυ Νικολακοπούλου Άντζελα Βαγιωνή, Ζανέτ Καλατζάκου

Ιωάννα Ευθυμίου, 
Βάνα Μπάρμπα

Λία Παναγοπούλου, 
Κατερίνα Γιαννέτου
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Μ
ια υπέροχη εκδήλωση αφιερωμένη στην

Ημέρα του Πατέρα πραγματοποιήθηκε

στο Ελληνικό Ίδρυμα Πολιτισμού στο Ψυ-

χικό με πρωτοβουλία της Ελευθερίας Πικρού-Μω-

ραϊτάκη, προέδρου και διευθύνουσας συμβούλου

του ΕΚΑΠΤΥ ΑΕ. Η όμορφη βραδιά περιελάμβανε

σημαντικές ομιλίες από εξέχουσες προσωπικότητες

αλλά και τιμητικές βραβεύσεις.

Τιμητική γιορτή 
για τον πατέρα
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Αλέξανδρος Μωραϊτάκης, 
Ελευθερία Πικρού-ΜωραϊτάκηΓιώργος Πατούλης, Σοφία Κουβελάκη

Τζίνα Θανοπούλου, 
Φαίνη Χατζηαθανασιάδου

Νίκος Κούκης, Αναστασία Ζαννή

Νίκος Κούκης, 
Παναγιώτης ΠασχαλάκηςΈρση Βότση, Στέλλα Καβάλη

Μάγια Γάκη, Richard L. Jackson, Πόλυ ΓάκηΓιώργος Πατούλης, Γιώργος Πρωτόπαπας

Αντώνης Αυγερινός, Ελευθερία Πικρού-Μωραϊτάκη, 
Αντώνης Καρτάλος



Η
ψωρίαση επηρεάζει σημαντικά την ψυχο-
λογία του πάσχοντος, ενώ υπάρχει πάντα το
ενδεχόμενο η δερματική νόσος να εξελιχ-

θεί σε ψωριασική αρθρίτιδα. Ερευνητές της Ιατρι-
κής Σχολής Grossman του Πανεπιστημίου της Νέ-
ας Υόρκης, μέσω μιας νέας εξέτασης, χαρτογρά-
φησαν τα φλεγμονώδη χαρακτηριστικά της ψω-
ρίασης, ορμώμενοι από την έλλειψη θεραπειών
που να αντιμετωπίζουν τα υποκείμενα αίτια της
ψωριασικής νόσου, και όχι μόνο τα συμπτώματα.
Οι ερευνητές, συγκρίνοντας ασθενείς με διαφορε-
τικά επίπεδα σοβαρότητας της νόσου, ανακάλυψαν
ότι σε εκείνους με βαριάς μορφής ψωρίαση η θέση
των ινοβλαστών (βασικοί ρυθμιστές της φλεγμο-
νής) και των μακροφάγων (τύπος λευκών αιμο-
σφαιρίων) ποικίλλει και είναι πιο συχνή στα ανώτε-
ρα στρώματα του δέρματος. Τα ευρήματα προσφέ-
ρουν επίσης ενδείξεις ως προς το γιατί η ψωρίαση
μπορεί να πυροδοτήσει και άλλες παθήσεις, όπως
ο διαβήτης τύπου 2, η καρδιοπάθεια και η φλεγμο-
νώδης νόσος του εντέρου.

«Η ψωρίαση είναι μια καταστροφική, χρόνια
δερματική νόσος. Δημιουργεί οπουδήποτε στο
δέρμα παχιές, κοκκινωπές, φολιδωτές βλάβες,
που ονομάζονται πλάκες, λόγω της πολύ γρήγορης
ανανέωσης των δερματικών κυττάρων. Μπορεί να
εκδηλωθεί ξαφνικά και δεν υπάρχει θεραπεία πα-
ρά μόνο αγωγές για την ανακούφιση των ασθενών
από τα συμπτώματα. Συχνότερα οι πλάκες σχημα-
τίζονται στους αγκώνες και στα γόνατα, στο τριχω-
τό της κεφαλής, στο πρόσωπο και στο εσωτερικό
του στόματος, στα γεννητικά όργανα, στο κάτω μέ-

ρος της πλάτης, στις παλάμες και στα πέλματα
όπως και στα νύχια των χεριών και των ποδιών»,
μας εξηγεί ο δερματολόγος - αφροδισιολόγος, δρ
Χρήστος Στάμου. Το δέρμα χάνει τη συνοχή και την
υγρασία του προκαλώντας κνησμό και πόνο στον
ασθενή. Αν οι πλάκες ξυθούν στην προσπάθεια
ανακούφισης από τη φαγούρα, μπορεί να μολυν-
θούν και να εμφανιστούν πυρετός και οίδημα.

Η ψωρίαση μπορεί να εμφανιστεί και στα νύχια.

Τότε αυτά γίνονται εύθρυπτα, παρουσιάζουν γραμ-
μές, άσπρες κηλίδες ή/και μικρές τρυπούλες στην
επιφάνειά τους, κίτρινες ή κόκκινες κηλίδες και
πάχυνση του δέρματος κάτω από το νύχι. Στόχος
της μελέτης ήταν να μπορούμε να προβλέψουμε
ποιος ασθενής είναι πιθανότερο να αναπτύξει σο-
βαρή μορφή της νόσου αλλά και τις διαταραχές
που συνήθως συνοδεύουν την ψωρίαση, όπως, για
παράδειγμα, την ψωριασική αρθρίτιδα από την
οποία πάσχει 1 στους 5 ασθενείς με ψωρίαση προ-
κειμένου να λαμβάνονται εγκαίρως μέτρα για τον
μετριασμό των επιπτώσεών της. 

Σήμερα δεν υπάρχει τρόπος να θεραπευτεί η
ψωρίαση, παρά μόνο να δοθούν αγωγές για την
ύφεση των συμπτωμάτων, τα οποία θα επανέλθουν
αργά ή γρήγορα στο μέλλον. Ούτε μπορούν να απο-
φευχθούν τυχόν επιπλοκές (όπως διαβήτη παχυ-
σαρκίας υψηλή χοληστερίνη, εγκεφαλικό, καρδια-
κή προσβολή), παρά μόνο να γίνονται τακτικές ια-
τρικές εξετάσεις για τον κατά το δυνατόν ταχύτερο
εντοπισμό τους.
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kpapakosto@yahoo.gr

Πρόκειται για μια δερματική
ασθένεια που δημιουργεί παχιές,
κοκκινωπές, φολιδωτές πλάκες 

και μέχρι σήμερα δεν υπάρχει
τρόπος να θεραπευτεί

Ποιες είναι οι αγωγές
ανακούφισης

«Η μείωση του κινδύνου ή η παράταση
της περιόδου χωρίς έντονα συμπτώματα
μπορεί να επιτευχθεί με την πλήρη αφο-
σίωση σε έναν υγιεινό τρόπο ζωής, στην
περιποίηση του δέρματος και στην απο-
φυγή των παραγόντων που μπορεί να τα
πυροδοτήσουν», αναφέρει ο ειδικός.
Κομβικό ρόλο στο να παραμένουν τα συμ-
πτώματα σε ύφεση παίζει η πιστή εφαρ-
μογή της θεραπείας. Υπάρχουν πολλά μέ-
σα για την ανακούφισή τους, όπως στερο-
ειδείς κρέμες, φάρμακα για την επιβρά-
δυνση της παραγωγής κυττάρων του δέρ-
ματος, ενυδατικές κρέμες για το ξηρό
δέρμα, κρέμες με βιταμίνη Α ή ρετινοει-
δή, ανοσοθεραπείες. Επίσης, προτείνεται
η φωτοθεραπεία.

Δρ Χρήστος Στάμου, 
δερματολόγος - αφροδισιολόγος

ΨΩΡΙΑΣΗ

Καταστροφική
χρόνια νόσος



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό είναι ένα διήμερο που θα έχετε αρ-
κετά πολύπλοκη ψυχολογία λόγω κάποι-
ων καταστάσεων που δεν θα μπορέσετε
εύκολα να διαχειριστείτε. Από την Κυρια-
κή το τοπίο αλλάζει και νιώθετε αρκετά
έτοιμοι για δράση.  

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους αυτό το Σαββατο-
κύριακο είναι μια καλή ευκαιρία να βρε-
θείτε μακριά από τις έντονες καθημερινές
σας δραστηριότητες. Φροντίστε να είστε
ήρεμοι με τις καταστάσεις, αλλά μη χάσετε
τους στόχους σας.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είναι πολύ σημαντικό αυτό το διήμερο να
κάνετε τις σκέψεις σας πραγματικότητα.
Είστε σε καλό δρόμο, ιδίως εσείς που έχε-
τε κουραστεί και τίμια βρίσκεστε κοντά
στα όνειρά σας. Την Κυριακή μαζέψτε τις
δυνάμεις σας γιατί από βδομάδα η πίεση
των καταστάσεων θα είναι έντονη, κυρίως
για εσάς των πρώτων ημερών. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Για εσάς τους Καρκίνους αυτό το Σαββα-
τοκύριακο θα είναι αρκετά ενεργό και μά-
λιστα θα έχετε την επιθυμία να δείξετε
στους άλλους την αξία σας. Οι περισσότε-
ροι από εσάς που έχετε γεννηθεί τις πρώ-
τες μέρες είστε με μια βαλίτσα ή ένα σακ-
βουαγιάζ στο χέρι.

Λέων
(23/7-22/8)
Από το βράδυ του Σαββάτου είστε έτοιμοι
για νέες εμπειρίες και δεν σας σταματά τί-
ποτε και κανένας. Βέβαια, εσείς του τρίτου
δεκαημέρου βρίσκεστε σε μια μεγάλη έν-
ταση που μπορεί να προέρχεται από οικο-
νομικές αλλά και συναισθηματικές υπο-
θέσεις. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Εσείς οι Παρθένοι δεν μπορώ να πω ότι
βρίσκεστε στην πιο ήσυχη περίοδο της
ζωής σας, ενώ σίγουρα από τη Δευτέρα θα
έχετε να κάνετε πάρα πολλά, δυστυχώς
μέσα σε μια περίοδο που αναζητάτε την
ηρεμία. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είναι πολύ σημαντικό να καταλάβετε ότι θα
πρέπει να απαλλαγείτε από την αγωνία που
σας κατέχει για μια υπόθεσή σας που δεν
εξελίσσεται με τον πιο καλό τρόπο. Φροντί-
στε να έχετε καλούς φίλους κοντά σας και
να μην εκνευρίζεστε με ανούσια πράγματα.  

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς το διήμερο αυτό
θα έχετε μια καλή διάθεση, αν μάλιστα έχε-
τε κοντά σας αγαπημένα σας πρόσωπα. Εί-
ναι πολύ πιθανό να είναι έντονη και δρα-
στήρια η Κυριακή, κυρίως για εσάς των
πρώτων ημερών. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Καλοκαιρινή η διάθεσή σας αυτό το διήμε-
ρο και έντονη η επιθυμία σας ώστε να αρέ-
σετε στους άλλους, να γεμίσετε τις μπατα-
ρίες σας με θετικότητα και να βρεθείτε σε
τόπους που αγαπάτε. Χαρείτε τις στιγμές
γιατί από Δευτέρα θα έχετε αρκετή πίεση. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Για εσάς τους Αιγόκερους το καλύτερό σας
είναι να βρεθείτε μακριά από την πόλη και
να απολαύσετε μια καλοκαιρινή σας από-
δραση. Την Κυριακή θα έχετε νέες ευκαι-
ρίες σε θέματα κατοικίας ή οικογενειακών
υποθέσεων που πρέπει να επιλυθούν. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Είναι μια πολύ καλή χρονική στιγμή για να
απαλλαγείτε, έστω και λίγο, από το καθη-
μερινό σας άγχος, που αυτή την περίοδο
σας έχει καταβάλει. Φροντίστε να απολαύ-
σετε μια μετακίνηση και μοιραστείτε τη με
αγαπημένα σας πρόσωπα. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Φροντίστε να είστε κοντά σε ό,τι αγαπάτε
και σας γεμίζει θετική ενέργεια. Οι συνθή-
κες την Κυριακή αλλάζουν και βάζετε στο
πρόγραμμα πιο πρακτικά ζητήματα. Από τη
Δευτέρα κάποια οικονομικά ζητήματα θα
είναι περισσότερο έντονα και θα σας προ-
καλέσουν ανασφάλεια.
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Α ν και αυτό το διήμερο δεν θα
δημιουργηθούν έντονες πλανητικές όψεις,
είναι μια χρονική στιγμή που θα
μπορέσουμε να πετάξουμε κάποιες

συνήθειες ή καταστάσεις που δεν μας
ταιριάζουν. Το πέρασμα της Σελήνης στο ζώδιο
του Κριού από το βράδυ του Σαββάτου ευνοεί τα
ζώδια της Φωτιάς, ενώ ενεργοποιεί νέα σχέδια
και συναισθηματικές γνωριμίες για Διδύμους,
Ζυγούς και Τοξότες. 




